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ИНТЕРВЮ ПОСЛАНИЕ

Атанас Зафиров:
Това правителство
не може да се справи
с корупцията 1 1

Либийската
армия моли
Путин
за помощ 8

 МИТОВ НЕ ЗНАЕ КАК ДА ВКАРА КРИСТАЛИНА ГЕОРГИЕВА В ООН
 ПОРТУГАЛСКИЯТ ПРЕЗИДЕНТ НЕДОУМЯВА КАК ТАКА КАНДИДАТ

СЕ ВКЛЮЧВА ЗА „ПОСЛЕДНИТЕ 100 М ОТ МАРАТОНА”
 ГЕН. РУМЕН РАДЕВ: ЕСТРАДНО САМОУБИЙСТВО НА БЪЛГАРСКАТА

ДИПЛОМАЦИЯ НА СВЕТОВНАТА СЦЕНА
 БСП ГОТВИ ВОТ НА НЕДОВЕРИЕ ЗА ВЪНШНАТА ПОЛИТИКА, ВСИЧКИ ПАРТИИ

ОСВЕН ГЕРБ И РЕФОРМАТОРИТЕ ЗАКЛЕЙМИХА БЕЗУМИЕТО НА ВЛАСТТА

СОЦИОЛОГИЯ

Григор Димитров
вече с 200
професионални
победи

Брайън Адамс
открива своя
фотоизложба
преди концерта
си в София

2 и 3

2 2

1 8

ПРЕДАТЕЛСТВО

Само 20%
са съгласни
правителството да
запази сегашния
си състав, сочат
данни на „Афис”

Тази снимка е от страницата на еврокомисаря Кристалина Георгиева във фейсбук. През октомври 2014 г. тя
получи награда на “Отворено общество” на Джордж Сорос и се похвали с това. Вчера журналистът Георги

Готев изказа следното мнение: “Зад Кристалина Георгиева стои галактиката на Джордж Сорос и една
прослойка на Европейската народна партия, която изповядва някакъв пещерен антикомунизъм.” Портретът на

Левски зад двете персони е поставен там по недоразумение, както показа поведението на госпожата

МАЙМУНИ НА КЛОНА НА ВЛАСТТА
Като човек, който не

може да понася това прави-
телство, мога само да се
радвам, че кабинетът на
Бойко Борисов направи ка-
тастрофалния гаф да номи-
нира Кристалина Георгиева.
Това е началото на края на
харизмата, на партията Му,
на цялата организирана
престъпна група, която е
овладяла властта.

Номинацията на втори
български кандидат ще
бъде разглеждана не като
морален акт, както си го

представят местните луди, а
като върховна интрига сре-
щу всички останали участ-
ници. По същество каби-
нетът действа като съучаст-
ник на небългарски канди-
датури и в пълна зависимост
от чужди интереси. Това е
танц с голи ходила върху
остър бръснач. Борисов
практически е свършен.
Собствените му съюзници,
тези, които го върнаха на
власт, ще се обърнат срещу
него, когато стане ясно, че
въжето се е затегнало око-

ло шията. Те ще са първи-
те, които ще хвърлят съчки
в огъня и ще се хилят
гръмогласно, когато зами-
рише на препечено месо.

Но това не ме радва. Ни
най-малко. Защото ме е
срам. Защото петното е не
само върху Борисов, а
върху цяла България. За-
щото тази власт със своята
гигантска неадекватност
превърна България в по-
смешище и за кокошките.

Александър
СИМОВ

НЯКОЛКО
ДУМИ

5

6

Стр. 12



ÁÚËÃÀÐÈß

ЧЕТВЪРТЪК 29 СЕПТЕМВРИ 2016

www.duma.bg
22222

В

БСП обмисля вот на недоверие към
правителството заради провали във
външната политика. Това обяви вчера
председателят на партията Корнелия
Нинова пред журналисти в НС. “Събра-
ха се много аргументи. Ще поканим на
консултации други парламентарни гру-
пи, за да обсъдим заедно мотивите, и
ако постигнем съгласие за вот на недо-
верие, ще го внесем”, подчерта тя.

По-рано вчера премиерът Бойко
Борисов обяви, че правителството изди-
га кандидатурата на еврокомисаря Кри-
сталина Георгиева за генерален секре-
тар на ООН. Той съобщи, че след това
решение може да се очакват тежки
компроматни войни. “Ще се тиражират
много лъжи, но мисля, че това решение
е правилно”, каза Борисов.

В понеделник се състоя поредното
неформално гласуване в Съвета за си-
гурност на ООН, на което досегашният
ни кандидат - директорът на ЮНЕСКО
Ирина Бокова, не успя да да събере нова
подкрепа. Преди две седмици Борисов
постави условието Бокова да се класи-
ра на едно от първите две места, за да
продължи с подкрепата за нея. Ако това
не се случи, ще мислим как да постъ-
пим, обяви тогава Бойко Борисов.

“Поискахме министър-председателят
и външният министър да дойдат в пар-
ламента и да представят причините,

БСП обмисля вот
за външната
Смяната на Ирина Бокова с Кристалина Георгиева е резил за България, заяви Корнелия Нинова

Юлия КУЛИНСКА поради които Министерският съвет е
взел решение за издигане на кандида-
турата на Кристалина Георгиева. За нас
това е резил за България”, заяви Нино-
ва. Тя беше категорична, че за пореден
път Бойко Борисов се е оказал слаб да
защити националния интерес. Това из-
глежда като поддаване на чуждо влия-
ние, взимане на решение под натиск
отвън и в ущърб на българския национа-
лен интерес, смята Нинова.

Председателят на БСП заяви, че
срамният ход на правителството минира
възможността българин да застане на
най-високия пост в ООН, което е абсо-
лютно неприемливо и непоследовател-
но. Нинова бе категорична, че Ирина
Бокова не трябва да се оттегля. Надява-
ме се да остане. Тя все още има високи
шансове, коментира лидерът на БСП.

“Процедурата не позволява оттегля-
не на сегашния кандидат Ирина Бокова

от страна на българското правителство.
Абсолютен прецедент е една държава
да кандидатира двама кандидати за този
пост”, заяви депутатът от БСП ЛЯВА
БЪЛГАРИЯ и бивш външен министър
Кристиан Вигенин. Според него Криста-
лина Георгиева трябва да се оттегли от
позицията си в ЕК и да се съсредоточи
върху работата си по кандидатурата за
генерален секретар на ООН. Вигенин е
категоричен, че отговорността за обра-
за, който е бил създаден на България
през тази година от кампанията, е изця-
ло на премиера Бойко Борисов, допус-
нал откровени саботажи на кандидату-
рата на Бокова. Той прояви непоследо-
вателност в този период и не застана
категорично с цялата сила на държава-
та зад кампанията на Бокова, което
неизбежно разколеба част от привърже-
ниците на тази изключително силна
кандидатура, коментира Вигенин. Той
припомни, че Бокова беше издигната
през 2014 г. с решение на тогавашния
кабинет с намерението и желанието
навреме да бъде организирана сериоз-
на кампания и зад нея да застане цяла
Централна и Източна Европа.

“Поради некадърност на Министер-
ството на външните работи и министъра,
неспособността на премиера да оцени
възможността пред България да покаже
едно различно лице пред света, всички
тези добри намерения бяха провалени.
България стана за смях пред ООН и пред

Президентът на Португалия Марсело Ребело
де Соуза сравни включването на Кристали-
на Георгиева в битката за избор на генера-
лен секретар на ООН със състезател, започ-
нал участието си в последните 100 метра на
маратона, опитвайки се да го спечели.
По принцип Португалия уважава и приветст-

“Знаете, че няма процедура за от-
тегляне на номинация. След като оба-
че едно правителство на суверенна
държава е пренасочило политическа-
та си подкрепа в определена посока,
това е релевантната номинация, коя-
то ще бъде взимана оттук нататък
предвид и ще бъде подкрепяна от
българското правителство. В тази си-
туация оставяме на преценката на
Ирина Бокова как тя също да преоце-
ни своето участие в това състезание”,
заяви Даниел Митов след заседание-

то на МС, на което бе взето решение
за издигане на кандидатурата на Кри-
сталина Георгиева за генерален сек-
ретар на ООН. Очевидно объркан от
ситуацията и без да е наясно точно
как ще се организира процедурата,
външният министър заяви, че “при
всички положения ще дадем всичко
от себе си за успеха на тази номина-
ция. Оттук нататък е ясно, че българ-
ското правителство пренасочва поли-
тическата си подкрепа в друга насо-
ка, за да даде шанс на България и на

източноевропейската група да се пре-
борят за поста генерален секретар на
ООН”.

По въпроса дали той или който и
да е друг са лобирали за някой друг,
освен за Бокова, Митов увери, че той,
правителството, премиерът и прези-
дентът не са си позволили по никакъв
начин да се отклоняват от официално
заявените позиции и подкрепа за но-
минацията до момента.

“И Далай Лама да бяхме номини-
рали, БСП пак щеше да каже, че г-жа

Бокова има най-големи шансове. Пре-
дизборна обстановка е, наближават
президентски избори. Ясно е, че те в
момента ще искат оставки и опозици-
онното им говореше ще става все по-
остро, няма нищо ненормално в това.
Ние имаме много рационални аргу-
менти, неизпълнени с никаква емо-
ция”, коментира още Митов.

Според него не е проблем една
държава да номинира още един кан-
дидат и такива прецеденти имало в
миналото.

Въпреки нееднозначното си
включване в последния момент
в надпреварата за генерален
секретар на ООН Кристалина
Георгиева показа изключител-
на самоувереност. Часове след
обявяването на номинацията й
сп. “Политико” твърди, че тя
вече дори е поставила условия
за участието си. Според изда-
нието тя е поискала на само
българското, а няколко източ-
ноевропейски правителства да
изразят желание да я подкре-
пят като единен кандидат на
региона. Второто й условие
било за гаранции, че нито
една от петте страни постоян-
ни членки на Съвета за сигур-
ност няма да се опита да я бло-
кира.

Пред изданието Георгиева
заявява, че трябва да бъде из-
брана за генерален секретар
на ООН, защото “всъщност гле-
да на целия свят комплексно”.
Аз имам способността да виж-
дам как нещата се свързват,
продължава с разсъжденията
мераклийката за пост в ООН.
Георгиева смята, че е в по-до-
бра позиция от Гутериш да
ръководи 48-хилядите служите-
ли на ООН, защото е “непре-
клонна”.

Няма процедура за оттегляне на номинация, призна Митов

Кристалина била
започнала с условията

 “Приемам номинацията с
пълното съзнание колко отго-
ворна е тази позиция. И колко
важна е тя за това светът да
бъде по-сигурен, по-силен, по-
справедлив и по-богат за на-
стоящите и бъдещи поколения”,
пусна видеообръщение във
фейсбук новата фаворитка на
кабинета за ООН. Георгиева
светкавично промени снимки-
те си в официалната си страни-
ца, което говори за отдавна
подготвени пиар ходове.

Докато трае кампанията й
за ООН, еврокомисарката Ге-
оргиева излиза в неплатен от-
пуск, съобщи говорител на ЕК.
Временно длъжността й ще
бъде изпълнявана от евроко-
мисаря Гюнтер Йотингер. Пре-
миерът Бойко Борисов и зам.-
председателят Георгиева съоб-
щиха на Юнкер решението на
българското правителство да я
номинира за поста в ООН, до-
бави говорителят. По думите му
Георгиева и ЕК ще направят
необходимото, за да има ясно
разделение между дейностите,
свързани с нейната кандидату-
ра, и работата й като евроко-
мисар. Това ще бъде направе-
но при пълна прозрачност,
допълни говорителят.

ПОРТУГАЛСКИЯТ ПРЕЗИДЕНТ:

“С издигането на Кристали-
на Георгиева за генерален се-
кретар на ООН пропуснахме
историческата възможност, ко-
ято имахме с кандидатурата на
Ирина Бокова”. Това написа в
профила си във фейсбук канди-
датът за вицепрезидент издиг-

Георгиева се включва в последните
100 метра на маратона

ва всички кандидати. Но аз имам усещане-
то, че внезапно се появява състезател в
последните 100 метра на маратона и се
опитва да го спечели, каза той. По думите
му не е много приятна ситуация за тези,
които участват от самото начало на марато-
на.

Илияна Йотова обвини Борисов в саботаж
нат от инициативен комитет и
подкрепен от БСП Илияна Йо-
това. По думите й действията на
Бойко Борисов са саботаж сре-
щу България. Тя коментира, че
многогодишната мечта на г-жа
Георгиева най-после се е
изпълнила, обаче няма никак-

ви шансове. “Ясно е, че Бори-
сов и новият му кандидат игра-
ят за някой от останалите пре-
тенденти. Къде ви остана само-
чувствието и гордостта на
българи, господа управлява-
щи? Кураж, Ирина, не им се
давай!”, пише още Йотова.

В туитър Ирина Бокова заяви, че ще
продължи участието си в състезанието

за нов генерален секретар на ООН

Смяната на кандидатурата на България за
генерален секрeтар на ООН е голяма външнопо-
литическа глупост. Това заяви лидерът на ВМРО
Красимир Каракачанов вчера. “Това ще доведе
до катастрофа в надпреварата и възможността
България да има свой кандидат и натискът за
това явно е бил външнополитически. Една група,

КРАСИМИР КАРАКАЧАНОВ:

Рокадата е голяма външнополитическа глупост
която се въртеше и се организира от соросоид-
ните структури, беше в основата на кампанията.
Фактът, че настояването или меракът да бъде
сменен българският кандидат беше от външни
сили и конкретно от г-жа Меркел”, коментира
Каракачанов. “Но на практика България се изло-
жи”, каза той.
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на недоверие
политика
цялата световна общност и ще има
дългосрочни последици за страната”,
предупреди Вигенин. Той изрази надеж-
да Ирина Бокова да остане в състезани-
ето, а при първото гласуване на 6 ок-
томври ще стане ясно какви са перспек-
тивите пред различните кандидатури.
Сега е моментът българското общество
да покаже пълна подкрепа за Ирина
Бокова, независимо от оттеглената под-
крепа на едно правителство, което и без
това си отива, призова Вигенин.

Сайтът “Епицентър” съобщи, че Кри-
сталина Георгиева заплашила Бълга-
рия с проверки на ОЛАФ, ако Борисов
не издигне кандидатурата й. Двамата
провели тежък разговор, преди преми-
ерът да обяви решението на правител-
ството за рокадата. Георгиева недву-
смислено подчертала, че в България
ще бъдат изпратени не само одиторите
на ОЛАФ, но и че ще бъдат спрени
“проблемни” откъм спазването на фи-
нансовите правила европрограми в
земеделието. Министър-председателят
бил подложен на  убийствен натиск да
се откаже от Бокова, пише медията.
Според източници на “Епицентър” Бо-
рисов провел и с Бокова телефонен
разговор, който не бил “никак приятен”.
Тя заявила директно на премиера, че
“го подвеждат” по отношение на шан-
совете за нейното добро представяне
занапред. Няма значение каква е кла-
сацията до момента, важно е гласува-
нето с цветни бюлетини. А там е ясно,
че Русия ще блокира Георгиева.

Темата “Кристалина или Ирина” била

обсъждана и по време на разговора
между Борисов и Путин във вторник
вечерта. Руският президент подчертал,
че единствено в компетенциите на
България е изборът кого ще продължи
да подкрепя в битката за ООН. Путин се

дистанцирал да заяви личните си пред-
почитания или дори да намекне за пла-
новете на Русия в тежките преговори по
отношение на този избор. Дипломати
обаче подчертали пред “Епицентър”, че
няма промяна в позицията на Кремъл

да наложи вето срещу всеки кандидат
за ООН, който е гласувал “за” санкциите
срещу Русия. Георгиева е именно така-
ва.

И депутати, и източници от прави-
телството недвусмислено заявяват, че
Георгиева не се спирала пред нищо в
преследването на целта си, пише сайтът.

От “Дондуков” 2 разпространиха по-
зицията на президента Росен Плевне-
лиев, в която той споделя аргументите
на правителството. Той е убеден, че
всички институции са длъжни да рабо-
тят в подкрепа на българския кандидат.
Плевнелиев твърди, че да издигнеш нов
кандидат не е непознато в международ-
ната практика, без обаче да уточни къде
и кога се е случвало това.

По-късно Ирина Бокова заяви кате-
горично, че няма да се откаже от състе-
занието за генерален секретар на ООН
и да оттегли кандидатурата си. Тя напи-
са в профила си в туитър: “Благодарна
съм на всички вас, които ме подкрепяте,
и съм напълно отдадена на това да
продължа състезанието за следващ ге-
нерален секретар”.

“Решението на кабинета “Бори-
сов” за смяна на българската
кандидатура за поста генерален
секретар на ООН е естрадно
самоубийство на българската
дипломация на световната сцена”.
Това коментира в профила си във
фейсбук кандидат-президентът на
БСП ген. Румен Радев.

Срамният ход на правителството минира възможността българин да
застане на най-високия пост в ООН, което е абсолютно неприемливо и

непоследователно, категорична е Корнелия Нинова

АБВ поиска оставката
на външния министър
Даниел Митов. “В истори-
ята на българската дип-
ломация има неуспехи,
има даже откровени по-
ражения, но такава изла-
гация не е имало. Това е
смешно и жалко. Оттук
нататък никой няма да
гледа сериозно на
българската дипломация

Издигането на Кристалина Георгиева
изглежда много несериозен ход. Това
заяви лидерът на ДПС Мустафа Карадайъ
вчера. Според него, когато държавата има
определено решение, би трябвало да
направи всичко възможно за реализиране-
то му и да следва нужния ход за реализа-
ция. По думите на Карадайъ смяната на
кандидатурата за генерален секретар на
ООН вреди на имиджа на страната.
“Действията на правителството с нищо не
допринасят за успех в подобно състезание

Начело на ООН трябва да има десен човек, с дясно мислене,
по подобие на хората, които са начело на Съвета на Европа и
на ЕК, коментира Димитър Делчев от ДБГ вчера. На въпрос за
шансовете на Кристалина Георгиева той отвърна, че те са въпрос
на дипломатически преговори и призова за подкрепата й стра-
ните членки от Източна Европа.

“Решението за смяна на българския кандидат за генерален
секретар на ООН е правилно. ДСБ отдавна настоява за издигане
на кандидат, който може да обедини около себе си страните от
Източна Европа и целия ЕС”, се казва в позиция на ДСБ, обя-
вена от Радан Кънев в Балчик. По думите му тя имала потенциал
да бъде такъв кандидат. Надявам се, че смяната не е твърде
закъсняла след година непоследователно и колебливо поведе-
ние на премиера и правителството, подчерта Кънев.

АБВ поиска оставката на външния министър
и на наша кандидатура
за какъвто и да било
пост”, заяви на брифинг в
НС лидерът на АБВ Геор-
ги Първанов. По думите
му отговорността на Бой-
ко Борисов за това е из-
ключително висока, тъй
като ходът на правител-
ството показва, че Бълга-
рия няма суверенна дип-
ломация, а прави всичко,

което й поискат отвън.
Според Първанов между
управляващи и опозиция
се издига тежка барие-
ра, а разделителната ли-
ния с народа ще проличи
и на президентските из-
бори.

ПГ на АБВ ще подкре-
пи вота на недоверие сре-
щу правителството зара-
ди провал във външната

политика, иницииран вче-
ра от БСП. Той отдавна е
наложителен, тъй като
толкова слаба, бездейна,
неефективна, противопо-
казна, антинационална
дипломация и идеологи-
зирана външна политика
България не е имала за
1300 години насам, под-
черта Първанов.

Лидерът на АБВ при-

зова Кристалина Георги-
ева да напусне поста си
в ЕК. Първанов беше ка-
тегоричен, че в момента
шансовете й за ООН са
нулеви. На въпрос дали
Борисов може да е поис-
кал в телефонен разговор
подкрепата на руския
президент Владимир Пу-
тин за Кристалина Геор-
гиева, Първанов отвърна,

че не им е светил и не
може да гадае какво са
си говорили двамата. “Би
било израз на слаба и
неадекватна диплома-
ция, ако Борисов е поста-
вил този въпрос при раз-
говор с Путин. Ако иска-
ше, Борисов можеше да
се обади на президента
Оланд, или в Пекин, да
пита и там”, каза той.

За ДПС издигането на еврокомисарката
е много несериозен ход

и вредят на успеха на страната ни”, обяс-
ни Карадайъ. “Когато държавата има
определено решение и издигната кандида-
тура на Ирина Бокова за генерален секре-
тар на ООН, би трябвало да направи
всичко възможно за реализацията му.
Досега като държава направихме много,
за да навредим на успеха на България”,
коментира председателят на ДПС. Поне
достойнството и авторитета на страната си
можехме да съхраним, категоричен е
Карадайъ.

ДБГ и ДСБ искат десен човек
начело на ООН

От ГЕРБ изявиха задоволство от решението на кабинета да
издигне кандидатурата на Кристалина Георгиева. Персоналните
качества, които притежава тя, са по-добри и шансовете за успех
на България са по-големи, заяви председателят на парламентар-
ната комисия по външна политика Джема Грозданова. От ГЕРБ
гледаме много позитивно на предложението и призовавам меди-
ите също да гледат по този начин, каза тя. “Ние подкрепихме
решението на Министерския съвет, който беше ръководен от
премиера Орешарски, за издигане на кандидатурата на Ирина
Бокова, защото така сме смятали в онзи момент. Сега смятаме, че
нашите възможности за успех ще бъдат по-добри с кандидатура-
та на Кристалина Георгиева”, подчерта Грозданова.

Имаме всички основания да смятаме, че кандидатурата на
Кристалина Георгиева ще бъде подкрепена, подчерта Георг Ге-
оргиев. Според него страната има много по-добри шансове за
поста в лицето на еврокомисарката. “Кандидатурата на Ирина
Бокова за генерален секретар на ООН е крайно неубедителна”,
аргументира се Георгиев.

ГЕРБ ДОВОЛНИ ОТ
РЕШЕНИЕТО НА КАБИНЕТА

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

“Решението на българско-
то правителство за смяна на
кандидатурата ни за генера-
лен секретар на ООН е аб-
сурдно по същество, срамно
като интригантска среда и
много рисково за България.
Трябва да е ясно, че полити-
ческата отговорност за после-
диците се поема изцяло от
управляващите”, заяви вчера
президентът на ПЕС Сергей
Станишев във фейсбук.

Според него България се
проявява като държава, коя-
то не знае какво иска, а това

СЕРГЕЙ СТАНИШЕВ:

Решението на МС е срамно и рисково
рязко намалява шансовете на
българската кандидатура.
Той намира като показателен
факта, че нито една друга
държава, в това число чиито
кандидати са зад Ирина Бо-
кова в класирането, не напра-
ви подобен ход.

“Впрочем това е логичен
резултат от куцата подкрепа,
която г-жа Бокова имаше до-
сега от правителството, пре-
минаваща в дейността на не-
гови представители в открит
саботаж. Станахме свидетели
на постоянно и целенасоче-

но подкопаване на авторите-
та и кампанията на Ирина
Бокова не от конкурентите, а
от нашето правителство и за-
интересовани кръгове”, пише
Станишев.

Според него властта в
България се е показала като
тежко зависима от външни и
непублични вътрешни факто-
ри. “Жалко за България, че
пропускаме уникален шанс,
който няма да се повтори! И
всеки трябва да си понесе
отговорността”, коментира
Сергей Станишев.
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Центровете за бежанци са на прага на своите възможности, обяви Румяна Бъчварова

пад на разкриването
на лица, упражняващи
каналджийска дей-
ност, отчитат от МВР

жат информация колко от за-
държаните за каналджийство
са хванати за втори или дори
трети път. От службите не зна-
ят и колко от уличените в тра-
фик са получили ефективни
или условни присъди.

Едва 662 незаконно пре-
биваващи чужди граждани е
успяла да изведе от страната
Дирекция “Миграция” на МВР
от началото на годината, сочи
още справката. 14 граждани
на трети страни са били
върнати в държави членки на
Европейския съюз по Регла-
мента “Дъблин”.

80% от средствата от ЕК
за справяне с миграционния
натиск ще дойдат до дни, за-
яви министърът на вътрешни-
те работи Румяна Бъчварова
в Министерския съвет вчера.
Тя разясни, че около 124 млн.
евро са предвидени за мерки
за подобряване охраната на
границата. Други 20 млн. евро,
или около 12%, ще отидат за
мерки, свързани с бежанци и
нелегални мигранти, които
вече са в България, заяви още
вътрешният министър. 15 млн.
евро, или до 9% от сумата, са
за подготовка на България да

се справи с по-голям евентуа-
лен бъдещ бежански натиск.

Бъчварова обяви, че към
момента центровете за бежан-
ци у нас са на прага на свои-
те възможности. От думите й
стана ясно, че ще има реор-
ганизация на центровете от
отворен в затворен тип, създа-
ване на обособени площадки
с фургони и достъп до елект-
ричество и огради.

Тези центрове могат да
бъдат разгръщани и закрива-
ни, с което нямало да се про-
мени съставът на население-
то. Търсят се места, които да

не създават допълнителни
проблеми на местното насе-
ление, посочи Румяна Бъчва-
рова и обясни, че това са
центрове от затворен тип, ко-
ето гарантирало по-голямо
спокойствие на жителите. Тя
обясни, че по преценка об-
щините могат да приемат бе-
жанци. “Тук не става въпрос
за заливане на страната по
никакъв начин. Става въпрос
за предоставяне на възмож-
ности на хора, които са
потърсили убежище и имат
право на това”, заяви ми-
нистър Бъчварова.

Занапред учениците
няма да могат да извиня-
ват отсъствията си от учи-
лище с извинителни бе-
лежки, написани от лекар
или фалшифицирани. За
извиняване на направени-
те отсъствия вече ще слу-
жат амбулаторните листо-
ве от посещения при ли-
чен лекар. Целта е да се

Софийската градска проку-
ратура образува вчера досъ-
дебно производство срещу бив-
шия ректор на Медицински уни-
верситет в София Ваньо Митев
за безстопанственост и пре-
стъпления по служба.

 Досъдебното производст-
во започва заради данни от
одитен доклад на университе-
та, изготвен от МОН, който е
изпратен на прокуратурата.
Предмет на разследване са

етима души са
ранени при па-
дане на асансь-
ор в столичен

Българският професор д-р Теньо
Попминчев попадна сред 10-те най-
обещаващи учени в света в класация
на авторитетното научнопопулярно
списание “Science News”. Подобна
подредба изданието прави за втора
година. Целта й е да се покажат уче-
ните, от които се очаква да направят
следващите големи научни открития
и да получат широко признание.

През тази година МОН удостои проф.

Недоволните родители от ръковод-
ството Център “Фонд за лечение на
деца” организират втори протест пред
МЗ. Той е насрочен за 5 октомври от
11 ч. Родителите настояват за неза-
бавна оставка на настоящия директор
проф. Владимир Пилософ и да бъде
организиран конкурс за избор на нов.
Протестиращите искат и гаранция от
МЗ, че всички, чакащи подпомагане,
молби ще бъдат разгледани в посоче-
ния от Правилника срок от 45 дни от
датата на подаване на заявлението,
както и да бъде извършена незабавна
проверка на дейността на админист-
рацията на центъра от 21 април т.г.

Междувременно Обществения съвет
напусна и Нели Логофетова от Нацио-
нална асоциация на децата и младите
хора с диабет. По-рано оставки подадо-

РОДИТЕЛИ НАСТОЯВАТ ЗА
ОСТАВКАТА НА ПРОФ. ПИЛОСОФ

ха представителите Български дарител-
ски форум Красимира Величкова, Деси-
слава Хурмузова от  “Спаси, дари на...”
, националният консултант по детска
нефрология доц. Анелия Буева и журна-
литката Милена Златкова от радио “Ви-
тоша”. Писмото в подкрепа на Пилософ
не е подписано от петимата напуснали
плюс представителя на БНТ Мария Чер-
нева, която споделя мотивите на напус-
налите и още един представител на
пациентска организация – Весела На-
стева от Съюза на трансплантираните.

По време на поредното си заседа-
ние  Обществения съвет разпространи
позицията си, според която подкрепя
ръководството на фонда и в частност
проф. Пилософ. Позицията обаче е под-
писана от 10 от общо 17-те членове на
Обществения съвет.

С АМБУЛАТОРНИ ЛИСТОВЕ
ЩЕ СЕ ИЗВИНЯВАТ
ОТСЪСТВИЯТА ОТ УЧИЛИЩЕ

спре фалшификацията на
бележки, което често се
прави от самите ученици.
“Трябва да се пресече
този опит, който в много
години се е натрупвал и
не се е предприемало аб-
солютно нищо”, заяви
зам.-министърът на обра-
зованието Диян Стаматов.
Той призна, че фалшифи-

цираните бележки не
само са масово разпрост-
ранени, но и се прилагат
като средство още от уче-
ници в 5 клас. Стаматов
бе категоричен, че това е
абсолютно необходимо
за някои райони в страна-
та и поясни, че инициати-
вата е тръгнала от Враца,
където има проблем.

Организирана престъпна група, занимавала се с незаконното
производство на цигари в няколко държави в Европа,

е неутрализирана по оперативна информация на ГДБОП. Задържани
са 16 души, сред които и лидерът на организацията. От разбитите

две фабрики са иззети общо 17 тона нарязан тютюн, повече
от 500 милиона къса цигари, машини и множество

материали, използвани за престъпната дейност

Снимка БГНЕС

ПРОКУРАТУРАТА РАЗСЛЕДВА БИВШИЯ
РЕКТОР НА МЕДИЦИНСКИЯ УНИВЕРСИТЕТ

сключените договори за под-
готовка на чуждестранни сту-
денти в центрове за предкли-
нично обучение в Швейцария,
Германия и Кипър.

Установено е, че в периода
2014-2016 г. МУ е водил изне-
сено обучение срещу заплаща-
не в Швейцария и Кипър на 146
чуждестранни студенти, които
са приети да се учат без пола-
гане на изпит по химия и био-
логия. За тези студенти е съби-

рана такса по 1000 евро годиш-
но, а след втората година сту-
дентите е трябвало да преми-
нат на обучение в България,
като таксата за обучение за
третата и следващите години е
в размер на 8000 евро. Напра-
вени са и констатации за из-
разходвани бюджетни средства
за командировки на бившия
ректор до Доминиканската ре-
публика, Москва, Иркутск, Чили,
Оман, Хавана, Токио, Йокоха-

ма, Киото, Сеул и др.
Говорителят на главния про-

курор Румяна Арнаудова заяви,
че по 100 хил. лв. са били пла-
тени на трима чуждестранни
студенти годишно, за да рекла-
мират вуза. Отчет за рекламата
липсвал. Тя добави, че от нача-
лото на тази година Митев е
получил 63 000 хонорар от
учебното заведение. Освен това
възнаграждения имали съпру-
гата му и двете му дъщери. От

одитния доклад на МОН става-
ло ясно, че от 2014 до 2016 г. са
били платени над 80 хиляди
лева на външни IT специалисти
и юристи. Общата сума, която е
била изразходвана безконтрол-
но от бившия ректор, е над 1
млн. лв. Арнаудова нарече дан-
ните “стряскащи”.

Вчера двама прокурори и
трима следователи от Софий-
ската градска прокуратура вля-
зоха в сградата на МУ.

С
от началото на 2016 г. спрямо
същия период на миналата го-
дина. Това става ясно от справ-
ка на вътрешното министер-
ство. За първите осем месеца
на годината са задържани
279 лица, които са уличени в
каналджийство. За периода
януари-август 2015 г. са били
установени 338 лица, които са
извършвали незаконен тра-
фик на мигранти.

Данните на МВР не съдър-

Български професор сред десетте
най-обещаващи учени в света

Попминчев с наградата “Питагор” за
значим принос на български учен, ра-
ботещ в чужбина. През 2015 г. той откри
и патентова нов режим за ефективно
кохерентно преобразуване на ултрави-
олетова лазерна светлина в атосекунд-
на рентгенова светлина. Авторитетното
издание “Science” нарече откритието му
“швейцарско ножче от светлина”. То
може да бъде използвано за биологич-
ни, физически и други изследвания.

АСАНСЬОРЪТ В СОФИЯ ПАДНАЛ
ЗАРАДИ СКЪСАНА ПЛАНКА

но спиране.
Инцидентът е станал в
жилищна кооперация в
столичния квартал
“Свобода”. Спасители
са извадили от аварира-
лия асансьор петима
души - 3-годишно мо-
миченце, 38-годишна
жена и трима мъже на
38, 39 и 40 години. Те са
откарани в различни

болници, като най-теж-
ко пострадалият е при-
ет във ВМА.
Шестетажната коопера-
ция, в която се намира
асансьорът, е нова,
сградата е построена е
през 2009 г. Домоупра-
вителят заяви, че асан-
сьорът е минал техниче-
ски преглед в началото
на тази година.

ППППП
квартал във вторник
вечерта. Причина за
инцидента е скъсана
носеща планка на каби-
ната. Специфичният на-
чин на скъсване не е
позволил задействането
на системата за аварий-
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игурно участие в ба-
лотажа за прези-
дент прогнозира
агенция “Афис” за
ген. Румен Радев,

който е подкрепен от БСП.
Социолозите се позовават на
проучване, проведено между
16 и 20 септември 2016 г.
Анкетирани са 1200 пълнолет-
ни жители на столицата, об-
ластните центрове, другите
градове и селата. Проучване-
то е извършено със собствени
средства на агенцията, уточ-
няват от “Афис”. Агенцията
допълва, че картината ще се
изясни едва в началото на ок-
томври, когато всички въпро-
сителни около легитимните
кандидати ще отпаднат. Спо-
ред данните към момента оба-
че се очертава неизбежен
балотаж между кандидата на
ГЕРБ, който и да е той, и под-
крепения от БСП Румен Ра-
дев.

На въпроса “Посочете име-
то на човек, който има каче-
ства за президент” 10,7% са
отговорили Румен Радев,

„Афис” прогнозира
балотаж за ген. Радев

Само 20% съгласни правителството да запази сегашния си състав,
всеки четвърти иска предсрочни избори
3,4% - Бойко Борисов, за
Ивайло Калфин са се сетили
2,7%. Без да посочват кон-
кретно име, зад “кандидат на
ГЕРБ” застават 5,7 на сто, на
БСП - 2,6 и на ДПС - 1,4 про-
цента.

Оценката за дейността на
президента Росен Плевнели-
ев в навечерието на новите
избори потвърждава обосно-
ваността на решението му да
не се кандидатира повторно,
констатират от “Афис”. Мно-
зинството от анкетираните
смятат, че той не е успял да
посочи общи цели, които да
обединяват различните инте-
реси в обществото, не е пока-
зал лидерски качества, не е
допринесъл за силата на
българската армия. Според
повечето от анкетираните
настоящият президент не по-
знава и не разбира живота на
обикновените хора, не очер-
тава ясни перспективи за

бъдещето и не вдъхва само-
чувствие, че сме граждани на
България. Между 49% и 56%
преценяват, че той никак не е
допринесъл за тези цели. Все-
ки втори мисли, че той никак
не е показал лидерски каче-
ства.

Едва 20% желаят прави-
телството да се запази в се-
гашния си състав, а всеки
четвърти предпочита пред-
срочните парламентарни из-
бори. Вместо извънреден вот
16% биха предпочели ново
правителство в рамките на
сегашното Народно събра-
ние, а 37% искат смяна само
на някои министри. Средната
оценка на работата на прави-
телството по шестобалната
система е 3,69.

биха гласували за ГЕРБ, 15
на сто ще подкрепят БСП. 6%
от гласувалите ще са за ДПС,
по 3% ще отидат за Реформа-
торския блок и сбора от пар-
тиите в Патриотичния фронт.
АБВ ще закрепи 2%, а “Дви-
жение 21” и “Атака” ще полу-
чат само един процент от гла-
совете. “Съществени размест-
вания при първите три партии,
които биха могли евентуално
да предложат нов курс на уп-
равление, не се наблюдава.
Политическата ерозия обаче
при РБ, Патриотите и АБВ
отново би завъртяла рулетка-
та на малките формации”, кон-
статират от “Афис”. Агенцията
уточнява, че данните не отчи-
тат резонанса от предстоящи-
те президентски избори.

Най-важен проблем за ан-
кетираните е безработицата.
16% посочват бедността, а
ниските пенсии - 10 на сто.

От “Афис” прогнозират, че
ако в близко време се стигне
до парламентарни избори,
една четвърт от избирателите

С две кутии с бонбони за
предстоящата изборна победа
почерпиха пред ЦИК народни-
ят представител от БСП ЛЯВА
БЪЛГАРИЯ Стефан Данаилов
и лидерът на социалистичес-
ката партия Корнелия Нинова.
Данаилов е председател на
инициативния комитет, който
регистрира вчера в Централ-
ната избирателна комисия
кандидатпрезидентската
двойка на ген. Румен Радев и
евродепутатката Илияна
Йотова. За седем дни са
събрани 7000 подписа в
подкрепа на кандидатите за
президент и вицепрезидент,
уточни Нинова.
 “Току-що скрепих подписа си
под кандидатурата на двама-
та най-красиви, най-умни и
най-интелигентни кандидати
за президент и вицепрезидент
на България. Иска ми се и си
пожелах вътре пред комисия-
та, че моето идване още

“Българското правителство внесло
ли е на европейско ниво настояване
да се гарантират правата на българи-
те във Великобритания?” Това попита
ген. Румен Радев в Тутракан, където
се срещна с членове на левицата и
граждани. Според него хората, които

Стефан Данаилов почерпи за
предстояща изборна победа
Павлета ДАВИДОВА веднъж е неминуемо в ЦИК,

когато ще бъде връчен указът
за избирането на нашите
кандидати за президент и
вицепрезидент”, заяви на
излизане от ЦИК Данаилов.
Той добави, че важното е
какви ще са резултатите на 6
ноември, но предположи, че
тогава отново ще трябва да
черпи с бонбони.
“Напълнихме се с полулеви
кандидати, отдавна нито един
от тях не е чисто ляв. Кой е
чисто ляв - Таня Дончева или
Калфин? То остава и Пламен
Орешарски да го изкараме
ляв. Не бих искал да ги
коментираме тези хора, да
видим какво ще се случи на
6 ноември. Нашата двойка ще
победи на президентските
избори”, категоричен бе
Данаилов.

Снимка  Благовеста ЦВЕТКОВА

7000 подписа бяха внесени за
участието на ген. Радев в

президентската надпревара

ГЕН. РУМЕН РАДЕВ:

Сега е моментът правителството да се погрижи за българите в Англия
имат близки, работещи там, са силно
притеснени какво ще се случи с тях
след “Брекзит”. “Сега е моментът да
се води политика в интерес на бълга-
рите, живеещи в тази страна. Ако сега
не защитим техните права, след това
ще бъде късно, както се случи и с

границата ни с Турция, защото слу-
шахме как няма да има проблеми с
мигрантите, а се оказа точно обрат-
ното”, каза още Румен Радев.

“Ако не спечели нашият кандидат,
аз се разсърдвам, хвърлям си остав-
ката. Това ни обяснява Борисов”. Така

кандидатът за президент, издигнат от
инициативен комитет и подкрепен от
БСП, ген. Румен Радев, обясни в Си-
листра политиката на премиера на
среща с граждани. Пред тях той кате-
горично заяви, че политика със страх
не се прави.

С
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Заради отказа на мнозинството в
парламента вчера да подкрепи иска-
нето на БСП в закона, с който се от-
пуска държавна помощ на НЕК, да се
запише, че държавата отпуска 1,270
млрд. лева за срок от 15 години, от
левицата предупредиха управляващи-
те, че Европейската комисия няма да
подкрепи нотификацията за държав-
на помощ без посочена сума.

Въпреки това парламентът разре-
ши да бъде отпусната държавна по-
мощ за НЕК. С нея компанията трябва
да заплати около 1,2 млрд. лв. на рус-
ките производители за изработените
реактори за АЕЦ “Белене”, според
решението на международния арбит-
раж. НЕК няма да заплаща лихви за
ползваната помощ и не предоставя
обезпечения. Депутатите не записаха
конкретна сума и срок, в който държав-
ната компания да върне парите. За-
конът влиза в сила от деня на обна-
родването му в “Държавен вестник”.

Депутатът от БСП ЛЯВА БЪЛГАРИЯ
проф. Румен Гечев заяви, че така пар-
ламентът подписва празен чек.
“Държавна помощ без срокове е
държавен подарък за НЕК, няма такъв
заем в света”, каза той  и допълни, че
такова чудо не е известно да има и в
Африка. По думите на депутата от
ГЕРБ Менда Стоянова от арбитраж-
ното решение е ясно каква е сумата,
която България ще плати за реакто-
рите, както и лихвите към нея.

Вие, когато имате да плащате
нещо, питате ли колко трябва да пла-
щате и за какво, или просто давате
кредитна или дебитна карта, пита
депутатът Таско Ерменков от БСП.
“Предполага се, че 1 млрд. и 200 млн.
лв. няма да стигнат. Може ли да не са

БСП ПРЕДУПРЕДИ:

ЕК няма да ратифицира
държавната помощ за НЕК
Въпреки това дeпутатите одобриха заем,
без да запишат конкретна сума и срок за
връщане на парите

Снимки Благовеста ЦВЕТКОВА

Държавна помощ без срокове
е държавен подарък за НЕК,

няма такъв заем в света,
заяви проф. Румен Гечев.

През последните
дни в столицата

бяха разлепени
плакати на

Протестна мрежа
с въпрса

“Защо се крие
арбитражното

решение за
АЕЦ “Белене”

дадени параметри на този договор,
убеден съм, че ЕК няма да даде рати-
фикация за тази помощ”, предупреди
депутатът.

В приетия законопроект е предви-
дено на НЕК да бъде предоставена
възмездна помощ по Закона за пуб-
личните финанси чрез бюджета на
Министерството на енергетиката. По-
мощта ще се предостави въз основа на
Споразумение между министъра на
енергетиката и НЕК, одобрено от Ми-
нистерския съвет. Тя може да бъде от-
пусната и само след съгласие от Евро-
пейската комисия. След арбитража
държавата дължи около 646 млн. евро
на “Атомстройенерго”, всеки ден пла-
ща наказателни лихви от 167 хил. евро.

Депутатите отхвърлиха и предло-
жението на РБ в заглавието на зако-
на да пише, че се изплащат “необос-
новани разходи” по проекта, както и
предложение на Патриотичния фронт
изплащането на дължимите средства
да стане под условие - оборудването
да бъде предадено с  техническата и
проектна документация плюс бъдещ
ангажимент на производителя за ав-
торски и технически надзор.

По-рано вчера пред БНР Менда
Стоянова каза, че отпускането на за-
ема на НЕК за АЕЦ “Белене” няма да
увеличи дефицита в бюджета за 2016
година. “Това са пари, които ще бъдат
преведени от фискалния резерв, къде-
то има около 14 млрд. лева. За в бъде-
ще какъв ще бъде ефектът за бюдже-
та  не мога да коментирам. Това зави-
си от решението на държавата дали
ще участва в един бъдещ проект “Бе-
лене”, каза Стоянова.

Бившият главен секретар на Министерския
съвет при предишното правителство на ГЕРБ
Росен Желязков е избран за първи председа-
тел на новосъздадената държавната агенция
“Електронно управление”, съобщиха вчера от
правителствената МС. Така половин година
след като се отказа от поста председател на
Комисията за защита на конкуренцията пора-
ди упреци за нагласен избор, Желязков, кой-
то е близък на премиера Бойко Борисов, ог-
лави друга ключова структура.

Новата агенция беше създадена с при-
емането на Закона за електронното управле-
ние през лятото. Тя е на подчинение на Министерския съвет и
отговаря за електронното правителство. Мандатът на председателя
й е 5-годишен.

Агенцията трябва да координира всички проекти за софтуер,
хардуер, регистри и други системи на държавните ведомства, които
ще получават финансиране и ще изготвя годишни отчети и плано-
ве за развитието на електронните ресурси на държавната и общин-
ската администрация.

Кариерата на Желязков започва в Столичната община по вре-
мето на кметуването на Стефан Софиянски, който го назначава за
главен секретар. Бойко Борисов го остави на поста, след като стана
кмет на София през 2005 г., а след това през 2009 г. го изтегли в
Министерския съвет на същата позиция.

Висшият администратор можеше да остане незабелязан от
публиката, ако през 2013 г. не бе гръмнала аферата с бюлетините
в Костинброд, която според първоначалните твърдения на проку-
ратурата е била програмиран опит за манипулация на предсроч-
ните парламентарни избори. Желязков се оказа единственият
обвиняем по случая, защото като главен секретар на МС не е
упражнил контрол върху бюлетините. Впоследствие всички обвине-
ния паднаха, както и самата “афера”, а Росен Желязков бе напълно
оневинен. След като Борисов за втори път стана министър-предсе-
дател през ноември 2014 г., назначи Желязков в политическия си
кабинет като съветник по въпросите на държавната администрация
и електронното управление; организацията и координацията меж-
ду компетентните органи на изпълнителната власт.

Росен Желязков оглавява
новата агенция
„Електронно управление” Инвестициите на пенсион-

ни дружества във финансови
инструменти се ограничават.
Това става с промени в Кодек-
са за социално осигуряване
(КСО). Те бяха одобрени от
правителството и предстои да
бъдат гледани от Народното
събрание.

Целта е да се предотвратят
сделки между свързани лица
и конфликт на интереси в една
финансова група. Например
един и същи собственик на
банка, пенсионно дружество и
фирми от групата. По този на-
чин се гарантира, че спестя-
ванията на вложителите за

В края на юли 2016 година брутният външен
дълг (БВП) на България е в размер на 34,891
млрд. евро - 76,7% от прогнозния БВП, като се
повиши с 803,1 млн. евро - с 2,4% спрямо края
на предходната година, когато дългът беше в
размер на 34,088 млрд. евро - 77,2% от БВП.
Така нарасна спрямо година по-рано със 180,4
млн. евро, което е с 0,5 на сто спрямо юли
2015 г., показват данни на БНБ. Дългосрочни-
те задължения в края на юли са в размер на
27,310 млрд. евро - 60,1% от БВП и 78,3 на сто
от БВП, като нарастват с 1,101 млрд. евро -
повишение с 4,2 на сто спрямо края на 2015
година, когато дългосрочните задължения
бяха в размер на 26,753 млрд. евро. Кратко-
срочните задължения на България възлизат

Ограничават инвестициите
на пенсионните фондове

втора пенсия ще бъдат по-до-
бре защитени, а промяната е
по настояване на Европейска-
та комисия. Новостите в КСО
са свързани със затягане на
контрола върху управлението
и инвестициите на пенсионни-
те фондове, които в момента
минават проверката на стрес
тестове.

За подобряване на корпо-
ративното управление на пен-
сионноосигурителните друже-
ства се завишават изисквани-
ята към членовете на управи-
телните и контролни органи на
дружествата. Те трябва да
имат подходяща професио-

нална квалификация и опит,
съобщиха от правителствена-
та пресслужба.

По отношение на инвести-
циите се дават по-добри
възможности за диверсифика-
ция при инвестиране на акти-
вите на пенсионните фондове
чрез разширяване кръга на
допустимите финансови инст-
рументи и се въвеждат лимити
на инвестициите за намалява-
не на риска. Занапред пенси-
онните фондове няма да могат
да инвестират в имоти, а в срок
от 10 години пенсионните дру-
жества трябва да се разделят
с вече закупените

Външният ни дълг нарасна
с над 180 млн. евро през юли

на 7,581 млрд. евро - 16,7% от БВП и 21,7% от
брутния външен дълг, свивайки се с 297,9 млн.
евро, което е понижение с 3,8 на сто спрямо
края на миналата година, когато краткосроч-
ните задължения бяха в размер на 7,879 млрд.
евро. През първите седем месеца на настоя-
щата година извършените плащания по об-
служването на брутния външен дълг са в раз-
мер на 2,656 млрд. евро при плащания за
6,240 млрд. евро година по-рано. Нетният
външен дълг, определящ разликата между
размера на брутния външен дълг и размера
на брутните външни активи, в края на юли е
на стойност 3,406 млрд. евро, като намалява
с 3,296 млрд. евро и бележи понижение с 49,2
на сто спрямо края на 2015 година.

Коментар на стр. 12
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Домакинствата
ни са на дъното
по спестявания в ЕС
В сравнение с останалите 28 държави обаче сме сред тези с най-нисък
дял на финансови задължения спрямо приходите, отчете „Евростат”

ългарските домакин-
ства имат най-малко
спестявания в сравне-
ние с останалите 28

0,8%, и Кипър - минус 10,8
на сто. Сред страните член-
ки на ЕС в седем се отчитат
спестявания на домакинства-
та, които са били по-високи
от средния показател за ЕС,
където той е бил 10,3 на сто.

Страните с най-високи по-
казатели на спестявания на
домакинствата са Германия,
Словения, Франция, Австрия,
Холандия, Белгия и Италия. В
Германия процентът на спестя-
вания е бил 16,9, в Словения и
Франция - по 14,1, в Австрия и
Холандия - по 13,3, в Белгия -
12,6 и в Италия - 10,6 на сто.

В същото време е много
висока финансовата за-
длъжнялост на домакинства-
та в някои страни на ЕС по
показателя “дългове-прихо-
ди”. Близо над 200 процента
са дълговете на семействата
към приходите в Холандия,
Дания и Кипър. В страни като
България, Литва, Латвия, Сло-
вения и Чехия задлъжнялост-
та по този показател стига
едва 50 на сто и това прави
финансовото бреме на семей-
ните разходи по-поносимо,
отчита “Евростат”. Според ев-
ропейската статистика дома-

кинствата в страните в ЕС с
най-висока задлъжнялост ще
имат и най-продължителен
период от време (2-3 години),
докато успеят да изплатят
дълговете си с разполагаеми-
те доходи в семейството. Най-
големите увеличения на съот-
ношението дългове към при-
ходи са отбелязани в Кипър и
Дания, докато през 2014 г. по
този показател в страните на
еврозоната е отчетено нама-
ление с 0,8 на сто в сравне-
ние с предходната година.

По данни на “Евростат” от
същата 2014 г. над 3,4 млн.

българи, или близо 50% от
населението у нас, са прежи-
вявали около или под линия-
та на бедност, която за пери-
ода е била 286 лева месечно.
Останалите обаче са били за-
плашени от бедност - за таки-
ва се смятат хората, които
преживявали с не повече от
60% от средния доход за
страната. Статистиката показ-
ва, че над 192 хил. българи
между 15 г. и 64 г. са били
обезкуражени - без работа,
но и без да търсят, защото не
вярвали, че ще намерят, а
нивото на безработицата за
периода е било 11 на сто.
Заради здравословни пробле-
ми без работа за 2014 г. са
били 210 хил. души.

БББББ
страни членки на ЕС, но и
най-малко финансови за-
дължения сред страните на
Евросъюза, показва анализ
на европейската статистиче-
ска служба “Евростат” за
процента на финансовите
спестявания през 2014 г. До-
макинствата у нас отчитат от-
рицателен процент на спес-
тявания - минус 0,2 на сто,
като зад нас по този показа-
тел са само Латвия - минус

Годишните данни на
Световния икономически
форум показват, че за
2016 г. България заема
едно от последните мес-
та по прозрачност на
правителствената поли-
тика и от 138 страни стра-
ната ни се нарежда на
111 място, съобщи вчера
пред БНР Мира Прохаз-
ка, директор на Центъра
за икономическо раз-
витие. Най-негативните
оценки са групирани във
фактора състояние на ин-
ституциите. Няма да изне-
надаме никого, ако ка-
жем, че най-тежката не-
гативна оценка е за
съдебната система и не-

През най-активния за
почивки летен месец ав-
густ малко над 590 хиля-
ди българи са пътували в
чужбина, показват данни-
те на НСИ. Ръстът е с
15,3% спрямо август 2015
г. За периода българите
са увеличили пътувания-
та си към Великобритания
- с 40,5%, Македония - с
38,1%, Италия - с 35,4%,
Гърция - с 34,1%, Герма-
ния - с 29,3%, Франция -
с 21,5%. В същото време
са намалели пътуванията
към Турция - с 16,7%.
Същевременно пътувани-
ята към Хърватия и
Гърция с цел почивка и
екскурзия са съответно
75,8 и 63,2% от всички

Лимоните от Турция имат висо-
ки нива на остатъчни пестициди и
са включени в списъка с “риско-
ви” продукти, постанови Европей-
ската комисия, предаде agro.bg.
Представители на 28-те държави
членки на общността са били еди-
нодушни в гласуването, с което те
са били включени в този списък. С
приемането на мярката партидите
лимони, внасяни в Европейския
съюз, ще бъдат подлагани на строг
контрол от съответните служби.
Много от пестицидите, използвани
от турските производители на цит-
русови плодове, са забранени в
Общността. Експертите в САЩ
също споделят притесненията на
европейските си колеги.

Лимоните от Турция били с високи
нива на остатъчни пестициди

НА ОПАШКАТА СМЕ
ПО ПРОЗРАЧНА  ПОЛИТИКА

Българската агенция по
безопасност на храните
(БАБХ) започна проверка в
обектите за производство и
предлагане на оцет и замес-
тителите му за установяване
на съответствието им с изиск-
ванията на действащото зако-
нодателство. Агенцията тради-
ционно извършва засилени
проверки на тези продукти
заради масовото им търсене

БАБХ ПРОВЕРЯВА ЗА ФАЛШИВ ОЦЕТ

достатъчната й независи-
мост и по този показател
България заема едва 110
място, заяви Прохазка.
Сред пречките за разви-
тието на икономиката у
нас бизнесът посочва на-
личието на корупция - на
87 място, а по пре-
стъпност оценката е из-
ключително тежка - на
118 позиция. Има пробле-
ми с недостатъчната ква-
лификация на работната
ръка, неефективната и не-
достатъчно добре разви-
та инфраструктура, за-
труднения достъп до фи-
нансиране и тежките тро-
мави процедури за полу-
чаване на банков кредит

заради високите обезпе-
чения. Бизнесът е и край-
но недоволен от недо-
статъчно ефективната
държавна администрация.

По отношение на кон-
курентоспособността
страната ни се придвиж-
ва с четири позиции на-
пред - от 54 до 50 място
сред 138 държави. Бълга-
рия изпреварва Слове-
ния, Румъния, Словакия,
Унгария и Хърватия. От
държавите, които се при-
съединиха към ЕС през
2004 година, по традиция
най-добре се представя
Естония, а непосредстве-
но след нея е Чехия, ко-
ментира Прохазка.

през есента, свързано с при-
готвянето на зимнина. Инспек-
циите ще обхванат обектите,
които произвеждат и бутили-
рат оцет или заместители на
оцет, складове за търговия на
едро с храни, магазините за
хранителни стоки и супермар-
кетите към търговските вериги
на територията на цялата стра-
на, съобщиха от агенцията.

 Във фабриките ще се сле-

ди за произхода и качеството
на използваните суровини,
технологичната документация
и доказателствата за спазва-
нето й. Продуктите с наиме-
нование “Винен оцет” трябва
да са получени изключител-
но чрез оцетно-кисела фер-
ментация на виното, което
трябва да е видно от техноло-
гичната документация за про-
дукта. А продуктите “Ябълков

оцет” и “Плодов оцет” трябва
да са получени чрез бактери-
ална ферментация на съответ-
ната плодова смес. Киселин-
ното съдържание на винения
оцет е минимум 6% (съдържа-
ние на оцетна киселина - 60
гр./л.). На плодовите оцети -
минимум 4,5%.

 При инспекциите в търгов-
ската мрежа ще се изискват до-
кументите за произход на про-

дуктите, правилно обявяване
на киселинността, и ще се
обърне особено внимание за
наличието на заблуждаващи
наименования, текстове, описа-
ния, картинни изображения и
други, подвеждащи потребите-
лите по отношение на състава
и естеството на продукта. По
време на проверките ще бъдат
взети проби по официален кон-
трол от търговската мрежа.

34 производители и преработватели на селскостопанска
продукция участваха в базар в Хасково
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СНад 590 хил. нашенци са пътували
в чужбина през август

реализирани пътувания
на българи към тези стра-
ни. От данните се вижда,
че най-голям е делът на
пътуванията на българи
зад граница с цел госту-
ване, обучение, посеще-
ние на културни и спорт-
ни мероприятия - 44,7%.
Делът на пътуванията с
цел почивка и екскурзия
също е висок - 41,7%.
Най-активният летен ме-
сец за отпуски е донесъл
на страната ни с 10,9%
повече посещения на
чужденци в сравнение с
август 2015 година. През
август 2016 г. те са 1,91
млн. души. Нараства
делът на гражданите от
ЕС, посетили България -

до 60,8%, което е с
16,5% повече в сравне-
ние със същия месец на
предходната година. При
посещенията на гражда-
ни извън ЕС най-голям е
ръстът на посещенията
от Русия - с 20,2%. Спо-
ред данни на Министер-
ството на туризма към
момента с 30% се е по-
вишила посещаемостта
на руски граждани у нас.
По думите на министъра
на туризма Николина
Ангелкова Русия е на
втора позиция по брой
туристи, посетили стра-
ната ни през тази годи-
на, като се очаква заси-
лен интерес и през пред-
стоящия зимен сезон.
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Властите в Либия се обърнали с
писмо към Владимир Путин и към
военния министър Сергей Шойгу да
окажат на страната военна помощ във
вид на въоръжение и техника, вклю-
чително самолети, съобщи руският в.
“Известия”. В молбата фигурира и
покана в Либия да започне операция
като тази в Сирия.

Писмото е подписано от главно-
командващия либийските войски ге-
нерал Халиф Хафтар, известен със
своите антиислямистки възгледи. През
май 2014 г. той предприе операция
“Достойнството на Либия” и обяви
намерение да “изтреби всички екст-
ремисти и терористи”. Хафтар подкре-
пя парламента в Тобрук.

Според експерти доставките на
оръжие за борба с екстремистите има
смисъл, но Русия трябва да се погри-
жи относно контрола за доставките
от въоръжение. Забраната за достав-
ка на оръжие за Либия действа от
2011 г. по време на въстанието про-
тив Муамар Кадафи.

Един влиятелен в миналото мъж
отново набира сили и може би имен-
но той ще бъде обединителната фигу-
ра за Либия. Става въпрос за генерал
Халифа Хафтар - някога верен

Властите на Индонезия издирват
около 400 туристи, повечето от

които чуждестранни, за да ги
евакуират след изригването на

вулкана Баруджари. Във вторник,
27 септември, започна изригването на

вулкана Баруджари в централната
част на Индонезия

ЕК се надява
да премести
мигрантите
от Гърция

От Европейската комисия
съобщиха, че ЕС трябва да ус-
пее да премести останалите в
Гърция 30 хил. бежанци и да си
разпредели из останалите стра-
ни в съюза до края на следваща-
та година. Комисията смята, че
има “важен прогрес”, въпреки че
едва 5651 мигранти са били
преместени от Гърция и Италия
според квотния механизъм на ЕС.

И Швейцария
забрани бурките

Долната камара на швейцар-
ския парламент е гласувала за
забрана на бурките в страната
с 88 срещу 87 гласа. Авторът на
проектозакона Валтер Вобман е
същият депутат, който през
2009 г. предложи да се забранят
минаретата в страната. В мо-
мента забрана за носене на бурки
е въведена в италианско-говоре-
щия кантон на страната Тичи-
но. За да влезе в сила забраната
на федерално ниво, е необходимо
законът да бъде приет и от
горната камара.

32 хиляди турци
остават зад
решетките

Турският министър на пра-
восъдието Бекир Боздаг заяви,
че 32 хил. души са били поставе-
ни под арест и очакват процес
по подозрение, че имат връзки с
групата около базирания в САЩ
мюсюлмански проповедник Фету-
лах Гюлен, който е обвинен, че
стои зад опита за преврат от
15 юли. Правосъдният министър
заяви, че 70 хил. души са били
разследвани във връзка с опита
за преврат, от които 32 хил. са
задържани.

5,4 по Рихтер
разлюля Родос

Ново силно земетресение с
магнитуд 5,4 по Рихтер
разтърси бреговете на гръцкия
о-в Родос през нощта срещу
сряда. Трусът е регистриран в
23,58 ч. и според информация на
местните медии е бил усетен на
територията на целия остров.

Американските въздушни удари в Либия не успяха да се справят с терористите,
но пък нанесоха тежки щети на инфраструктурата на страната

привърженик на Муамар Кадафи, по-
късно военен затворник и негов за-
клет враг, а напоследък - ръководител
на либийската армия, вярна на меж-
дународно признатото правителство в
гр. Тобрук. Това писа неотдавна “Ал
Монитор”, когато през март Хафтар
освободи Бенгази почти напълно и
поведе войниците си на запад към
Сирте - крепостта на “Ислямска държа-
ва” в последните две години. Публич-
но обявената цел на Хафтар е да ос-
вободи Либия от ислямистите, но не
се знае дали превземането на Сирте
ще бъде следващата му стъпка.

В младостта си той е бил част от
военното движение, организирано от
Кадафи за свалянето на крал Идрис
през септември 1969 година. Хафтар
стига до ранг “полковник” под власт-
та на Кадафи и ръководи либийската
армия, намесила се в гражданската
война в Чад на страната на опозици-
ята. През 1987 той бива пленен, а
Кадафи отрича, че либийски войници
се намират на територията на южна-
та съседка. Хафтар и още триста ли-
бийци остават в ръцете на властите
на Чад. САЩ освобождават Хафтар в
замяна на това той да се присъедини
към новосформирана с подкрепата на

Вашингтон опозиционна група - На-
ционален фронт за спасение на Ли-
бия. Хафтар живее в САЩ от начало-
то на 90-те до 2011 г. и става амери-
кански гражданин. През това време
той поддържа връзки с либийските
опозиционни групи в изгнание и ор-
ганизира военната съпротива срещу
Кадафи в самата Либия, но безуспеш-
но... до 2011 г. През март 2011 г. той
се връща в Източна Либия и повежда
бунтовниците, прикривани от въздуш-
ните сили на НАТО. След падането
на Кадафи Хафтар потъва в неизвест-
ност и се появява публично рядко до
февруари 2014 г. Тогава по телевизи-
ята той обявява началото на опера-
ция “Достойнство” срещу ислямистки-
те милиции в Бенгази. През следва-
щите няколко месеца той спечели
подкрепата на международно призна-
тото правителство в Тобрук и стана
главнокомандващ на военните през
март 2015 година. Хафтар се фокуси-
ра върху сраженията с ислямистите в
Бенгази, особено терористичната гру-
пировка “Ансар ал Шариа”, която сто-
еше зад убийството на американския
посланик в Либия през 2012 г. Два
месеца по-късно генералът обяви
“война на терора” в цяла Либия.

Германия е изправена пред
нова банкова криза, след като
акциитe нa “Дойче банк”
продължиха да се понижават и
във вторник достигнаха нoвo
иcтopичecкo дънo oт 10,19 eвpo
зa eднa aкция. Въпреки това
вчера директорът на най-
голямата германска банка
заяви, че няма да търси
държавна помощ. Според сп.
“Фокус” германският канцлер
Ангела Меркел още през
лятото е отхвърлила възмож-
ността държавата да подкрепи
банката. Меркел няма да
подкрепи германски банки с
пари от бюджета, тъй като
досега стриктно отказваше
това да се прави в Гърция и
Италия. Германия пледира за
строга финансова дисциплина,

Световната общност трябва да се готви за
значително увеличаване на екстремистките
нападения, което неминуемо ще се случи в
близките години в резултат на унищожаване-
то на провъзгласения от терористичната гру-
пировка “Ислямска държава” халифат в Ирак
и Сирия. За това предупреди директорът на
ФБР Джеймс Коми, цитиран от ТАСС.

При изслушване в комисията по нацио-
нална сигурност в американския Сенат Коми
изрази пълна убеденост, че разгромът на
“халифата” на ИД е неизбежен. Но предизви-
кателството ще се състои в това, че ще оста-
нат стотици крайно опасни хора - сегашни
бойци на ИД. Не всички от тях ще бъдат уни-
щожени. През следващите 2 до 5 години ще
се появи “терористична диаспора”, която ще
представлява нещо невиждано преди, преду-
преди той.

Длъжни сме да подготвим себе си и съюз-
ниците си, особено в Западна Европа, за отра-
зяване на тази заплаха, добави шефът на ФБР.

Нова банкова криза
заплашва Германия

СВЕТЪТ ДА СЕ
ГОТВИ ЗА ВЗРИВ
ОТ ТЕРОРИЗЪМ

а това изключва субсидирането
на банки.“Дойче банк” е в
криза от близо две години, но
проблемите й се задълбочиха
сериозно, след като й бе нало-
жена глоба от Mиниcтepcтвoтo
нa пpaвocъдиeтo в CAЩ в
paзмep нa 14 млpд. дoлapa за
неправомерни сделки с ипоте-
ки. Спекулира се, че банката не
е в състояние да събере тази
сума без помощ от страна на
правителството.
Coлиднo пoнижeниe c 3,08%
peгиcтpиpaт и aкциитe нa
“Commеrzbаnk АG”. Bтopaтa пo
гoлeминa бaнкa в Гepмaния
cъщo ce oкaзa пoд пpицeл
cлeд инфopмaция нa
в. “Ханделсблат”, чe тя e
гoтoвa дa cъкpaти oкoлo
9 xил. paбoтни мecтa.

Главнокомандващият
либийските войски е
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Конгресменът от Ка-
лифорния Тед Лиу и се-
натор Ед Марки от Ма-
сачузетс, и двамата от
Демократическата пар-
тия на САЩ, внесоха
законопроект за забра-
на на САЩ да извършват
първи ядрена атака.
Това стана, след като по
време на дебата между
Хилъри Клинтън и До-
налд Тръмп милиар-
дерът намекна, че ако
стане президент и при
изключителни обстоя-

Най-малко 9 души
пострадаха при атака с
газ в токийското метро,
предаде Интерфакс. На-
падението бе извършено
на една от станциите на
подземната железница в
японската столица. Пост-
радалите са се оплака-
ли от световъртеж, бол-
ки в гърлото и кашлица.

Демократи поискаха забрана САЩ
да нанасят първи ядрен удар

телства, не може да из-
ключи превантивен яд-
рен удар.

“Ядрената война е
огромна заплаха за оце-
ляването на човечество-
то. За съжаление, като
се запазва възможност-
та за използване на яд-
рено оръжие първи в
конфликт, се увеличава
рискът от непреднаме-
рена ядрена ескала-
ция”, отбеляза Марки.
Според него прези-
дентът на САЩ трябва

да използва тези оръ-
жия “единствено в отго-
вор на ядрена атака”.
“Тази инициатива укреп-
ва този прост принцип в
правото”, добави поли-
тикът.

Лиу от своя страна
обяви, че основателите
на страната “биха се
обърнали в гробовете
си, ако научат, че пре-
зидентът може да разпо-
реди масивни удари, ко-
ито заплашват съществу-
ването на цивилизация-

та, без разрешението на
Конгреса”. Депутатът
смята, че превантивна
атака е в състояние да
доведе до разрушаване
на Съединените щати.

По-рано в. “Ню Йорк
таймс” писа, че прези-
дентът на САЩ Барак
Обама, след консулта-
ции с неговите съветни-
ци, е склонен да не про-
меня политиката на Ва-
шингтон в сферата на
използването на ядре-
ните оръжия.

Газова атака в
метрото на Токио

При атака с отровно-
то вещество зарин на
две станции на метрото
в Токио на 12 март 1995
г. загинаха 12 души. За-
ради атентата основате-
лят и лидер на сектата
“Аум Шинрикьо” Шоко
Асахара бе осъден на
смърт. Той все още очак-
ва екзекуцията си.

еждународни прокурори, разследващи сва-
ления пътнически самолет на Malaysia
Airlines над Украйна през 2014 г., обявиха,
че MH17 е поразен с ракета от зенитно-
ракетен комплекс “Бук”, прехвърлен от Ру-
сия на украинска територия. Прокурорите
били разкрили още, че ракетата е изстреля-
на от територия, контролирана от проруски
сепаратисти. Международният екип от раз-
следващи работи по версията, че системата
е от 53-та бригада, базирана в руския град
Курск. Тя е преминала през руско-украин-
ската граница през юли 2014 г. и е забеля-
зана да се изтегля от Донецк, насочвайки
се на изток. Вярва се, че проруските сепа-
ратисти са сбъркали и са помислили MH17
за украински военно-транспортен самолет.
Системата е върната на руска територия на
следващия ден.

Междувременно Кремъл, цитиран от Рой-
терс, обяви, че радарна информация показ-
ва, че самолетът определено не е свален от
ракета, изстреляна от територия, контроли-
рана от проруски сепаратисти. Говорителят
Дмитрий Песков подчерта, че ако е имало
ракета, тя е изстреляна от друго място.

Кой наистина
свали MH17?

мТУРЦИЯ ОЧАКВА
ОТГОВОР ЗА
ГЮЛЕН
Турският министър на правосъдието
Бекир Боздаг заяви, че разчита да
получи “в рамките на един-два
дни” отговор от САЩ за временния
арест на ислямския проповедник
Фетуллах Гюлен. Боздаг припомни,
че по време на скорошното си
посещение в Ню Йорк турският
президент Реджеп Ердоган е
провел преговори с американския
вицепрезидент Джо Байдън. Тогава
той е съобщил, че Турция вече е
започнала да изпраща конкретни
свидетелства за съпричастност на
Гюлен към опита за преврат от 15
юли. Турският министър посочи
още, че в рамките на тази седмица
неговото ведомство ще отправи
покана на американските власти за
среща, на която да се обсъди
временното задържане на Гюлен.

Президентът на САЩ Барак
Обама е номинирал Джефри
ДеЛорентис за първи посланик
на страната в Куба за послед-
ните повече от 50 г. ДеЛорен-
тис е дипломат от кариерата и
е бил дипломат в Хавана, до-
като Обама е установявал от-
ново отношенията с комунис-
тическата държава. Послани-
ческият пост трябва да бъде
одобрен от Сената.

“Участието на Джефри Де-
Лорентис е жизнено необхо-
димо по време на периода на
нормализирането на отноше-
нията между САЩ и Куба и
назначаването му като посла-
ник е разумна крачка към по-
нормални и продуктивни отно-

Обама определи първия
от 50 г. посланик в Куба

шения между двете държави”,
заяви Обама. “Няма по-добър
чиновник, по-подходящ от него
за подобряването на възмож-
ността да общуваме с кубин-
ския народ от него”, добави
той. Но неговата номинация е
възможно да срещне твърдата
опозиция в Конгреса, където
конгресмените от кубински
произход се противопоставят
на политиката на Обама.

ДеЛорентис е работил в
Куба по въпросите, свързани с
борбата срещу наркотиците,
защитата на околната среда,
борбата срещу трафика на
хора и разширяването на
търговските връзки.

Шимон Перес беше президент на
Израел в периода 2007-2014 г. Той е
роден на 2 август 1923 на територията
на днешен Беларус. Перес бе сред ос-
нователите на еврейската държава. За
почти 70 години политическа кариера
видният държавник смени много минис-
терски портфейли, беше два пъти ми-
нистър-председател, начело на израел-
ското външно министерство, Министер-
ството на финансите и други ведомства.
През 1994 г., докато бе външен ми-
нистър на еврейската държава, той уча-
ства активно в мирния процес в Близкия
изток. Тогава заедно с министър-пред-
седателя Ицхак Рабин и палестинския
лидер Ясер Арафат Шимон Перес полу-
чи Нобелова награда за мир за “усили-
ята, насочени към постигане на мир в
Близкия изток” след сключването на ис-
торическите споразумения в Осло.

“Родени сме равни, за да живеем като
такива, родени сме мирни, за да живеем
в мир” - с това негово послание светът
ще запомни именития израелски държав-
ник, отдал всичките си сили не само за
установяването на траен мир в Близкия
изток, но и с дейността си по изгражда-
нето на съвременна и ефективна защита
на Държавата Израел.

“Има малко хора, с които споделяме
този свят, които променят курса на чо-
вешката история – не само чрез своята
роля в събитията на хората, но и защото
те разширяват нашите представи за мо-
рал и ни карат да очакваме повече от
себе си. Моят приятел Шимон беше такъв
човек. Може би защото беше видял как
Израел превъзмогва големи трудности,
Шимон никога не се отказа възможност-
та за мир между Израел и Палестина и

Отиде си и
Шимон Перес

израелските съседи”, заяви американски-
ят президент Барак Обама.

“Близкият изток загуби един пламе-
нен защитник на мира и помирението.
Той беше гений с голямо сърце”, посочи
бившият американски президент Бил
Клинтън, оценявайки приноса на Перес
към умиротворяването в региона.

“Имах късмет нееднократно да об-
щувам с този забележителен човек”,
заяви по повод кончината на Перес
президентът на Русия Владимир Путин.
Всеки път се възхищавах от неговите
мъжество и патриотизъм, от мъдростта
и далновидността, от умението му да
вникне в същността на най-сложните
въпроси. В нашата страна ще го запом-
нят като последователен привърженик
на дружеските руско-израелски отно-
шения, направил много за укрепването
на взаимоизгодното двустранно сътруд-
ничество, подчерта Путин.

Президентът на Палестинската авто-
номия Махмуд Аббас нарече Шимон Пе-
рес “прекрасен партньор в мира” и изра-
зи съболезнования към семейството му,
предаде AFP. “Перес бе партньор в из-
граждането на прекрасния мир с мъчени-
ка Ясер Арафат и с министър-председате-
ля Ицхак Рабин и полагаше непрекъсна-
ти усилия да постигне постоянен мир от
споразуменията в Осло до последния
момент в живота си”, заяви Аббас.

Френският президент Франсоа Оланд
от своя страна също заяви, че Израел
“загуби един от най-видните си държав-
ници”. Бившият британски премиер и
пратеник на Квартета за Близкия изток
Тони Блеър определи Перес като “поли-
тически гигант, един от най-изявените
политици на своята ера”.

Генералният директор на ЮНЕСКО
Ирина Бокова също почете паметта на
бившия израелски президент и изрази
съболезнования към неговите семейство
и близки, предаде РИА “Новости”. “Ши-
мон Перес остави неизличима следа в
историята на Близкия изток. Като основа-
тел на Израел той до последните си дни
остана човек с идеи и ценности, човек на
иновациите и на креативното мислене”,
пише в официално заявление на ЮНЕС-

С кончината на Шимон Перес от света си отиде една историческа фигура,
последният оцелял от поколението на основателите на израелската държава и

един от архитектите на споразуменията от Осло, положили основите на
палестинската автономия. Перес получи Нобеловата си награда през 1994 г.

заради мирното споразумение с палестинския водач Ясер Арафат

Снимка БГНЕС

Бившият президент на Израел,
последният от тримата Нобелови лауреати
за мир в Близкия изток, почина
на 93-годишна възраст след тежък инсулт

КО. Бокова също така нарече Перес “не-
секващ източник на вдъхновение”.

Погребението на Шимон Перес ще
се състои на 30 септември, а на него ще
присъстват десетки световни лидери,
между които Барак Обама, семейство
Клинтън, Франсоа Оланд, Ангела Мер-
кел, папа Франциск, кралицата на Хо-
ландия Беатрикс, премиерът на Канада
Джъстин Трюдо, британският престоло-
наследник принц Чарлз и други.
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На 2 октомври 2016 година в

Босна и Херцеговина са насрочени
избори за местни органи на власт-
та. И това обяснява всичко. Защото
в населената предимно със сърби
“Република Сръбска” икономичес-
кото и политическото положение е
катастрофално.  Президентът на
този етнос Милорад Додик и него-
вата корумпирана и арогантна по-
литическа клика не могат да се
похвалят с никакви успехи. Много
от поданиците му живеят в ужасна
бедност, безработицата е катастро-
фално висока, инфраструктурата е
съсипана и все повече млади хора
бягат в чужбина.

За да извади своите избиратели
от безнадеждното им положение и
да ги постави в борбен ирационал-
но-патриотичен транс, Додик при-
бягва до изпитаните и любими сред-
ства на всички популисти на Бал-
каните. Първо създава впечатление
за драматична заплаха, надвисна-
ла над собствената нация. След
това съседните народи биват обя-
вени за предатели, което все още
функционира безотказно на Балка-
ните. И накрая на сцената се по-
явява големият лидер като спаси-
тел на застрашената нация.

Твърде много избиратели на
Балканите често се поддават с
удоволствие на подобни игрички и
за няколко седмици забравят за
безрадостното си  ежедневие и
безбройните корупционни афери
на самопровъзгласилия се спаси-
тел на нацията. Тези механизми
винаги са функционирали перфект-
но в Босна и Херцеговина, също

Една разпокъсана
страна насред Европа
Референдумът в
сръбската част на
Босна е крачка назад
за целия регион

Бенямин ПАРГАН

Проведеният на 25 септември референдум дали 9 януари да остане Ден на
Република Сръбска предизвика остра негативна реакция сред мюсюлманската

общност в Босна и Херцеговина. Според босненския мюсюлмански водач
Бакир Изетбегович референдумът е пробен балон, след което босненските

сърби ще поискат референдум за независимост на Република Сръбска

както и сред другите народностни
групи в страната.

Тежката криза

Оспорваният референдум в Репуб-
лика Сръбска може да бъде възприет
като предизборна врява и лош театър,
но преди всичко той е и си остава
забележително нарушение на консти-
туцията. Какви са резултатите от все-
народното допитване? 9 януари си
остава “национален” празник. Боснен-
ските сърби празнуват на тази дата
основаването на тяхната република.

За босненците и хърватите в Босна и
Херцеговина обаче този ден маркира
началото на босненската война. Ре-
ферендумът вкарва и без това неста-
билната страна в тежка криза и заст-
рашава пътя на Босна и Херцеговина
към Европа.

Самият факт, че референдумът
изобщо беше проведен, е тежко по-
ражение за върховенството на закона
в Босна и Херцеговина, подкрепяно с
толкова много финансови помощи от
чужбина.

И правовата държава не успя да
осуети този референдум. Още по-голя-

мо е поражението за т.нар. междуна-
родна общност и най-вече за висшия
представител на Европейския съюз в
Босна и Херцеговина. Понастоящем
тази роля изпълнява австрийският дип-
ломат Валентин Инцко. В момента той
е олицетворението на безуспешния и
нещастен протекторат, какъвто фор-
мално е Босна и Херцеговина.

Двойните структури
са излишни

Забраненият от Конституционния
съд и остро критикуван от ЕС рефе-
рендум е още едно доказателство, че
тези двойни структури между местни-
те власти и международните участни-
ци не функционират и в крайна смет-
ка са неефективни и безсилни. Защо-
то явно нито местните политици, нито
официалните представители на про-
тектората могат да гарантират върхо-
венството на закона. И това е може
би най-важният извод от проведения
референдум. Босна и Херцеговина си
остава проблемното дете в Югоизточ-
на Европа, което и в бъдеще ще създа-
ва големи грижи на ЕС от гледна точ-
ка на геостратегическото си положе-
ние. Неслучайно Милорад Додик си
осигури благословията на руския пре-
зидент за референдума и с негова
подкрепа игнорира всички преду-
преждения от Брюксел и Вашингтон.

Малката Босна и Херцеговина ви-
наги е била стратегическа играчка в
ръцете на регионалните съперници
Сърбия и Хърватия. Затова е още по-
важно в изострената обстановка след
референдума най-вече Сърбия и
нейният силен премиер Александър
Вучич да проявят умереност и да
действат конструктивно. Има още
много работа за всички участници.
Защото референдумът е крачка на-
зад за целия регион и доказателст-
во, че Западните Балкани могат по
всяко време да затвърдят позицията
си на нестабилен и проблематичен
заден двор на Европа..

На 29 октомври в
Исландия ще се състо-
ят извънредни парла-
ментарни избори. Те
бяха обявени, след като
премиерът Сигмундур
Гунлаугсон подаде ос-
тавка през пролетта.
Досиетата от Панама го
уличиха, че притежава
милиони в офшорни
сметки и това отприщи
масови протести сред
300 000 население на
Исландия. Гунлаугсон
бе първата жертва на
“Панама гейт”.

За победа на пред-
стоящите избори пре-

Исландия ще бъде пиратска, убедена е
лидерката на партията Биргита Йонсдотир

тендира създадената
преди четири години
Пиратска партия. Пира-
тите са убедени, че ще
получат силна подкре-
па. Те са начело на поч-
ти всички социологиче-
ски проучвания в по-
следната година.

Биргита Йонсдотир,
поетеса, активистка на
сайта Уикилийкс, осно-
вава партията през 2012
г. след разпадането на
Движението на гражда-
ните, група за пряка де-
мокрация, за депутатка
от която е била избрана
три години по-рано.

“Тя търсеше себе си.
Тя е бунтар и веднага й
хрумна тази идея за
Партия на пиратите, ко-
ято веднага получи по-
пулярност”, припомня
Стефания Оскарсдотир,
професор по политиче-
ски науки в Университе-
та на Рейкявик.

Разполагаща с из-
ключително ограничени
средства, новопоявилата
се партия едва премина-
ва 5-процентовата бари-
ера на парламентарни-
те избори през 2013 г. и
има трима депутати в
парламента. Оттогава

насам тя опровергава
прогнозите, които й
предричаха съдбата на
други протестни движе-
ния, повече или по-мал-
ко сериозни, породени
от сътресенията след
финансовата криза.

В Партията на пира-
тите се опитват да не се
главозамайват от попу-
лярността и интереса на
журналистите от цял
свят, а да популяризи-
рат идеалите си. Про-
зрачност, пряка демо-
крация, борба с коруп-
цията, независимост от
бизнес средите, защита
на правата на индивида
са темите, вълнуващи
“пиратите”, които заявя-
ват, че са скъсали със
стария подход за праве-
не на политика, с дес-
ница срещу левица и
мнозинство срещу опо-
зиция.

Както и всички оста-
нали “пирати”, исланд-
ските предлагат в пре-
дизборната си програма
пълна свобода и откри-
тост. Основната част на
политическата им про-
грама, с която Пиратска-
та партия на Исландия
отива на изборите, е
промяна на конституци-

ята на страната, нала-
гаща нормите на пряка-
та демокрация при при-
емането на каквито и да
било решения на наци-
онално ниво.

Казано по-простичко
- по-голямата част от
чиновниците ще бъдат
уволнени, а всички
въпроси в Исландия ще
се решават непосредст-
вено от жителите на
страната чрез референ-
думи. Тези, на които
страната не им е безраз-
лична, ще получат “нео-
граничени права” при
управлението й. Гражда-
ните дори ще могат
сами да предлагат зако-
нопроекти. Тези от тях,
които получат до-
статъчна подкрепа от
обществото, ще бъдат
подлагани на гласуване.

Освен това в програ-
мата на пиратите се
предлага пълна свобо-
да на словото и правото
без ограничение да се
разпространява инфор-
мация, ликвидиране на
авторските права в ин-
тернет, декриминализи-
рането на наркотиците,
а също увеличаване на
данъците на малкия
кръг невероятно богати

исландци, контролира-
щи риболова и банковия
сектор - местните “оли-
гархични” икономичес-
ки отрасли. Пиратите
предлагат риболовът
изцяло да се предаде
под контрола на цялото
население, тъй като
този отрасъл се смята в
Исландия за национал-
но достояние - не само
икономическо, но и со-
циокултурно.

И, разбира се, пира-
тите възнамеряват
напълно да отворят бю-
джета на страната и
изобщо не смятат да
влизат в Европейския
съюз.

Засега Пиратската
партия упорито е наче-
ло във всички допитва-
ния до общественото
мнение, като изпревар-
ва консерваторите с че-
тири процента. И ако
всичко се случи, така,
както се надяват пира-
тите, скоро ще видим
държава, която се уп-
равлява без чиновници
и депутати. И нищо чуд-
но да поискаме да се
поучим от този опит...

(По материали от
чуждия печат)

Исландия може да стане
първата страна без чиновници
Исландия може да стане
първата страна без чиновници
Исландия може да стане
първата страна без чиновници
Исландия може да стане
първата страна без чиновници
Исландия може да стане
първата страна без чиновници
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АТАНАС ЗАФИРОВ:

Това правителство не може
да се справи с корупцията
Трябва да престанем да смятаме, че от нас като граждани
нищо не зависи, казва депутатът от БСП ЛЯВА БЪЛГАРИЯ

Интервю на Светла
ВАСИЛЕВА

АТАНАС ЗАФИРОВ е роден в Бургас. Завършил е
български език и история във ВТУ “Св. Св. Кирил и
Методий”, а след това финанси в същия универси-
тет. Има специализации по политология и полити-
чески мениджмънт в Нов български университет,
Българското училище за политика и Московската
школа за политически изследвания. Бил е старши
експерт в община Бургас. Депутат в 42-то и 43-то
Народно събрание от Бургаски избирателен район.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Îòêàçúò äà ñå
ãîâîðè çà êîðóïöèÿòà
å ñâèäåòåëñòâî,
÷å òÿ å ñðåä íàñ

 Г-н Зафиров, според
отчета на Министерския
съвет борбата с корупци-
ята върви по план, но спо-
ред експертите на МВФ
корупцията е ключов про-
блем за страната. Къде е
истината?

- Истината е в усещането,
в нагласите, с които живее
българското общество, а в
българското общество има
единно мнение, че корупци-
ята е един от най-големите
бичове на нашето ежедне-
вие и нашето съвремие. За
съжаление липсата на точна
формулировка на термина
“корупция” не ни позволява
този проблем да бъде обхва-
нат в рамките на някаква ста-
тистика, да бъде направен
точен анализ и съпоставка с
други европейски страни и
състоянието му в нашето
общество. Когато човек все-
ки ден усеща в битието си и
всеки ден се сблъсква с този
проблем, няма как да си за-
тваряме очите и да се пра-
вим, че проблемът не съще-
ствува, защото самият отказ
да се говори за корупцията е
свидетелство, че тя е сред
нас. Така че истината е пре-
чупена през всеки един
български гражданин.

 Ще ви върна половин
година назад през февруа-
ри, когато премиерът Бо-
рисов заяви, че ще впрегне
всичките си сили да изкоре-
ни корупцията, каквото и
да му коства това, и разва-
ли сключени договори. Това
ли е начинът?

- Няма как хора с тежка и
обременена биография,
хора, които генерират коруп-
ция, да се борят с нея. Аз
гледам на подобни твърде-
ния с много висока доза скеп-
тицизъм и пак казвам - за
мен по-важно е, че хората
не живеят удовлетворени,
сблъсквайки се ежедневно с
този бич. Нямам съмнение,
че това правителство не
може да се справи с коруп-
цията, още по-малко чрез
предложението за създава-
не на един нов орган, който
ще бъде мъртвороден още
преди да се е появил.

 Ние тук хвърляме
всичко на прокуратурата,
но как да се справят проку-
рорите, които често рабо-
тят едновременно по слу-
чай на увреждане на ново-
родено и злоупотреби в
енергетиката например?

- Затова беше създаден
специализираният съд, но
трябва да се направи много
сериозен анализ и да се
види каква е неговата дей-
ност до момента и дали той
изпълни задачите, с които
беше натоварен. Правилна е
вашата забележка, ние се
опитваме да вменим на една
институция цялата отговор-
ност, без да си даваме смет-
ка, че този проблем тръгва,
ако щете, още от семейство-
то, от ранна детска възраст.
Няма как нещата да се слу-

чат, без да се промени отно-
шението на обществото към
корупцията. Гражданите
трябва да бъдат не пасивни
наблюдатели и регистратори
на случващото се, а проак-
тивната част, тази движеща
сила, която ще принуди и за-
конодателната, и изпълни-
телната власт да си свършат
работата.

 Нали си давате смет-
ка, че сега вече говорим за
манталитет? В него има и
нещо друго като личност-
на нагласа. Когато аз уча-
ствам в корупция и това
ще ми донесе облага, пък
била тя и само ускорено
предоставяне на услуга -
това не е проблем. Про-
блемът възниква, когато аз
съм извън нея и потърпевш.

- Затова казах, че неща-
та тръгват още от семейство-
то. Ако ние не научим децата
си, че корупцията е нещо
страшно и лошо, дори и да
решава някакви наши мо-
ментни неудобства по един
по-лесен начин, то това рано
или късно се връща като
бумеранг в развитието на
обществото и няма как да се
случат нещата. Ние трябва да
престанем да се оплакваме,
трябва да престанем да смя-
таме, че от нас като гражда-
ни нищо не зависи, и да се
включим активно в процеса
на борбата с корупцията. Тя
е всеобхватна и тръгва от
най-ниските нива, за да стиг-
не до най-високите.

Що се отнася до органи-
зираната престъпност, до

висшите нива на корупция,
определено и твърдо смятам,
че държавните институции,
които са призвани да се бо-
рят с тези порочни практики,
са в дълг към обществото. Те
дължат отговори и дължат
решения. Смятам, че основ-
ното средство в борбата с
корупцията трябва да бъде
нейната превенция, създава-
нето на достатъчно предпо-
ставки и възможности тя да
не се случва. За да има пре-
венция обаче, е необходим
задълбочен, точен и корек-
тен анализ какви са нейните
измерения, какво представ-
лява тя и срещу коя точно
корупция тръгваме да се бо-
рим, защото има различни
видове и типове корупция. На
следващо място в битката с
корупцията са ефективните
разследвания. Органите, ко-
ито имат правомощия, тряб-
ва да си свършат работата,
разбира се, със създаване на
необходимата законова база
за това, но аз смятам, че в
момента има достатъчно ра-
ботещи и добре направени
закони.

 Нашето законодател-
ство е почти напълно син-
хронизирано с европейско-
то, тук проблемът е в пра-
воприлагането, не в зако-
ните.

- Да, затова  казвам, че и
Народното събрание също е
в дълг пред обществото. То
може по-активно да се
включва в тези процеси, има
механизма, освен законо-
творчески, то е и контроли-

ращ орган. С похватите на
парламентарния контрол, с
работата в комисиите депу-
татите могат да оказват не-
обходимия институционален
натиск върху съответните
органи и звена, призвани да
се борят с корупцията, но в
момента и Народното събра-
ние не се справя с тази си
функция.

 Защо казвате, че Ко-
мисията за контрол на бор-
бата с корупцията се е из-
черпала от съдържание?

- Тя е неефективна по
начина, по който съществу-
ва. Това по никакъв начин не
е оценка за качествата на
нейните членове, нейното
ръководство или желанието
им за работа. Тя се е
превърнала в момента в
една пощенска кутия, която
преразпределя  постъпващи
сигнали до съответните ор-
гани и де факто е загубила
всякакъв механизъм за про-
активни действия в посока на
решаване на проблемите,
които са предизвикали поява-
та на тези сигнали.

 Имате ли усещане, че
вече се е зародила нова
корупционна схема, свърза-
на с охраната на държавна-
та граница?

- Да, аз затова говоря, че
корупцията е многолика, тя
всеки ден ни изненадва с
нови форми. Аз съм от Бурга-
ския регион, където това е
видимо с просто око. Няма
как  трафикът на незаконно
преминаващи границата
чужди граждани в този му

обем да бъде реализиран
без активното съдействие на
държавни органи, структури
и звена от най-ниско до най-
високо ниво. Това просто
няма как да се случи. Ако
държавата наистина има во-
лята да се справи с този про-
блем, тя може да се справи с
него. Виждате на какво сме
свидетели. За мен е безкрай-
но унизително да викаме на
помощ чужди държави да ни
решават охраната на грани-
цата или да се радваме на
жълти стотинки, които ни се
отпускат по тази линия. При
условие, че държавата наис-
тина си направи труда да
пресече корумпиращия фак-
тор по отношение на трафи-
ка на бежанци, резултатите
биха били много по-впечат-
ляващи и по-бързи, и по-вид-
ни. След като това се е
превърнало в основен по-
минък и основен източник на
доходи за голяма група от
обществото, в това число
правоприлагащи и правоо-
храняващи органи в лицето

на служители на МВР, много
е трудно да се борим с него.

 Това означава ли, че
чадърът върху трафика е
разпънат от много високо
ниво?

- Да, и вижте, това не се
отнася само за бежанския
трафик. България е прекале-
но малка като държава, за
да говорим за мафия в кла-
сическия смисъл или за ня-
каква супер организирана
престъпност. Тук всеки се
знае и всеки се познава и
ако държавата наистина има
волята и характера, то може
ако не на 100%, то до голяма
степен да се справи с орга-
низираната престъпност. За
съжаление и в другите сек-
тори - наркотрафик, трафик
на хора, проституция, се усе-
ща участието на органите,
призвани да се борят точно с
тези престъпления, да ги
подпомагат.

 Също като при ДДС
измамите. Без участието
на данъчни служители няма
как да се случат, нали така?

- Да, аз затова настоявам
за въвеждането на електрон-
ни ревизии, електронно уп-
равление, нещо, за което,
забележете, се говори от
много години, но не се пра-
ви, и трябва да се зададе
въпроса защо? Така е и със
закона за лобизма. Всички
знаят, че това нещо същест-
вува, всички са свидетели и в
някаква степен участници в
този процес, но упорито от-
казват да го вкарат в законо-
ва рамка, така че да подле-
жи на някаква регулация.

 Кажете какво пред-
ставлява “активният под-
куп”?

- Това е една спорна
теза, аз само я поставям на
обсъждане. Същността й е
декриминализиране на да-
ващия подкуп. Безспорно е,
че и двете страни носят сво-
ята вина, но сблъсквайки се
с явлението в моята практи-
ка като член на Комисията
за борба с корупцията, виж-
дам, че много от хората из-
питват страх да споделят, че
са били изкушени да пред-
ложат подкуп, и то не за
нещо друго, а за по-бързото
решаване на своите пробле-
ми. Тогава, когато останат
излъгани, те попадат в дво-
ен капан, веднъж са дали
пари и втори път - про-
блемът им не е бил решен.
Смятам, че тази категория
хора е склонна да направи
признания и съответните
разкрития, което би довело
до начално разплитане на
това сложно кълбо и преди
всичко би играло и ролята
на превенция по отношение
на държавните структури, из-
кушени от подобен подход.

‘
‘
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Забулиха „Плейбой”

АЛЬОНА
НЕЙКОВА

СВЕТЛА
ВАСИЛЕВА

Нямат никаква идея

Анатолий СТАНКУЛОВ

СВЕТОВЕН ДЕН НА СЪРЦЕТО. Провежда
се от 2000 г. по ини-
циатива на Светов-
ната федерация на
сърцето, подкрепена
от СЗО, в партньор-
ство с ЮНЕСКО и
др. международни
организации.

1650 - В ЛОНДОН Е ОТКРИТА ПЪРВАТА В
СВЕТА БРАЧНА АГЕНЦИЯ. Основател е анг-
личанинът Хенри Робинсън.
Службата за адреси и срещи
служела на дамите и господа-
та за намиране на решения на
правни въпроси. Основателят й
бил писател по религиозни и
политически въпроси. Пуритан, Хенри Ро-
бинсън стриктно съблюдавал службата да не
толерира безнравствено или неуместно пове-
дение.

1765 - РАЖДА СЕ КАРЛ ЛУДВИГ ХАР-
ДИНГ, НЕМСКИ АСТРОНОМ (УМИРА 1834 Г.).
Открива астероида Юно-
на - един от най-големи-
те в основния пояс, с ди-
аметър от 234 км, и още
три комети. Публикува
Atlas novus coelestis -
звезден каталог със 120
000 звезди. Кратерът
Хардинг на Луната е на-
речен в негова чест, как-
то и астероидът Хардинг.

1829 - СЪЗДАДЕНА Е ПЪРВАТА СЪВРЕ-
МЕННА ПОЛИЦИЯ В СВЕТА.
Началото на Metropolitan
Police в Лондон, известна
още като Скотланд Ярд -
името на улицата, на която
се е намирала първоначал-
ната сграда на полицията,
поставя Робърт Пийл - бри-
тански политик, два пъти ми-
нистър-председател. Днес
главната квартира на лондонската полиция е
разположена в Уестминстър. В нея работят 27
000 души, които отговарят за територия от 787
кв.км и население над 6 млн. души.

1901 - РАЖДА СЕ ЕНРИКО ФЕРМИ, ИТА-
ЛИАНСКИ ФИЗИК (УМИРА 1954 Г.). Основни-
те му изследвания и пости-
жения са в областта на
атомната и ядрената физи-
ка, статистическата меха-
ника, космическата физи-
ка, физиката на високите
енергии и астрофизиката.
Той е един от основополож-
ниците на квантовата ме-
ханика. В построения от
него първи ядрен реактор осъществява първа-
та верижна реакция.

1954 - СЪЗДАДЕНА Е CERN - ЕВРОПЕЙ-
СКАТА ОРГАНИЗАЦИЯ ЗА ЯДРЕНИ ИЗСЛЕД-
ВАНИЯ. 12 страни подписват
конвенция за учредяването
й. България се присъединя-
ва през 1999 г. Най-голяма-
та в света лаборатория по
физика на елементарните
частици е разположена на
границата между Франция и
Швейцария, западно от Же-
нева. Основната функция на
CERN е да осигури поддръжката на няколко
ускорителя и друга апаратура, нeобходими за
изследвания в областта на физиката на еле-
ментарните частици.

2008 - УМИРА КОНСТАНТИН ПАВЛОВ, ПОЕТ
И КИНОСЦЕНАРИСТ (Р. 1933 Г.). Оригинален
творец със силно влияние върху
модерната българска поезия и
култура. Стиховете му са пре-
ведени на френски, английски,
испански, немски, полски, рус-
ки, сърбо-хърватски, унгарски и
др. езици. По негови сценарии
са създадени едни от най-изве-
стните експериментални българ-
ски филми - “Чуй петела!”, “Нещо във въздуха”,
“Съдбата като плъх” и др. Носител на редица
престижни награди.

Американска журна-
листка, изповядваща ис-
ляма, успя да разбуни
духовете с появата си в
октомврийския брой на
“Плейбой”. При това на
22-годишната Нур Тагури
изобщо не се наложи да
се съблече за мъжката
библия, каквото е желяз-
ното условие за всички

останали героини на про-
чутото издание. Мюсюл-
манката позира за амо-
ралното от гледната точ-
ка на религията й списа-
ние така, както никой друг
досега не си е позволя-
вал - “облечена” в забрад-
ка, а не “по организъм”.

Напористата дама от
либийски произход не се
и опитва да забули амби-
циите си. А открито при-
знава, че бленува да е
първата телевизионна
новинарка в САЩ, преме-
нена на екрана по прави-
лата на шериата. И за
целта решава да използ-
ва като високоскоростен
трамплин именно издани-
ето, което през 50-те го-
дини на ХХ век направи

истинска революция, пуб-
ликувайки снимки на чис-
то голи “зайчета”.

Нур обаче го прави
доста хитро. Хем дразни с
изцепката си братята
мюсюлмани и навлича
предсказуемия гняв на
родната си майка и всич-
ки близки, хем се щрака
не как да е, а на фона на
стилизирано звездно-ра-
ирано знаме. И облекло-
то й е напълно в стила на
американците - черно
яке, дънки и маратонки.
Позьорско-агресивното
изражение на лицето на
красавицата също издава,
че забрадката й всъщност
е добре обмислен начин
да привлече внимание
към себе си. За капак мю-

сюлманката е дала на
еротичното издание от-
кровено интервю за явно
специално създадената
рубрика “Ренегати”, в ко-
ето разказва как се е
посветила на любимата
си работа, “рискувайки
всичко, дори и живота си”.

Със сигурност почита-
телите на легендарното
мъжко списание ще
бъдат изненадани от
хрумването на фриволно-
то издание да разшири
аудиторията си с явна по-
литическа и религиозна
пропаганда. А всички
останали ще настръхнат,
щом дори “Плейбой” вну-
шава, че е достатъчно да
се забулиш, за да пре-
вземеш света.

Всеки ден джобът на
българския данъкоплатец
олеква с 324 000 лв. На
месец с 9 720 000 лв. Това
са само лихвите върху
онези над 1,2 млрд.лв.,
дължими за поръчаните
реактори за АЕЦ “Беле-
не”, за които “Атомстрой-
експорт” осъди НЕК. Тече
четвърти месец, откакто
лихвите се трупат. И ще
продължават все така.
Докога? Никой не знае и
няма идея. Нито енергий-
ният министър Теменуж-

ка Петкова, нито финан-
совият Владислав Гора-
нов, нито премиерът Бой-
ко Борисов. Защото сега
кабинетът ще чака ноти-
фикация от Брюксел да ни
разреши да се издължим.
Знайно е, че европейски-
те бюрократи не са от
бързите. А и защо да
бъдат? Не те плащат,
нали! И не Еврокомисия-
та е осъдена, а енергий-
на компания на най-бед-
ната страна член на съю-
за. И Русия не бърза. Ар-

битражното решение й
гарантира, че ще получи
парите си. Лихвите са про-
сто бонус. И то какъв!

Българските гражда-
ни сме онези, които тряб-
ва да се притесняваме от
умопомрачителната ско-
рост, с която се трупат
задълженията, понеже
така или иначе накрая
ние ще ги плащаме. А
също да се възмущава-
ме от липсата на експер-
тиза у властимащите,
които нямат идея какво

да правят с проекта. На
17 юли Бойко Борисов
поиска 30 дни, за да
реши проблема. Минаха
два пъти по толкова и
нищо. Кабинетът е там,
където беше. В безтег-
ловността. И на малчуга-
ните от детските гради-
ни стана ясно, че про-
дажбата на атомен ре-
актор не е шега работа
и не е за всеки, пък бил
той и министър или дори
премиер. Както и че пра-
щането в Русия на човек

със съществен принос за
спирането на проекта
“Белене” да преговаря
условията за издължава-
не е възмутително.

Кабинетът направи
каквото можа. Опита
продажба. Провали се.
Опита предоговаряне.
Провали се. Сега уж
чака чужд инвеститор.
Хипотетичен. И после?
Пак в нищото. Защото
властта няма никаква
идея какво да прави с
Втора атомна.

Маймуни на клона...
Утре никой няма да

си спомня кой е бил пре-
миер, но всички ще по-
мнят, че България се е
издънила гръмогласно и
е пропиляла всичките си
шансове за години на-
пред. Защото поне още
век българин няма да
има никакви шансове да
получи международен
пост. И това е заслугата
на ГЕРБ/Борисов. Те ли-
шиха държавата от до-
стойнство.

Няма как човек да
тържествува, когато види
докъде е доведена стра-
ната. Дипломацията ни е
в плен на чужди интере-
си, премиерът ни е мари-

онетка, а еврокомисарят
ни с престъпна страст
участва в чужди схеми,
насочени срещу Бълга-
рия. Това е спектакълът
на продажниците, шоуто
на лакеите.

След унищожително-
то решение представите-
лите на ГЕРБ започнаха
да твърдят, че България
има само един кандидат
и това е Кристалина Ге-
оргиева. А само допреди
няколко дни Бойко Бори-
сов се биеше в гърдите,
че прави всичко възмож-
но Бокова да стане шеф
на ООН. Тези наистина
ни мислят за маймуни.
Или, което е по-вярното,
те самите са маймуни на

клона на властта и ни се
плезят неприлично с
лъсналите си срамотни
позиции и откровени
лъжи.

През 1940 година
правителството на Бълга-
рия я присъединява към
Тристранния пакт. Реше-
ние, което години след
това продължава да
тежи на шията на наро-
да като воденичен камък,
защото доведе до пре-
зрение към България от
страна на света. Трябва-
ше да минат години, за
да може това тъмно пет-
но да бъде забравено. Не
е имало оттогава насам
подобен катастрофичен
акт на българско прави-

телство, каквото е реше-
нието за Георгиева.

България пред целия
свят показа, че е само
ратай на чужди господа-
ри и е в състояние да
работи срещу самата
себе си. Когато сам ся-
даш на масата в поме-
щението на прислугата,
никой няма да се сети по-
вече да те покани на
бала, при господарите.
Маймуните трябва да
бъдат държани в клетка,
нали така? Дали майму-
ните в нашата власт ще
се опитат и този път да
ни представят позора си
като победа?

Безумни времена.
Подли времена.

От стр. 1



ЧЕТВЪРТЪК 29 СЕПТЕМВРИ 2016

www.duma.bg
1 31 31 31 31 3ÐÀÇÃÎÂÎÐ

ВАСИЛ ВАСИЛЕВ:

Смяната на българската номинация
за ООН е световен позор
Кое решение на този Министерски съвет не е съобразено с чужди интереси, негодува
пред радио „Фокус” бизнесменът, председател на Общобългарския комитет „В. Левски”

 Г-н Василев, как коментирате
решението на правителството да
издигне кандидатурата на евроко-
мисар Кристалина Георгиева за ге-
нерален секретар на ООН?

- Аз се чудя какво може да накара
правителството да си навлече такъв
световен позор - да се откажеш от
кандидата си, който при това не е без-
лична фигура, а е шеф, и то втори
мандат, на най-голямата организация
на ООН - ЮНЕСКО, с реални шансове
за успех, подкрепена сега от трима от
петте постоянни членки на Съвета за
сигурност. И да заложиш на човек,
който - аз съм готов да се хвана на бас
с когото и да е от правителството на
10 000 лв., че няма да стане генера-
лен секретар на ООН. Аз съм работо-
дател и много хора ходатайстват да
взема един или друг на работа. Пред-
ставям си някой да ми препоръча кан-
дидат за висококвалифицирана служ-
ба с огромни отговорности, да се
кълне в неговите качества, аз да си
губя времето да го преслушвам, из-
питвам, проверявам, и точно на фина-
ла, дори да взема решение, ходатай-
стващият да каже: “Не, не, този не
става. Я, ако обичаш, назначи братов-
чедка ми”. Дори възпитанието да не
ми позволи да изгоня ходатая, аз поне
ще предупредя другите си колеги да
не му вярват никога и да гледат на
него като на дребен мошеник във
всичко, което им говори оттук нататък.

 А като журналист и анализа-
тор как коментирате ситуацията
- към момента не е ясно какво ще се
случи точно с Кристалина Георгие-
ва? Тя трябва ли да подаде остав-
ка от поста, който заема към мо-
мента - еврокомисар? Изобщо, из-
падаме в една такава малко стран-
на ситуация.

- Тая история ми напомня нещо
друго. На Световното първенство по
футбол в САЩ през 1994 г. ние пад-
нахме в първия си мач от Нигерия с

3:0. Представете си, че тогава прави-
телството беше взело решение да
махне Стоичков, Костадинов, Трифон
Иванов, Лечков - всичките ни герои, и
вместо тях да прати, да речем, “Бела-
сишките тигри”.

 Бистришките.
- Няма значение кой. Щяхме ли да

станем четвърти в света? Българският
богат и прекрасен език има много
думи, които могат да характеризират
това действие - срам, позор, падение,
безчестие. Това е, което ние ще изпи-
таме отсега нататък. Аз говоря за от-
ношението на света към нас. Да пре-
небрегнеш така симпатиите на една
Франция, в която беше изграден ини-
циативен комитет в подкрепа на Боко-
ва от най-влиятелните личности в тази
страна, постоянен член на Съвета за
сигурност; да пренебрегнеш мнение-
то на другите държави и вместо това
на инат да набуташ човек, който всич-
ки са абсолютно сигурни, че няма да
стане генерален секретар на ООН. Аз
не мога да си представя как оттук на-
татък на международни форуми ние
ще имаме лицето да се представяме
или да защитаваме някаква теза, за-
щото всеки ще каже “Тия утре ще се
обърнат и ще говорят точно обратното
на това, което са приказвали днеска”.

 Според думите на външния
министър Даниел Митов всъщност
правителството не оттегля под-
крепата си от Ирина Бокова, а очак-
ва тя да вземе своето решение
сама да се оттегли. Как да разбира-
ме всичко това, какво следва от-
тук нататък?

- Оттук нататък аз не мога да ви
кажа какво следва. Ние знаем, че Бо-
кова няма да се оттегли. Ние не знаем
дали няма кандидатурата й да бъде
издигната от една страна като Фран-
ция или някоя друга държава.

 Има ли такава опция?
- Ами след като се говореше за това

Албания да издигне кандидатурата на

Георгиева, защо да не може Франция
да издигне кандидатурата на един
човек, който два мандата е ръководил
най-успешната световна организация -
ЮНЕСКО, до този момент? Но каквото
и да стане, аз мисля, че на България
беше нанесен страхотен позор. Наша-
та дипломация беше покрита от едно
позорно було на некомпетентност, не-
далновидност, негодност, и това дълго
време ще ни тежи, дълго време, след
като се махне и този, който сега стои
на мястото на външния министър.

 Смятате ли, че решението на
Министерския съвет е продиктува-
но някъде отвън - нещо, което от-
давна се завъртя в публичното про-
странство?

- Че то кое решение на Министер-
ския съвет не е съобразено с чужди
интереси? Кое? Дали решението за
мигрантите, дали смачканата и колеб-
лива позиция по отношение на миг-
рантите и пропускането им, настаня-
ването им в България, създаването на
бежански центрове не е продиктува-
но отвън? Дали решението за “Южен
поток” не ни беше наложено отвън?
Кое решение на българското прави-
телство е самостоятелно и отговаря на
националните интереси? Та правител-
ството не е в състояние да реагира
дори на поругаването на паметника
на Каймакчалан и се е свило в миша
дупка и не смее да каже нищо срещу
властите в Скопие - очевидните ини-
циатори на този вандалски акт, та камо
ли по други големи въпроси.

 Въпросът обаче този път е
как изглеждаме пред света, защото
рискуваме да имаме двама състеза-
тели, две българки, и накрая от два
стола да останем на земята. Как из-
глеждаме пред останалите страни-
членки на ООН?

- Аз ви казах - смачкани, жалки,
недостойни за уважение. Със сигур-
ност всяка една стъпка от страна на
официалните власти ще бъде посрещ-

ната с присмех от останалите ни парт-
ньори в ООН, останалите държави,
защото такова нещо, доколкото и аз
четох и доколкото знам, никога не се
е случвало в аналите на световната
организация.

 И накрая да ви попитам, с
едно изречение - кой печели и кой
губи от  решението на Министер-
ския съвет?

- То ще стане ясно кой печели. А
кой губи - губи България, губи пред-
ставата, че нашата страна води наци-
онална политика, съобразена с инте-
ресите на българския народ. Печели
представата за България, че води слу-
гинска външна политика, в която за
всяка една запетайка тя трябва да се
допита до Брюксел или до Вашингтон.

 Със съкращения

ЛЮБОМИР КЮЧУКОВ:

Кабинетът компрометира
цяла Източна Европа
За мен логичният въпрос след вчерашното
решение на правителството е: защо само
две номинации, пита иронично дипломатът

Разговор на Валентин
ГЕОРГИЕВ

 Г-н Кючуков, очаквахте ли този
ход на правителството за смяната
на Ирина Бокова с Кристалина Геор-
гиева, въпреки че от доста отдавна
той се прогнозираше? Определения-
та за него са доста - национално
предателство, резил, позор... Вие как
го оценявате?

- До голяма степен ходът беше
предопределен от всичко, което се
случи през последния месец. Щетата
беше нанесена върху кандидатурата
на България още в момента, в който
възможна промяна стана предмет на
публично обсъждане с участието на
премиера и хора от правителството.
Защото нека не забравяме, че ключо-
вият фактор за избирането на един
кандидат е националната подкрепа.
Задкулисието, игрите, коментарите -

всичко това очевидно показваше лип-
са на национална подкрепа.

Що се отнася до това как може да
се определи този ход на кабинета -
мисля, че с него България влезе в
учебниците по дипломация. Дотолко-
ва, доколкото той може да претенди-
ра за челно място в графата “неадек-
ватни действия”.

 А чисто процедурно оттук на-
сетне - възможна ли е смяната на
Бокова с Георгиева на този етап?
Виждаме, че министър Митов дори
призна, след като решението стана
факт, че оттеглянето на номина-
ция не е възможно. Бокова сама тряб-
вало да преосмисли участието си...

- Самата процедура не дава
възможност на държавата да оттегли
вече веднъж номинирания кандидат.
Оттам нататък тази възможност е пре-
доставена изцяло на самия кандидат.
Тоест, българската държава не може
да оттегли Ирина Бокова. Така ние в
момента сме в реалната ситуация да
имаме две кандидатури от момента, в
който официално Кристалина Георги-
ева бъде номинирана пред ООН.

Ситуацията е дотолкова абсурдна,
че ООН като система на здравия ра-
зум и държавната отговорност даже
не е предвидила, когато са се създа-

вали правилата за избор на генера-
лен секретар, подобна възможност. И
затова не е и предотвратено като ва-
риант една държава да има двама кан-
дидати.

За мен логичният въпрос след
решението на правителството е:
защо само две номинации? Аз съм
убеден, че има немалко българи,
които смятат, че също биха могли да
бъдат идеалните кандидати за тази
позиция. Ако трябва да говорим че-
стно и сериозно за критериите, бих
казал, че всеки бивш външен ми-
нистър покрива много по-пълно фор-
малните критерии и изисквания за
заемане на поста генерален секре-
тар на ООН, отколкото номинацията
на Георгиева.

 А каква е прогнозата ви от-
тук нататък - за гласуването, от-
ношението към страната ни, избо-
ра при наличието на двама кандида-
ти от България?

- Според мен вече имаме пълна
яснота: България няма никакъв шанс.
Тя сама пропиля своите шансове да
заеме тази позиция. Нещо повече - тя
компрометира до голяма степен
възможностите и шансовете на Източ-
на Европа като цяло, която залагаше
на нашата номинация.
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ВАСИЛ КОЛАРОВ:

Îòõâúðëÿì ðåøèòåëíî
îáâèíåíèÿòà ñðåùó
áúëãàðñêèÿ íàðîä
През 1946 г. Гърция се лакоми за една десета
от територията на България, включая
Пирин и Родопа, че и отвъд тяхПродължаваме публикува-

нето на автентични материали
от Парижката мирна конфе-
ренция (1946-1947 г.), свикана
за уреждане на отношенията
с победените фашистки
държави, сред които за съжа-
ление е и България. Кой днес
помни, че очакванията са из-
ключително лоши и цялата ни
страна следи със затаен дъх
дискусиите в Париж! Терито-
риалните и репарационните
претенции на Гърция, подкре-
пяни безрезервно от Велико-
британия, от САЩ, Франция,
Австралия, Индия и т.н., се
сблъскват с твърдото несъгла-
сие на Съветския съюз, Юго-
славия и другите социалисти-
чески страни, чиито предста-
вители не просто ги отхвърлят,
а посочват и основателността
на българските искания за
излаз на Бяло море.

Днес, поради пещерната
русофобия и архаичния анти-
комунизъм на властимащите,

Из книгата на Славчо Ва-
сев и Крум Христов “Бълга-
рия на Парижката мирна кон-
ференция 1946”, под печат в
ИК “Синева”

ГРАНИЦИТЕ НА БЪЛГАРИЯ
Разискванията по чл. 1 от

проектодоговора

Началото на разискванията
по член първи от проектодого-
вора за мир с България се по-
ложи с явяването на българска-
та делегация в Политическата
и териториална комисия. Това
стана в заседанието на комиси-
ята от 2 септември...

Часът бе вече 19.15, кога-
то вратите на малката зала
Бертело в Люксембургския
дворец бяха отворени пред
българската делегация, воде-
на от Васил Коларов, в състав:
Георги Кулишев, проф. д-р
Иван Стефанов, Дим. Нейков
и д-р Пенчо Костурков...

От името на българската
делегация взе думата г. Васил
Коларов. Той стана и започна
да чете на чист френски език
българското изложение...

БЪЛГАРСКИЯТ ИЗЛАЗ НА
ЕГЕЯ

В речта си Васил Коларов
каза:

- Господин Председателю,
Господа...

В т. 1 на проекта се прави
внушението, що се касае до
гръцко-българската граница,
да се запази статуквото от 1
януари 1941 г. България смя-
та, че трябва да се поправят
несправедливостите, а не да
се потвърждават, ако се иска
да се поставят солидни осно-
ви на плодотворното и мирно
сътрудничество между бал-
канските народи.

Гърция се е също обявила
против внушението да се запа-
зи сегашната гръцко-българска
граница, но по обратни мотиви.
Не само че Гърция не иска
нищо да знае за поправка на

несправедливостите на минало-
то, но наопаки - тя иска да ги
разшири и задълбочи. Гръцко-
то правителство предявява пре-
тенцията да му се даде част от
българската територия, пред-
ставляваща една десета при-
близително от цялата територия
на България, под претекст, че
Гърция имала нужда от “страте-
гическа граница”, за да се за-
пази срещу “нападателността
на българите”. В подкрепа на
тази претенция се изтъква от
гръцка страна, че сегашната
гръцко-българска граница не
дава стратегически гаранции и,
на второ място, че в течение на
едно поколение Гърция е била
на три пъти обект на български
нападения...

Необходимо е обаче да се
припомни още веднъж, че гра-
ницата между България и
Гърция е установена от Буку-
рещкия договор в 1913 г., от
Ньойския договор в 1919 г. и
потвърдена от Лозанския дого-
вор в 1923 г. При подписването
на всички тия актове, обаче,
България като победена стра-
на не е имала никога възмож-
ността да преговаря и е била
принудена само да приподпи-
ше взетите вече решения.
Гърция, прочее, изискваше все-
ки път и получаваше граница-
та, която тя смяташе, че отгова-
ря на нейните стратегически
нужди. Ако се създаде един
прецедент, като се увеличи
съществуващата вече неспра-
ведливост, логично е да се
очаква, че в края на известно
време Гърция ще предяви нови
претенции. Разбира се, че от
стратегическо гледище Стара
планина би давала още по-го-
леми предимства.

Гръцките претенции, целящи
да преместят границата към
север, поради така наречени
стратегически причини, са
напълно лишени от основание.
Те се вдъхновяват по-скоро от
желанието да се уголеми
гръцката територия с едно ново
парче българска земя, където

няма никакво гръцко населе-
ние, но където се обработва
най-добрият български тютюн,
съставляващ главния износен
артикул на България. С това се
иска просто да се задуши сто-
пански България...

Ние нямаме никакво наме-
рение да отричаме или даже
да намаляваме престъпленията
на онези, които управляваха
България през време на светов-
ната война. Ставайки тълкува-
тел на единодушното чувство на
българския народ, българската
делегация признава безрезерв-
но, че България има своята част
от отговорност в последната
световна война, запалена от
Хитлерова Германия, на която
бившите фашистки български
управници бяха инструменти.

Това съзнание именно, че
България трябва да отговаря за
престъпленията, извършени от
фашистката клика, бе една от
главните причини, поради кои-
то българският народ сметна
като свое първо задължение да
накаже строго, още от сваляне-
то на фашистката диктатура,
вдъхновителите и агентите на
прохитлеровата политика и тех-
ните долни инструменти.

Но ние трябва да опровер-
гаем, като неотговарящо на
историческата истина, формули-
раното от гръцкото правителст-
во обвинение, че България е
взела участие в нападението на
Германия срещу Гърция... Тъкмо
напротив, било е установено с
документи и по един неопро-
вержим начин, че никакво вой-
сково отделение или български
войник не са взели участие в
операциите на германските
въоръжени сили срещу Гърция...

Гръцкото правителство пре-
тендира да защитава Гърция
срещу едно ново нападение от
страна на българския народ.
Българският народ се предста-
вя като един “нападателен на-
род” и се предлага да му се
наложи наказание. Трябва оба-
че да отхвърля решително об-
виненията срещу българския
народ. Достатъчно е да се по-
гледне картата, за да се преце-
ни стойността на гръцкия аргу-
мент за така наречената напа-
дателност на българския народ:
от 1912 г. насам Гърция е раз-
ширила повече от два пъти сво-

ята територия, докато България
не е почти променила своето
пространство.

Всеизвестно е обаче, че в
Освободителната война срещу
бившата отоманска империя в
1912 г. от всички съюзници
България понесе най-тежки
жертви: българите имаха 84 000
убити и ранени, докато броят
на убитите и ранените от
гръцката войска не е превишил
числото 2000. Благодарение
преди всичко на кръвта на
българския народ една голяма
част от сегашната територия на
Гърция е била освободена от
игото на султаните...

Никой не би могъл да ос-
порва правото на България за
действителен излаз на Егейско
море по едно крайбрежие, кое-
то съставлява съставна част от
нейната географска и стопан-
ска зона. По-голямата част от
българската територия (43%)
излива своите води в Егейско
море (срещу 42% в Дунава и
15% в Черно море). Най-стари-
те и най-важни български пъти-
ща и пътищата на източната
част на Балканския полуостров
водят за Егейско море. Един
прост поглед върху географска-
та карта би бил достатъчен, за
да се убедим в това... Отдалеча-
ването на България от Егейско
море е било пълно със стопан-
ски последствия за цялата стра-
на, както и за самото крайбре-
жие.

Днес тракийското крайбре-
жие е пусто и неговите приста-
нища имат само чисто локално
значение поради разделянето
на крайбрежието от неговия
хинтерланд... Сегашното поло-
жение съставлява едно отрича-
не на географията, което е при-
чинило упадъка на Западна
Тракия и задушаването на ог-
ромната Родопска област, не-
разривно свързана с Егейско
море. Скотовъдството в Родопи-
те, някога цветущо, е било уни-
щожено поради това, че прези-
муването на стадата, което от
незапомнени времена е става-
ло по тракийското крайбрежие,
днес е направено невъзможно.

Ако се потърсят по-дълбоки
причини, поради които Бълга-
рия е предадена на хитлерист-
ка Германия, не може да не се
види, че това предаване е една

последица от обстоятелството,
че България е била отдалече-
на от Егейско море и че глав-
ните пътища, които оставаха
открити за нейната външна
търговия - Дунавският път и же-
лезопътните линии - водеха за
Германия. Нашите усилия, за да
получим излаз на Егейско море,
са продиктувани от волята да
осигурим нашата свобода и
нашата стопанска независи-
мост...

Г. Цалдарис е заявил, че
понастоящем броят на българи-
те в Западна Тракия не е зна-
чителен и че тази провинция
не е била включена в граници-
те на Санстефанска България.
Санстефанският договор, обаче,
оставяше Западна Тракия не на
Гърция, а на Турция, и даваше
на България други области, ко-
ито принадлежат понастоящем
на Гърция, като Ксанти, Кавала
и пр. Българският характер на
Западна Тракия е бил офици-
ално потвърден от резултатите
на преброяването на населени-
ето в тази провинция, преброя-
ване, организирано в 1921 г. от
Междусъюзническата комисия,
председател на която беше
френският генерал Шарпи. Ре-
зултатите от това преброяване
бяха следните: върху 212 000
жители, 80 893 бяха българи
(38%), 73 220 турци (33%) и
само 51 706 бяха гърци (24%).

Вярно е, че понастоящем
броят на българите в Западна
Тракия не е така голям. След
окупацията на тази провинция
от гърците почти всички бълга-
ри, изключая помаците, живее-
щи в планината, са били прого-
нени насила и техните имоти
конфискувани. Това беше едно
явно нарушение на Конвенция-
та за защита на малцинствата.
С една последваща конвенция
гръцкото правителство се беше
задължило да заплати обезще-
тение за имотите на изпъдени-
те българи, обаче то не
изпълни задълженията си... В
сегашния час повече от 100 000
емигранти от Западна Тракия
се намират в България и очак-
ват с нетърпение деня, когато
ще им бъде възможно да се
върнат в тяхната родна страна...

България, която Мирната
конференция ще има да съди,
не е нито оная на Фердинанд,
нито тая на Борис. Това е една
Нова България, България на
Отечествения фронт, която
идущата неделя, по волята на
българския народ, ще стане
демократична република.
Българската делегация, въоду-
шевена от желанието да види
поправянето на една жестока
несправедливост, извършена
спрямо българския народ, и
установяването на справедлив
и траен мир на Балканите,
моли Конференцията за мира
да осигури на България дейст-
вителен излаз на Егейско
море, като й върне Западна
Тракия в границите, определе-
ни от Букурещкия договор от
10 август 1913 г.

Подготви
Христо
ГЕОРГИЕВ

публично не се споменава как-
ва жестока битка се е водила
за териториалното оцеляване
на България след края на Вто-
рата световна война. Нека от-
дадем заслуженото на пред-
ставителите на правителството
на Отечествения фронт, на
председателя на делегацията
ни Кимон Георгиев (1882-1969),
на Васил Коларов, на цялата
българска делегация в Париж,
в която влизат като експерти
видни учени, културни и поли-
тически дейци от онова време.
Подпредседателят на делега-
цията ни видният комунист Ва-
сил Коларов (1877-1950 г.),  е
завършил право във Франция,
генерален секретар е на Ко-
минтерна, председател на На-
родното събрание и на Минис-
терския ни съвет след Втората
световна война. В изказването
си той не само “отрязва” мера-
ците на Гърция и Великобрита-
ния за откъсване на територии
от родината, но и по блестящ
начин, за който днешните на-
ционалисти дори не подозират,
обосновава основанията за
присъединяване към нея на За-
падна Тракия и за териториал-
ния ни излаз на Бяло море.

P.S. Няма да е лошо за тях,
ако някои  медии, които пре-
печатват материали от “Черно
на бяло” на ДУМА поне посоч-
ват откъде са ги “чопнали”

Васил Коларов, септември, 1946 г.
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Цел: Разпиляване
на левите гласове

Ходът на Пеевски с Орешарски е в полза на Борисов

Явор
ДАЧКОВ

Пламен Орешарски се кандидати-
ра за президент и заплете още пове-
че интригата около президентските
избори. Зад кандидатурата му се
очертава силуетът на Делян Пеевски,
който уж беше започнал да се оттег-
ля от дейностите си в България.

Формалният знак за присъствието
на Пеевски е кандидатурата за вице-
президент на Данаил Папазов, който
беше изключително близък с депута-
та от ДПС, когато беше министър в
правителството на Орешарски. Нефор-
малният е самият Пламен Орешарски,
който в последните месеци на своето
управление премина изцяло в лагера
на ДПС и се еманципира напълно от
Сергей Станишев и БСП.

На практика Орешарски се
превърна в министър-председател на
Ахмед Доган, който чрез Пеевски вече
беше сключил сделка с Бойко Бори-
сов. Грабежът на КТБ е един от резул-
татите на тази сделка, вторият мандат
на Борисов - също. Номинацията на
бившия премиер е знак, че ДПС вече
е направило своя избор в полза на
ГЕРБ. Кандидатурата на Орешарски
работи за Бойко Борисов по няколко

направления:
- Ще внесе допълнително обърква-

не в левия електорат, който вече е
атакуван от Ивайло Калфин и Татяна
Дончева. Целта е да се разпръсне
максимално левият вот, за да се от-
слаби силната кандидатура на ген.
Румен Радев.

- Ще предизвика известно оживле-
ние в средите на Реформаторите,
“Протестна мрежа” и форума на “Днев-
ник” около спомена за протестите
през лятото на 2013 г., което означа-
ва мобилизация на десния вот, който
на втори тур ще отиде при ГЕРБ.

- Ще даде повод да се възкреси
реториката срещу “комунистите, чер-

вените боклуци и кръволока Орешар-
ски”, която изцяло ще бъде насочена
срещу БСП и ще улесни атаките сре-
щу Румен Радев, който иначе е тру-
ден за политически атаки. Въпреки че
в края на своя мандат Пламен Оре-
шарски стана изцяло човек на ДПС и
скъса със Станишев, негативите оста-
наха за левицата, а позитивите от
иначе доброто управление на него-
вия кабинет бяха удавени в про-
тестърска истерия и медийна пропа-
ганда.

- Ще заблуди избирателите, които
са настроени срещу ГЕРБ и биха гла-
сували протестно. Орешарски говори
убедително, с аргументи и без излиш-

ни емоции. Кампанията му със сигур-
ност ще бъде насочена срещу уп-
равлението на ГЕРБ, което ще обере
гласове срещу тях, но те ще отидат в
канала, от което най-много ще пост-
рада резултатът на основния опонент
на управляващите в лицето на ген.
Румен Радев.

- Ще даде възможност на Бойко
Борисов още веднъж да оправдае
всички слабости и грешки на собстве-
ното си управление с “лошото наслед-
ство на Орешарски” и ще размие фо-
куса на предизборната кампания, като
го измести максимално далеч от ГЕРБ.

По всичко личи, че кандидатурата
на Пламен Орешарски е замислена
като подкрепа за Борисов и си върви
по модела, който вече беше отигран
от Георги Първанов и Ивайло Калфин
- разпиляване на левия и протестен
вот. Вероятно сценаристите искат БСП
и Румен Радев да не стигнат до бало-
таж или ако все пак успеят - разлика-
та между тях и кандидата на ГЕРБ да
бъде внушителна и трудно преодоли-
ма на втори тур. Впрочем тогава ГЕРБ
ще получи подкрепата на национали-
стите и Каракачанов, на Реформатор-
ския блок и - по всичко личи - реша-
ващите гласове на ДПС. Дали тази
хипотеза ще се окаже вярна, ще раз-
берем съвсем скоро. Във всеки случай
тези избори са доста по-интересни и
пълни със скрити изненади от доста
години насам.

                          glasove.com

*Заглавието е на редакцията

IN MEMORIAM

Найда Манчева: „Сърцето ми плаче!”
Ева КОСТОВА
Петра ТАШЕВА

“Сърцето ми плаче!” - това
са думите, които изрече
развълнуваната и просълзена
Найда Манчева преди години
пред портала на бившата тек-
стилна фабрика “Осми март”,
където петдесет години е ти-
чала между десетките стано-
ве. Тежки думи, отронени от
два пъти Герой на социалис-
тическия труд, шестнадесет
години народен представител,
майка на три деца, баба на
внуци и правнуци. Само пре-
ди два месеца ДУМА беше
пред дома на Найда Манчева
за разговор, за който тя се
съгласи. Но пред входа на
уговорения ден нейна близка
ни съобщи, че през нощта са
викали Бърза помощ, защото
Найда Манчева не била ни-
как добре. Явно смъртта вече
е дебнела известната жена,
чийто живот ще остане непод-
властен на времето, незави-
симо от днешния скептицизъм
и отрицание.

Героинята на социалисти-
ческия труд Найда Манчева е
родена на 10 ноември 1921 г.
в с. Цръклевци, Софийско.
Детството й преминава в оскъ-
дицата на столичния квартал
“Надежда” и тя рано прекъсва
образованието си. Постъпва
във фабрика “Фортуна” (“Осми
март”) през 1934 г. като обща
работничка. След 9 септември
1944 г. става тъкачка на ме-
ханични станове и обслужва
6 стана при норма 4. Не след
дълго Найда преминава на 20
автоматични стана, докато

колежките й обслужват по 16.
После машините стават 30, а
изпълнението на трудовата
норма е постоянно - 105 на
сто, като 92 на сто от изтъка-
ните платове са първокаче-
ствени.

За високите производстве-
ни резултати Найда Манчева
е удостоена със званието “Ге-
рой на социалистическия
труд”. Годината е 1964-та.
През 1967 г. Манчева започ-
ва да обучава младите текс-
тилки. През 1973 г. отново се
завръща до машините - вече
на 40 автоматични тъкачни
стана. Същата година Найда
Манчева става ръководител
на Школата за изучаване и
разпространяване на челния
опит. Затова е удостоена за
втори път със званието “Герой
на социалистическия труд” -
през 1974 г.

От 1966 г. Найда Манчева
редовно е избирана за наро-
ден представител. Член е на
Софийския ГК на БКП, на
Комитета на българските
жени и на Общонародния ко-
митет за българо-съветска
дружба. Знатната тъкачка,
чието име се свързва с идея-
та за трудов героизъм по вре-
ме на социализма, е носител-
ка и на отличията “Орден на
труда” - сребърен (1960),
“Червено знаме на труда”
(1962), “Народна Република
България” - III ст. (1971), “Ге-
орги Димитров” (1981).

Нейните умни слова няко-
га са слушани внимателно от
трибуната на Народното
събрание. Защото е имала
какво да каже. И е знаела как
да го каже. Може би всички

свестни българи ще си ги при-
помнят и днес, защото в тях е
съхранена мъдростта на годи-
ните и опита на една природ-
но интелигентна жена!

На своята патриаршеска
възраст тя става свидетелка
на рушенето на материални-
те и моралните устои на на-
шата родина, на незачитане-
то на здравия трудов морал.
Найда Манчева страда дълбо-
ко, като гледа, че не са оста-
нали у нас заводи и фабрики,
в които хората да се трудят,
да печелят честно пари за
себе си, за семействата си, за

децата си. Измъчва се, че
вижда около себе си страда-
щи и безработни, че няма
вече у нас работническа кла-
са. Има защо да й се къса
сърцето, като вижда, че у нас
вече не се ценят трудовите
хора, не се зачита честният,
умният. Промениха се за зло
умовете и душите на българи-
те. Защо тъй погрешно тръгна-
ха у нас промените, че разру-
шиха всичко постигнато? Как
ще вървим напред, като сме
забравили онези, които са ни
проправили пътя, които са ни
положили основите? Забравя-

ме героите си с три реда ма-
золи на ръцете си! Защо за-
бравяме да отдадем почит и
уважение на златното си по-
коление, на което дължим
толкова много? Защо днеш-
ните ни управленци се отка-
заха от старото и мъдро поко-
ление, което нямаше да пре-
даде отечеството си?

Една жена, една истинска
българка изплака за съдбата
на България, за живота на
хората в нея. Дали някой я
разбра?

Дано в отвъдното поне
нейната душа се успокои!
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ЧИТАТЕЛЯТ
ПРЕДИ ВСИЧКО

ÈÑÊÀÌ ÄÓÌÀÒÀ

Унизително
безсрамие

Възмущение

Неубедителните и нечистоплътни
изявления на премиера Борисов по от-
ношение на кандидатурата на г-жа
Ирина Бокова за председателския пост
на ООН не могат да бъдат възприети с
безразличие. Според мен те са възму-
тително обидни.

Г-жа Бокова се доказа безспорно
като личност с изключителни интелек-
туално-професионални и тактически-
ръководни политически качества. На
които би завидял всеки разумен инте-
лигентен елитен претендент. Предел-
но ясно е обаче на какво и на кого се
дължи класирането й не на по-предно
място в гласуванията за престижния
ръководен пост на ООН.

Прекалено много се престараха
господата от реформаторското обкръ-
жение на г-н премиера. Видяхме ги на
какво са способни. Че дори се и горде-
ят със стореното. Евгений Михайлов,
който по интелигентност и интелект не
може на кутрето на г-жа Бокова да
стъпи, разпрати в 58 държави по света
очернящ я пасквил.

Нейното достойно, авторитетно пред-
ставяне е напълно безспорно. Тя няма
абсолютно никаква вина за подценява-
нето на България. Вината е изцяло на
днешните арогантно отмъстителни, на-
ционално разединителни стратези. Явни
образци на съвременните съсипничес-
ки капиталистически, ненаказуеми уни-
щожителни среди, които нямат равни на
себе си с раздиращата си омразна ан-
тиродова същност. Докараха ни до по-
следния геноциден евро и световен
житейски стандарт във всяко едно отно-
шение. И продължават най-цинично и
безсрамно да рушат и да крадат безна-
казано. Защото нямаме правосъдие, си-
гурност и стабилност днес. Престъпност-
та ни залива поголовно, а убийците,
крадците, насилниците, побойниците,
изнудвачите, наркодилърите се ширят и
действат на свобода.

Пенка НЕНОВА, Казанлък

Това трябва да се знае от
всеки българин. Да се запомни
и разбере, че има хора, които
непрекъснато ни мислят злото
и са готови да ни унищожат.
Следствие на проявено безха-
берие и липса на информация,
плановете на нашите врагове
са в много напреднала фаза.
95% от плана за унищожение
на славяните и българския на-
род са изпълнени. Въпреки това
можем и е наложително да се
обединим и поведем битка за
нашето и на България спасе-

Съвремие

Обединени можем да постигнем целите си
ние. Да събудим българския
народ и му вдъхнем кураж, че
обединени можем да постигнем
целите си. Да не се страхуваме
и да прогоним предателите, а
след това да си изберем до-
стойни Президент и Правител-
ство, които ще работят за наро-
да и държавата.

Планът срещу славянските
народи е публикуван в начало-
то на миналия век. Още в т.1 се
заявява, че славянството, най-
вече руснаците, са най-непо-
корният народ на земята. Сла-

вяните могат да бъдат унищо-
жени, но никога поробени. В т.2
заявяват: нашите действия не са
военни, а идеологически и ико-
номически. Най-напред ние ще
разединим всички славянски
народи на малки, отслабени
държавици. Ще използваме ста-
рия и изпитан метод разделяй
и владей. Ще се погрижим да
не се самоопределят на осно-
вата на националните ценнос-
ти и традиции. В т.3 се предвиж-
да: ще лишим многочислените
славяни от националния им

елит. За тази цел ще понижим
образователното им равнище.
Ще закрием половината им ин-
ститути. Ще разложим младе-
жите със секс, проституция, на-
силие, алкохол, наркотици и ще
погубим нациите. Ще посеем
сред народа страх. Страх за
живота, за работното място,
което всяка минута може да
загуби, страх за бъдещето на
децата. В т.6 се казва: под пред-
лог за “демократични преобра-
зования” ще дадем на славян-
ското стадо президент-марио-

нетка, а в т.7 заявяват, че най-
важни са парите. Те правят всич-
ко. Те са сила. Който има пари,
той има оръжие. Парите управ-
ляват средствата за масова ин-
формация. С тях се купуват не-
обходимите хора. Те “очистват”
непокорните.

Всеки може да прецени
докъде са стигнали в изпълне-
нието на този план нашите “при-
ятели” в гоненето на своята ос-
новна цел. Прав е в своите из-
води Костадин Костадинов, че
САЩ слагат ръка върху целия
образователен процес у нас.
Парите работят безмилостно
срещу бъдещето на българския
народ.

Христо ДЖУРОВ

През целия ми живот съм пътувала
доста. Обиколила съм малки и големи
градове в България и доста страни по
света. Мисля си за думата провинциа-
лизъм и за правилния отговор на въпро-
са за причините и проявите му, но исти-
ната е, че не съм сигурна кой е той. Да
си провинциалист може да означава
много неща. Като започнем от родното
ти място, далеч от столицата, до начина
ти на мислене. И все пак едно място на
картата или един етикет “провинциа-
лист”, сложен ти от останалите, не те
правят такъв. Въпросът е обаче, че на-
последък това се смята за обидна дума.
Често срещам изрази от сорта “градът
ни се напълни със селяни” или “този е
дошъл в София и вече се мисли за го-
лямата работа”. Според мен истината
идва от съвсем другаде. Никой не би
напуснал близките си, града си и дома
си, ако имаше сигурно препитание и
достатъчно пари, за да живее добре. В
България животът е концентриран в
няколко града – София, Пловдив, Варна,
Бургас, но нима приключваме дотам?

Споделено

Всички сме „провинциалисти”

Василена ИВАНОВА, Бургас

Малките градове стават все по-обезлю-
дени, а София расте ли расте. И това не
е никак малък проблем. Питам се доко-
га? Не зная.

Чувала съм много неща за провин-
цията – хубави и лоши. Самата аз също
съм родена и живяла в провинцията, ако
сметнем, че всичко, което е далеч от
столицата е провинция. Никога не съм
се чувствала различна, по-малко достой-
на или дискриминирана. Винаги съм
имала самочувствието, че знам и съм се
старала да го оправдавам. Понякога за
хора като мен е тясно в родния им град.
Ние търсим контакти, нови преживява-
ния и нещо повече от това, което би
могло да ми даде градът, в които съм
израснала, и улиците, по които цял живот
съм вървяла. И ето идва моментът, в
който съм столичанка и то не просто
столичанка, а една от всички столичани
в повече. Не съм единствената, знам, че
има много други като мен.

Вървя по жълтите павета и си мисля.
Нима адресът ни по лична карта опре-
деля провинциалисти ли сме или не?

Нима столичаните, които стоят до мен в
метрото и автобуса, са нещо повече от
мен? Разбира се, че не. Да живееш в
столицата на България може би е пре-
стижно, но щом излезеш извън грани-
ците ни, осъзнаваш, че си никой. Да си
българин извън България е все едно да
си от най-обезлюденото село в Бълга-
рия. Разбира се, че има изключения, но
съм чувала, че славата ни е такава. Не
е ли България една провинция спрямо
големия и разнообразен свят, в който
живеем? Не сме ли зависими от по-го-
лемите от нас. Не се ли съобразяваме с
Русия, САЩ и цяла Европа? Отговорът
го знае всеки.

Имате ли чест,
г-н Първанов?
Когато на балотаж отидат кандидатите
на БСП и ГЕРБ, вие кого ще подкрепите

О.з. Лукан КАМЕНОВ,
София

българин. За разлика от вас.
Защо ли? Той не се съгласи
българското небе да бъде
дадено на чужди армии. Той
не се съгласи да получава
пари и да мълчи, да си за-
тваря очите как България ос-
тава без ВВС. С други думи
казано, да нахлузи НАТО-

вски мундир. За разлика от
вас при посещението в Ирак
преди години. А между впро-
чем не ви ли тежат на съвест-
та загиналите там български
войници? Нали бяхте главно-
командващ?

Но да се върнем в днеш-
но време. Кога сте честен? В

края на юли, началото на
август в публичното прост-
ранство се появи името на
ген. Румен Радев като канди-
дат за президент. Тогава вие
заявихте, че той е “един до-
стоен български офицер и
убеден патриот”, поради ко-
ето ще бъде подкрепен от
вашата партия. Питам ви. С
какво се промени за тези 2
месеца г-н генералът? Дали
отказа да участва заедно с
вас в някакви уговорки и
предпочете да излезе пред
хората с открито лице?

Апропо, аз не мисля, че
сте толкоз наивен, че да смя-
тате, че кандидатът на АБВ
ще постигне на изборите
значими резултати. Тогава на
преден план излиза един нов
въпрос. При вариант, че на
балотаж отидат кандидатите
на БСП и ГЕРБ, вие кого ще
подкрепите? Ще ми отгово-
рите ли? Но честно. Иначе
ще остана с убеждението, че
играете заедно с г-н Борисов
срещу интересите на Бълга-
рия. (Както го прави парла-
ментарната ви група.) И така.
Имате ли чест, г-н Георги
Първанов? Вие, който изме-
нихте на половин България.ППовод за този мой въпрос

е ваше изказване по адрес
на ген. Радев. Вие заявявате,
че той е останал без пагон и
без чест. Вярно е, че ген.
Радев остана без пагон, но е
вярно и другото - той запази
честта на един български
офицер, на един истински

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА
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ВАРНЕНСКИЯТ „ГРАФ МОНТЕ КРИСТО”
АКОСТИРА В СОФИЯ НА 17 ОКТОМВРИ

Кръгла маса,
посветена
на Димчо Дебелянов

Съюзът на българските писа-
тели организира кръгла маса,
посветена на 100-годишнината
от гибелта на поета Димчо
Дебелянов. Тя ще се състои днес
от 11 ч. в книжарница-галерия
при Агенция “София прес”,
ул. “Славянска” 29 в столицата.
Събитието се провежда с под-
крепата на Министерството на
културата и с участието на
видни български писатели и из-
следователи на творчеството и
житейската съдба на поета,
информират от СБП.

Концерт
в катедралата
„Св. Йосиф”

Концерт на камерния оркестър
“Класика”, посветен на Деня на
музиката, организира Католичес-
ката енория “Св. Йосиф” на
30 септември от 20 ч. в залата на
католическата катедрала “Свети
Йосиф” в София, ул. “Княз Борис I”
146. Входът е свободен. Диригент
ще бъде Светослав Лазаров. Гост
солисти са Божидар Братоев -
цигулка (Монако), Матиас Щайнер
- цигулка (Швейцария), солисти са
Венцислав Киндалов - флейта,
Румяна Петрова - флейта, Богда-
на Попова - пиано, Юлия Миланова
- сопран, Майя Райкова - чембало,
Нарине Варданян - цигулка. В про-
грамата - творби от Бах, Вивал-
ди, Корели, Албинони, Моцарт,
Дворжак, Р. Щраус.

Ники Сотиров играе
в „Откриването”

Седмото издание (в
малък формат с фокус към
визуалните изкуства) на
Международния арт форум и
фестивал “WithoutBorders”/
”FaraFrontiere”/”БезГраници”
ще се състои от 30 септем-
ври до 8 октомври в “Дворе-
ца” в Балчик и в румънския
курорт “Вунес”, научи ДУМА
от Ясен Казанджиев, пиар и
координатор на проекта. За
участие в събитието се очак-
ват 20 визуални артисти от
Румъния, България, Русия,
Турция, Испания (Навара и
Каталуния), Република Маке-
дония, Еквадор, САЩ, Нидер-
ландия, Белгия и Германия.
Те ще участват на арт плене-
ра - част от форума.

“БезГраници” е едно от

Ники Сотиров ще играе в
спектакъла на Бойко Илиев по
пиесата “Откриването” от Пе-
тер Турини днес от 19.30 ч. в
Сити марк арт център (бившето
кино “Левски”). Участват още
Теодора Стефанова, Ангел Забер-
ски-син, Мартин Марков. Костю-
мите са дело на Яна Възвъзова.

Изложба, филм и
спектакъл припомнят
за Вацлав Хавел

В тазгодишното издание на
фестивала за документални фил-
ми “Biting Docs” - Отзвуците от
фестивала “Един свят”, ще бъде
отбелязана 80-ата годишнина от
рождението на първия президент
на Чешката република след
1989 г. Днес от 18.30 ч. в Дома на
киното ще бъде открита излож-
бата “Вацлав Хавел. Политика и
съвест”, а веднага след това ще
бъде представен филмът на Ан-
дреа Седлачкова “Животът спо-
ред Вацлав Хавел”. Събитието се
организира съвместно с библио-
тека “Вацлав Хавел” в Прага. В
деня на рождението на Хавел -
5 октомври, от 19.30 ч. в Сити
марк арт център в София,
ул. “Янко Сакъзов” 30 (бившето
кино “Левски”) може да се гледа
пиесата “Аудиенция”. Участват
актьорите Филип Трифонов и
Николай Гундеров. Входът за про-
жекцията и спектакъла е с билети.

„БезГраници”
за седми път
Международният арт форум и фестивал се
открива на 30 септември в „Двореца” в Балчик

водещите балкански крос-
културни събития, носещи
европейската ценностна си-
стема и представящи взаим-
ното разбиране между кул-
турите, толерантността, мир-
ното и приятелско съществу-
ване и културния обмен.
Форумът цели да се
превърне в катализатор за
развитието на арт индустри-
ята и културния туризъм.

По време на събитието за
шести път ще се представят
изложби на художници и фо-
тографи - първата се откри-
ва на 3 октомври в Художе-
ствената галерия в Добрич,
втората - на 6 октомври в
хотел “Мера ризърт” в курорт-
ния комплекс “Венус” в
Румъния, и третата, финална

„Безбог” на Ралица Петрова с награда в Грузия
Ралица Петрова получи поредна награда за най-добър режисьор за филма
си “Безбог” (България, Дания, Франция) в рамките на международния кон-
курс на фестивала в Батуми. Награждаването се състоя на 25 септември в
Държавния музикален център в града.
Това е едно от водещите филмови събития в Грузия и Черноморския регион
с фокус върху независимо и арт кино. Организаторите залагат на културния
обмен и сътрудничеството главно в сферата на некомерсиалното кино. Фести-
валът предлага и образователни инициативи за режисьори и оператори,
научи ДУМА от Светлана Дамянова.

- на 7 октомври в галерия
“Тихото гнездо” в “Двореца”
в Балчик. Началният час и
за трите изложби е 18.

Форумът е продукция на
“Стопанска камара” - Варна,
с партньорството на “Дворе-
ца” в Балчик, “Джобскалатис”
и Асоциация “Калатис 357”
от Румъния, както и между-
народната арт мрежа “Скен-
дерман”.

Събитието започва през
2003 г., като предходните из-
дания бяха през 2003, 2009,
2011, 2013, 2014 и 2015 г. От
2013 г. проявата традицион-
но се провежда едновремен-
но от двете страни на грани-
цата - в България и Румъния.

“БезГраници“ започна
като конференция за култур-

на политика и арт ме-
ниджмънт, включвайки воде-
щи световни фестивални ор-
ганизатори, специалисти, ме-
ниджъри и артисти, пояснява
Ясен Казанджиев. Следва-
щото голямо издание на фо-
рума се планира за септем-
ври 2017 г., когато се очак-
ват 80 участници от цял свят.

Тази година артистите,
които ще се включат, са Рон
Вейерс (Нидерландия), Чума
Аргинaриз (Навара-Испа-
ния), Луйза Кала (Румъния),
Марина Варенцова-Русева
(Русия), Николай Русев
(България), Хуан Мануел
Фернандез Куичан (Еква-
дор/Навара-Испания), Гюлай
Юксел (Турция), Божидар
Тонев (България), Майдер
Куадра (Навара-Испания),
Чема Гомес (Каталуния-Ис-
пания), Роберт Цветковски
(Република Македония),
Брайко Брайков (България),
Дъг Стюбер (САЩ), Румяна
Тенева (България/Навара-
Испания), Ясен Казанджиев
(България/Навара-Испания),
Марлийн Девулф (Белгия),
Марияс Шуман (Германия) и
други. Някои от тях ДУМА
представи с интервюта, пре-
доставени от организатори-
те на събитието.

По случай 1 октом-
ври - Международния
ден на музиката, Со-
фийската опера пред-
лага на своите верни
приятели специален
подарък - възможност
да гледат спектакъла
“Травиата” от Джузе-
пе Верди с отстъпки.
Два билета за пред-
ставлението се пред-
лагат с 20% отстъпка,
три билета - с 30%
отстъпка, четири би-
лета - с 40% отстъпка.
Десет и повече биле-
та ще се купуват на
половин цена. Пред-
ложението е актуал-
но до изчерпване на
количествата билети
от ценови категории
20 лв., 25 лв., 30 лв. и
40 лв.

На 1 октомври на
сцената гостува за
първи път като Виоле-
та Валери талантли-
вото сопрано Ирина
Жекова. Участват и
Цвета Сарамбелиева,
Иванка Нинова, Да-

СОФИЙСКАТА ОПЕРА ПРАВИ СПЕЦИАЛЕН
ПОДАРЪК ЗА ДЕНЯ НА МУЗИКАТА

ниел Острецов, Бисер
Георгиев, Хрисимир
Дамянов, Димитър
Станчев, Стоил Геор-
гиев, Ангел Христов,
балет, хор и оркестър
на Софийската опера.

Празникът про-
дължава на 2 октом-
ври отново с шедьовъ-

ра на Верди “Травиа-
та” - дело на режи-
сьора Пламен Карта-
лов. В ролята на Вио-
лета Валери публика-
та ще види известно-
то сопрано от Алба-
ния Рамона Туломани.
Като Алфред ще се
изяви тенорът от Ук-

райна Михайло Мала-
фий. Зад гърба си и
двамата имат много
участия в Европа. Ту-
ломани беше избрана
от Светия престол да
пее на канонизация-
та на майка Тереза в
Рим, за което ДУМА
писа. Освен албанка-

та и украинеца, в
“Травиата” участват
Благовеста Мекки-
Цветкова, Пламен Па-
пазиков, Хрисимир
Дамянов, Петър Буч-
ков, Стоил Георгиев,
Ангел Христов и др.
Диригент е Велизар
Генчев.

Снимка “АРТ ФЕСТ”
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Музикалните състави на
БНР ще се представят в зала 6
на НДК днес от 18 до 23 ч., а
поезия и музика ще звучат в
клуб “Перото” от 20 до 24 ч.
Събитието по повод открива-
нето на концертния сезон, с
вход свободен, започва с пред-
ставяне на вокална група “Ра-
диодеца” с детски песни от
български и европейски ком-
позитори. След тях на сцената
ще излезе Детският радиохор,
който ще изпълни произведе-
ния от Ал. Йосифов, Вл. Рубин,
Г. Попов, Л. Ардити, П. И. Чай-
ковски, Металика, Ю. Слабаков.
Смесеният хор ще изпее твор-
би от Ф. Павлов, Ед. Елгар и
Л. Бърнстейн. Симфоничният
оркестър е подготвил програ-
ма от произведения на П. Вла-
дигеров, Росини, Моцарт, Хен-
дел. Програмата на Оркестъра
за народна музика включва
композиции на Д. Трифонов,
Р. Генков, А. Димитров, Р. Си-
раков, Г. Андреев, Н. Недялков,
П. Костадинов, К. Колев, Д. Хри-
стов, К. Генчев. Биг бендът на
БНР ще завърши концертната
програма с произведения от
Ив. Стайков, Д. Беноа, Г. Гуду-

Премиерата на “Цимбе-
лин” от Шекспир на Драма-
тично-кукления театър “Иван
Радоев” в Плевен е днес и
утре от 19 ч. в голямата зала
на театъра. С това представ-
ление, заедно с цялата кул-
турна общественост в Евро-
па, Плевенският театър отбе-
лязва 400-та годишнина от

Нощ на музиката
и поезията на БНР

ин, Б. Манилоу, Б. Съсмен,
Т. Кели.ю

В клуб “Перото” на НДК в
20 ч. започва програмата “По-
езия и музика”. “Арт ефир” на
програма “Христо Ботев” ста-
ва на 25 години, ще го пред-
ставят Кирил Калев, директор
на програма “Христо Ботев”, и
Валентина Михайлова, проду-
цент на “Арт ефир”. “Новата
поезия” е следващата рубрика
с водещи Силвия Чолева и Ра-
дослав Чичев. Музикалния
съпровод ще осигури тромпе-
тистът Венцислав Благоев. По-
етите на БНР ще представят
водещите Спасияна Кирилова
и Митко Новков. Музикалният
съпровод е на Михаил Фили-
пов - пиано. “Изпята поезия” се
нарича програмата с водещи
Димитрина Кюркчиева и Крис-
тиян Бояджиев и специални
гости Михаил Белчев, Георги
Константинов, Хайгашод Ага-
сян, Георги Денков, Асен Мас-
ларски и други. Заключителна-
та част е “Джаз и поезия” с
водещи Елиана Захариева и
Александър Заралиев. Специ-
ални гости ще бъдат музикан-
тите от Ангел Заберски трио.

„ЦИМБЕЛИН” ОТ ШЕКСПИР
С ПРЕМИЕРА В ПЛЕВЕН

смъртта на най-великия дра-
матург за всички времена.
Спектакълът е дело на режи-
сьорката Лилия Абаджиева,
един от изтъкнатите познава-
чи на Шекспировото творче-
ство, доказала го в множест-
во забележителни представ-
ления, поставяни в България
и по света, информира дирек-

торът на ДКТ “Иван Радоев”
Васил Василев.

Изборът на “Цимбелин” е
истинско предизвикателство
към българското театрално
съсловие. Известен е фактът,
че това е първата пиеса на
Шекспир, която е преведена
на български, но никога не е
поставяна у нас. По мащаби-
те на своя замисъл плевен-
ският “Цимбелин” е истинска
суперпродукция. Такова е
внушението, което създава
респектиращата със своята
импозантност, красота и за-
кодирана знаковост сцено-
графия, великолепните стил-
ни костюми от елизабетин-
ската епоха, чийто автор е
художникът Васил Абаджиев
и, разбира се, отлично под-
браният изпълнителски
състав - Стоян Радев, Петьо
Кръстев, Генадий Николов,
Георги Енчев, Сергей Кон-
стантинов, Адриан Филипов,
Васил Асенов и младите
дебютанти от класовете на
Стефан Данаилов и Ивайло
Христов - Васил Витанов,
Асен Данков, Георги Кацар-
ски и Антъни Пенев, уточня-
ват от трупата.

зложбата “Любов между майка и
син” на художничката Дороти
Пачкова е подредена в Културно-
информационния център на Р.Маке-

дония в София (ул. “Оборище” 7). Това е
първото представяне на авторката пред
софийска публика. Досега Пачкова е
реализирала седем самостоятелни из-
ложби, четири от които са били в родния
й град Скопие. Има една самостоятелна
изложба в Прилеп - в НИЦК “Марко
Цепенков”, и в Берлин. Свои пърформан-
си е представила в Македония и в
Сърбия. Участвала е в групови изложби в
Македония (Скопие, Битоля, Валандово,
Струмица), Италия (Торино) и Албания
(Яле). Има многобройни работни ангажи-
менти, участва в работилници и тренинг
програми, филми (“Сбогом, Македония -
Бонжур, Париж” в главната роля, “The
War is Over”, “Пънкът не е мъртъв” и
“Бездомни”).
Проектът, представен в София, е създа-
ден съвместно от майката-художник и
нейното дете. Той предлага възможността
на всички посетители, родители и техните
деца, на място да нарисуват, създадат
нещо заедно, нещо, което би ги освободи-
ло от формалността на създаването и
наложения натиск от взаимоотношенията
родители - деца, така трябва - така не
трябва. Изложбата бе открита от директо-
ра на КИЦ на Р.Македония Васко Шута-
ров, в присъствието на авторката и нейния
4-годишен син.

Македонска
художничка претвори
в картини „Любов
между майка и син”

На откриването родители и деца бяха
поканени да участват в създаването

на художествени произведения

Снимка КИЦ НА Р.МАКЕДОНИЯ

И

Áðàéúí Àäàìñ îòêðèâà
ñâîÿòà èçëîæáà â Ñîôèÿ
Седмото издание на платформата „Майстори
на фотографията” представя две серии от
визуалното творчество на популярния рок музикант

учи ДУМА от Ради Георгиев. Твор-
бите ще останат в салона до
12 ноември. Куратори на излож-
бата са Анке Дигенхард и Мат
Хъмфри, галерия “Crossover”.

През последното десетилетие,
успоредно с впечатляващата си
кариера на рок музикант, Брайън
Адамс се радва на международен
успех и като фотограф. Негови
снимки са публикувани в списа-
нията “Вог”, “Венити феър” и “Зоо”,
фотосите му се показват в най-
реномирани световни музеи и га-
лерии. Изложбата на Адамс от
два цикъла пристига в София от
Музея на фотографията в Сток-
холм.

За “Exposed” пред обектива на
певеца застават знаменитости
като кралица Елизабет, Мик
Джагър, Дъстин Хофман, Стинг,
Ейми Уайнхаус, Моника Белучи,
Кейт Мос, Виктория Бекъм, Шон
Пен, Лана дел Рей, Луиз Буржоа,
Бен Кингсли, Пинк и Мики Рурк.
С образите и кадрите, които създа-
ва, Адамс разбива клишетата за
звездите, в някои ги иронизира, а
други са много интимни.

Серията “Wounded” показва
наследството на войната. За нея

Брайън Адамс снима млади бри-
тански военни, претърпели тежки
травми по време на мисии в Ирак
и Афганистан, които променят жи-
вота им завинаги. Включени са 30
портрета, които отдават почит на
съвременните военни герои и
хвърлят светлина върху тежкия
живот на осакатените ветерани.

Представена за първи път в
момент, в който светът отбелязва
100 г. от началото на Първата све-
товна война, и когато Великобри-
тания изтегля своите войски от Аф-
ганистан, изложбата е същевре-
менно провокация и преклонение
спрямо тези, които продължават
да излагат своя живот на опас-
ност в името на държавния дълг.

Интимните портрети на вете-
раните са поразителни и обезпо-
коителни - нито един от тях не се
срамува и не крие зверските по-
следици на войната. Всяка от тези
вдъхновяващи личности показва
изключителна храброст, реши-
телност и лоялност както по вре-
ме на служба, така и в граждан-
ския си дълг. Кадрите разказват
за извървения път към превъзмог-
ване на трагедията и продължа-
ване напред в живота.

Рик Клемънт,
сержант, Лондон, 2011

Снимки © Брайън Адамс

Джо Таунсенд, морски
пехотинец, Лондон, 2011

АвтопортретФФотоизложбата “Exposed/
Wounded” във Виваком арт хол
ще бъде открита лично от автора
Брайън Адамс на 11 октомври
преди неговия концерт в “Арена
Армеец”, същия ден, който е част
от световното турне “Get Up”, на-
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Преп. Кириак Отшелник. Преп. Тео-
фан Милостиви

БЪЛГАРСКИЯТ ФИЛМ „МАЙМУНА”
В КИНАТА ОТ 30 СЕПТЕМВРИ

Генерал-лейтенант
д-р АНГЕЛ АНТОНОВ, началник на НСО
АТАНАС ЗАФИРОВ, народен
представител, член на НС на БСП
ВАСИЛ СТОЙЧЕВ, актьор
ЕВГЕНИ ЕРМЕНКОВ,
шахматист, гросмайстор
ЗДРАВКА КАЛАЙДЖИЕВА,
бивш съдия в Европейския съд
по правата на човека
Проф. д-р ЛЮБОМИР СПАСОВ,
директор на УБ „Лозенец”,
МАТЕЙ ШОПКИН, поет
Проф. д-р МИЛАН МИЛАНОВ,
лекар и политик

стински 5-часов
празник на арт
сладкишите се
заформя днес,
29 септември. Куп

звезди от телевизионни фор-
мати като “Music Idol” и
“X Factor” ще открият най-
вкусното празненство срещу
Руската църква, в Corso. По
време на сладкия маратон,
който стартира от 18 ч. и про-
дължава до 22 ч., ще пеят
Соня Мембреньо (позната от
музикални риалитита и пре-
даването “Комиците”), Ева
Мария (от “X Factor”) и други.

Ще има кулинарни демон-
страции от опитни майстори
сладкари на уникални и не-
виждани до момента десер-
ти, които повече се добли-
жават до произведения на
изкуството, след което всеки
ще опита от тях. За първи път
в България на гостуващи по-
пулярни личности ще бъдат
направени авторски портре-
ти чрез десерт - с шоколад и

5-часов празник
на арт сладкишите

Портрети на популярни лица ще бъдат
рисувани с шоколад и сметана

те вълшебства - Дичо. Блон-
динките от Радио Фреш също
ще пробват от лакомствата.

Всеки посетител на праз-
ника на арт десертите ще
може да се включи в специ-
ално ателие, в което да рису-
ва върху сладкиши. Ще има
презентации и демонстрации
на най-добрите кафе продук-
ти в света. Големият експерт,
инструктор и дегустатор в
областта - Йордан Дъбов, ще
представи висок клас кафе от
специален микроклимат в
Етиопия, както и отличеното
на международния конкурс
за гурме кафе COE Cup of
Excelence 2015. Ще има и де-
монстрация на първото по
рода си в България кафе за
ядене - Espresso Affogato.
Очакват се още много апе-
титни награди, както и том-
бола за уникална торта.

сметана. Всяка съставка ще
отговаря на различна черта
от характера на звездата, а
полученият сладкиш ще носи
името й.

Освен риалити героините
от скорошните музикални

формати, които ще се грижат
за празничната програма, ще
присъстват и лица от по-ста-
ри издания като Деница Ге-
оргиева от “Music Idol”. За
специален гост е поканен и
друг почитател на кулинарни-

И

Списание “Плейбой” (“Playboy”)
за първи път показва на стра-
ниците си мюсюлманка с
ислямска забрадка, предаде
Франс прес. Снимката е към
статия, наречена “Ренегати”,
която насочва вниманието
върху мъжете и жените, риску-
ващи всичко, дори и живота
си, за да правят онова, което
обичат. Снимката и статията ще
се появят в октомврийския
брой на изданието.
Фотосът е на 22-годишната
американска журналистка от
либийски произход Нур Тагури.
Тя работи за новинарския
видеоканал Newsy и е снимана
за новия брой на мъжкото
списание с черно кожено яке,
маратонки и ислямска забрад-
ка с цвят каки.

Едва две седмици след успешно
приключената си експедиция “Речен
път - България от край до край”, смо-
лянският пътешественик Вилиан Стефа-
нов се отправя на ново интересно при-
ключение, като този път има амбициоз-
ната идея да прекоси пеш страната ни
от запад на изток. Младият авантюрист
ще измине над 570 км, следвайки же-
лезния път по линията Калотина - Со-
фия - Варна, с което планира да мине
през над 100 железопътни спирки и на-
селени места.

Вилиан вече доказа невъзможното,
пресичайки за 25 дни страната ни (от
юг на север), но все още смята, че най-
интересното тепърва предстои и само
един човешки живот не стига, за да се
опознае напълно нашата родина.

Експедицията започва в края на сеп-
тември от с. Калотина и до успешния
финиш във Варна ще трябва да изминат
около 4 седмици.

Преди да се отправи на това пъте-
шествие, Вилиан ще загрее с отсечката
Сомовит - София (285 км), която ще
извърви, преминавайки край жп линия-
та и някои от големите ни реки.

Разказ от първо лице, придружен със
снимков материал, ще бъде публикуван
всекидневно на страницата за екстрем-
ни и непопулярни туристически дести-
нации www.forgottenbulgaria.com.

Култовият швейцарски
лейбъл Voodoo Rhythm
Records за четвърти пореден
път гостува на “Аларма пънк
джаз” на 30 септември от
21 ч. в столичния клуб
“Mixtape 5”. Концертът на ме-
ланхоличните рокендрол
даркери Roy & The Devil`s
Motorcycle ще е голямото

Рапърите от “СкандаУ” и рок групата “Mother
of Exile” записаха нова обща песен “Entering my
Wound” и тръгват на турне през октомври.

Обединени от задграничния живот в Берлин,
един баварец, българин, турчин и грък създават
“Mother of Exile”. Hansi - вокал и китара, Zezo -
соло китара, Alp - барабани, и E.J. Ntatsios - бас
и беквокал, са заедно от пролетта на 2015-а, а
вече имат имат две европейски турнета, редица
клубни концерти и участия във фестивали в Гер-
мания, Гърция, България, Турция, Румъния,
Сърбия. Този октомври предстои третото им тур-
не, което ги довежда отново в България.

Началото на тазгодишната европейска оби-
колка е на 30 септември в Германия, следват
Унгария, Румъния и България с последен кон-
церт на 15 октомври. У нас “Mother of Exile” ще
зарадва рок феновете с 90-минутното си шоу в
София (5 октомври, Live & Loud), Пловдив
(7 октомври, Библиотеката), Бургас (11 октом-
ври, Alivebar_burgas), Варна (12 октомври, Club
Vintage 33, 13 октомври, Varna Live Club), Стара
Загора (14 октомври, Drums), Плевен, Русе и
Благоевград.

ПЪТЕШЕСТВЕНИК
ЩЕ СЛЕДВА
ЖЕЛЕЗНИЯ ПЪТ
КЪМ МОРЕТО

Жена със забрадка
краси „Плейбой”

Швейцарски рокендрол на „Аларма пънк джаз”
събитие на радио фестивала
на програма “Христо Ботев”
на БНР тази есен.

Квартетът Roy & The
Devil’s Motorcycle включва
тримата братя Щели - Мар-
кус, Матиас и Кристиян, като
всеки от тях е и китарист, и
вокалист, и барабаниста
Елиас Рашле. Съвместната

им история е 20-годишна, а
за Voodoo Rhythm Records
записват от 1998-а. Музика-
та им е причудлива смесица
от блус, гаражен рокендрол,
пост-пънк и психеделик.

Специалният гост-артист,
който ще отвори събитието,
е македонският рокендрол
герой Лепи Джони (Lepi

Xhoni). Той е познат на
българската публика от уча-
стието на Rocket Psyence
Fest с триото си The John, с
което м.г. подгря The Jon
Spencer Blues Explosion.

Билети за концерта на
30 септември се продават в
системата и на касите на
Eventim.bg.

Тагури иска да е първата
журналистка, която носи
хиджаб в американската
телевизия. Тя твърди, че труд-
ностите, с които се е сблъскала
в качеството й на млада
мюсюлманка, израснала в
САЩ, са й помогнали в карие-
рата.
В социалните мрежи Нур има
над 100 000 последователи.
Новината за появата й в “Плей-
бой” бе приветствана от мнози-
на като напредък за нея. Други
обаче критикуваха остро
журналистката и припомниха,
че това издание е синоним на
порнографията.
Списанието т.г. обърна гръб на
голотата в опит да разшири
аудиторията си, припомня
Франс прес.

Турне на „СкандаУ”
по света и у нас

Вилиан
Стефанов
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лънчево и с незначителна висока облач-
ност ще е времето днес. Ще духа слаб, в
Дунавската равнина - до умерен северо-
западен вятър. Дневните температури ще

се повишат още малко и максималните ще са
между 21 и 26 градуса, в София - около 24 гра-
дуса. Атмосферното налягане ще се понижава,
но ще остане по-високо от средното за месеца.
Над планините ще бъде слънчево, но ще духа
умерен, на места до силен вятър.

Повишението на температурите ще продължиПовишението на температурите ще продължиПовишението на температурите ще продължиПовишението на температурите ще продължиПовишението на температурите ще продължи
и в петък. Минималните ще бъдат от 8 дои в петък. Минималните ще бъдат от 8 дои в петък. Минималните ще бъдат от 8 дои в петък. Минималните ще бъдат от 8 дои в петък. Минималните ще бъдат от 8 до
13, а дневните ще бъдат от 22 до 26-2713, а дневните ще бъдат от 22 до 26-2713, а дневните ще бъдат от 22 до 26-2713, а дневните ще бъдат от 22 до 26-2713, а дневните ще бъдат от 22 до 26-27
градуса. Сухо и топло за началото на октомвриградуса. Сухо и топло за началото на октомвриградуса. Сухо и топло за началото на октомвриградуса. Сухо и топло за началото на октомвриградуса. Сухо и топло за началото на октомври
ще е времето в събота. Минималните темпе-ще е времето в събота. Минималните темпе-ще е времето в събота. Минималните темпе-ще е времето в събота. Минималните темпе-ще е времето в събота. Минималните темпе-
ратури ще са от 9 до 14, а максималните -ратури ще са от 9 до 14, а максималните -ратури ще са от 9 до 14, а максималните -ратури ще са от 9 до 14, а максималните -ратури ще са от 9 до 14, а максималните -
от 22 до 28 градуса.от 22 до 28 градуса.от 22 до 28 градуса.от 22 до 28 градуса.от 22 до 28 градуса.

максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

22°/27°22°/27°22°/27°22°/27°22°/27°
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максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

21°/28°21°/28°21°/28°21°/28°21°/28°
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“≈À≈÷
ƒÌÂÒ Úˇ·‚‡ ‰‡ ÒÂ
‚ÍÎ˛˜ËÚÂ ‡ÍÚË‚ÌÓ
‚ ÔÓ‰„ÓÚÓ‚Í‡Ú‡ Ì‡
ÔÂ‰ÒÚÓˇ˘Ó Ò˙·Ë-

Œ¬≈Õ
— Û‡‚ÌÓ‚ÂÒÂÌÓÒÚ-
Ú‡ Ë ÛÏÂÌËˇÚ‡ ÒË
˘Â ‚ÔÂ˜‡ÚÎËÚÂ
ÏÌÓ„Ó ıÓ‡ ‰ÌÂÒ Ë

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
¬ÁÂÏ‡ÈÍË ÌÂ˘‡Ú‡
‚ Ò‚ÓË ˙ˆÂ, ˘Â
ÒÂ ÔÓ„ËÊËÚÂ ‰Â-
ÌˇÚ ‚Ë ‰‡ Â ÔÓ-

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
ƒÌÂÒ ÒÚÂ ‚ Ì‡ÒÚ-
ÓÂÌËÂ ‰‡ ËÁÊË-
‚ÂÂÚÂ ÔÓ-ÒÔÓÍÓÈ-
ÌÓ ‰ÂÌ .̌ œÂ‰ÒÚÓ-

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
ƒÌÂÒ ÌÓ‚Ë ÓÚ„Ó-
‚ÓÌÓÒÚË Ë Á‡‰‡-
˜Ë ˘Â ‚Ë ÔÓÒÚ‡-
‚ˇÚ ÔÂ‰ ‡ÁÏË-

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
ŸÂ ÓÚÍËÂÚÂ ‚
ÒÂ·Â ÒË ÒËÎË, Á‡
‰‡ ÔËÂÏÂÚÂ ÔÂ-
‰ËÁ‚ËÍ‡ÚÂÎÒÚ‚‡Ú‡.

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
ƒÌÂÒ ÍÓÏÛÌËÍ‡ˆË-
ˇÚ‡ ‚Ë Ò ‰˙Ê‡‚-
ÌË, ·‡ÌÍÓ‚Ë, Ó·-
˘ÂÒÚ‚ÂÌË Ë ‰Û„Ë

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
ÿ‡ÌÒ Á‡ ËÁˇ‚‡ ‚
ÔÓÙÂÒËÓÌ‡ÎÌ‡Ú‡
ÒÙÂ‡ ˘Â ËÏ‡ÚÂ
‰ÌÂÒ. ¡ÂÁ ÏÌÓ„Ó

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
ƒÓÒÚ‡Ú˙˜ÌÓ ÓÚ„Ó-
‚ÓÌË ÒÚÂ, Á‡ ‰‡
ÌÂ ‰ÓÔÛÒÌÂÚÂ ‰‡
ÔÓÒÚ‡‰‡ ‡·ÓÚ‡-

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
Δ‡‰ÌË ÒÚÂ Á‡
ÒÔÓÍÓÈÒÚ‚ËÂ Ë
ÔËˇÚÌÓ Ó·˘Û‚‡-
ÌÂ ‰ÌÂÒ. ŸÂ ÓÒÚ‡-

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

ˇÚ ÒËÎÌË ‰ÌË Á‡ ‚˙ÁÍ‡Ú‡ ‚Ë
Ò Ô‡ÚÌ¸Ó‡.

Ò˙Î. ¬˙ÁÏÓÊÌÓ Â ‰‡ ÒÂ Ò·Î˙ÒÍ‡-
ÚÂ Ò ‰ÓÒÚ‡ ÌÂ‡Á·Ë‡ÌÂ.

ËÌÒÚËÚÛˆËË ˘Â ÔÓ‚Ë¯Ë Ë
‚˙ÁÏÓÊÌÓÒÚËÚÂ ‚Ë.

ÛÒËÎË  ̌ ˘Â ÔÓÒÚË„‡ÚÂ Ì‡ÏÂÂ-
ÌËˇÚ‡ ÒË.

“Â ˘Â ‚Ë Ì‡Ô‡‚ˇÚ ·Ó·ÂÌË,
‰ÂÈÒÚ‚‡ÈÚÂ.

¬ŒƒŒÀ≈…
ƒÌÂÒ ÒÚÂ Ò ‰Ó·Ë
Ì‡ÏÂÂÌË  ̌ ·˙ÁÓ
‰‡ Ò‚˙¯ËÚÂ
‚ÒË˜ÍÓ, ÍÓÂÚÓ ÔÎ‡-

ÌË‡ÚÂ, ÌÓ ÌÂ˘‡Ú‡ ÌÂ Á‡‚ËÒˇÚ
Ò‡ÏÓ ÓÚ ‚‡Ò.

 Œ«»–Œ√
¬ ‡·ÓÚ‡ ÒË ˘Â
ÔÓÎÛ˜ËÚÂ ‰ÌÂÒ
ÔÓÎ‡„‡˘‡Ú‡ ‚Ë ÒÂ
ÓˆÂÌÍ‡, ÍÓÂÚÓ ˘Â

ÚËÂ. Œ˜‡Í‚‡Ú ‚Ë ÏÌÓ„Ó ‡Ì„‡ÊË-
ÏÂÌÚË.

Ú‡ ‚Ë. ŸÂ ÒÂ ÒÚ‡‡ÂÚÂ ‚ ÔÓ‰-
„ÓÚÓ‚Í‡Ú‡.

ÌÂÚÂ Á‡ËÌÚË„Û‚‡ÌË ÓÚ ‚‡ÊÌÓ
‰ÂÎÓ‚Ó ÔÂ‰ÎÓÊÂÌËÂ.

ÊË‚ÓÚ˙Ú ‚Ë ˘Â ÒÂ ÔÓÏÂÌˇ
Í˙Ï ‚ÒÂ ÔÓ-‰Ó·Ó.

ÒÔÓÍÓÂÌ. ŸÂ ÒÂ ‡‰‚‡ÚÂ Ì‡
ÏÌÓ„Ó ‰Ó·˙ ÔËÂÏ.

С Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

‚Ë ÏÓÚË‚Ë‡. –ËÒÍÛ‚‡ÈÚÂ ÛÏÂ-
ÂÌÓ.

ÂàðíàÂàðíàÂàðíàÂàðíàÂàðíà
25

ÁóðãàñÁóðãàñÁóðãàñÁóðãàñÁóðãàñ
27

�����

06:00 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜-
‚‡ —ÛÚÂ¯ÂÌ
ËÌÙÓÏ‡ˆËÓ-
ÌÂÌ ·ÎÓÍ

09:00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û
Ì‡Ò

06:30 ì“‡ÁË ÒÛÚ-
ËÌî - ËÌ-
ÙÓÏ‡ˆË-
ÓÌÌÓ ÔÂ-

‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â˘ ¿ÌÚÓÌ
’ÂÍËÏˇÌ

09:30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ Ò
‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ —ÚÓˇ-
ÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙  ‡‰Ë-
Â‚

12:00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12:30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî - ‚Â-
˜ÂÌÓ ÚÓÍ ¯ÓÛ

13:30 ì—Â‚Â ˛„î - ÒÂË‡Î, Ò. 1,
ÂÔ. 85

14:30 ì—ËˇÈÌ‡ ÎÛÌ‡î - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 168,169

15:30  ì—‚ÂÚÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ÏÓ  ̌ ÊË-
‚ÓÚî - ÒÂË‡Î, ÂÔ. 1420-
1422

17:00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17:30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎËˆË-

ÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18:00 ìÃ‡Ï‡ „ÓÚ‚Ë ÔÓ-‰Ó·Âî -
ÒÂÏÂÈÌÓ Ò˙ÒÚÂÁ‡ÌËÂ

19:00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡
ÂÏËÒËˇ

20:00 ì ‚‡Ú‡Î˙Ú Ì‡ ·Ó„‡ÚËÚÂî -
ÒÂË‡Î, Ò.2 ,ÂÔ. 56

21:00 ì‘ÂÏ‡Ú‡î - Ë‡ÎËÚË
22:30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî - ‚Â-

˜ÂÌÓ ÚÓÍ ¯ÓÛ
23:30 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡

ÂÏËÒËˇ
00:00 ì—ÚÂÎ‡Ú‡î- ÒÂË‡Î, Ò. 1,

ÂÔ.4
01:00 ìœÓÒÎÂ‰Ó‚‡ÚÂÎËÚÂî - ÒÂ-

Ë‡Î, Ò.1, ÂÔ. 4
02:00 ì—Â‚Â ˛„î - ÒÂË‡Î, Ò. 1,

ÂÔ. 85
03:00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
03:30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î/Ô./ - ÚÓÍ¯ÓÛ

Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ —ÚÓ-
ˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙  ‡-
‰ËÂ‚

06:20 ì«‰‡‚ÂÈ,
¡˙Î„‡Ëˇî -
Ò Û Ú  Â ¯ Â Ì
·ÎÓÍ

09:30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî -

06:00 ÕÓ‚ËÌË

09:15 ì ÓÌ-

Ú  Ó Î Ì ‡

ÔÓÍÛÔÍ‡îÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ NOVA
11:30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
12:00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ NOVA
12:30 ìœÓ‰ÎË Í‡ÏÂËÂÍËî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 3 ÒÂÁÓÌ
13:30 ìÃÓˇÚ‡ Í‡Ï‡î - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ
14:30 ìœÓÒÚË ÏËî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ
16:00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ NOVA
16:30 ìÃ‡ÎÍ‡Ú‡ ·ÛÎÍ‡î - ÒÂË-

ÂÌ ÙËÎÏ
17:55 ì“Â„ÎÂÌÂ Ì‡ ÀÓÚÓ 5 ÓÚ

35 - ì«Î‡ÚÌ‡Ú‡ ÚÓÔÍ‡î
18:00 ì—ÂÏÂÈÌË ‚ÓÈÌËî (ÔÂ-

ÏËÂ‡) - ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÌ‡
Ë„‡

19:00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ NOVA -
ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20:00 VIP BROTHER 2016 -
Â‡ÎËÚË ¯ÓÛ

21:00 ìŒÚÍ‡‰Ì‡Ú ÊË‚ÓÚî (ÔÂ-
ÏËÂ‡) - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ,
2 ÒÂÁÓÌ

22:00 ì—ÓÙËˇ - ƒÂÌ Ë ÕÓ˘î
(ÔÂÏËÂ‡) - e‡ÎËÚË
ÒÂË‡Î

23:00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î-
Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

23:30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ NOVA
00:00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚ-

ÍÓ‚î - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
NOVA

01:00 ìŒÚÏ˙˘ÂÌËÂÚÓî - ÒÂËÂÌ
ÙËÎÏ, 3 ÒÂÁÓÌ

02:00 ìœÓ‰ÎË Í‡ÏÂËÂÍËî -
ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 3 ÒÂÁÓÌ /
Ô/

03:00 ì–ËÚ˙Ï˙Ú Ì‡ ÏÂ˜ÚËÚÂî -
ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ

04:00 ìœÓÒÚË ÏËî - ÒÂËÂÌ
ÙËÎÏ /Ô/

09:45 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚Ó!î

10:50 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î

12:00 ÕÓ‚ËÌË

12:15 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî

13:20 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

14:00 ÕÓ‚ËÌË

14:15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

15:00 ÕÓ‚ËÌË

15:15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

16:00 —ÂË‡Î: ì«‡ Î˛·Ó‚Ú‡î

17:00 ìÕ‡Ò‡ÏÂ Ò ‚ÒË˜ÍËî

18:00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË

19:00 "’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏ"

20:00 "ÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚ"

21:00 ¬ÂÏÂ

21:55 »„‡ÎÂÌ ÙËÎÏ: "ΔÂÎ‡-

ÌËÂÚÓ"

23:50 —ÂË‡Î: "«‡ Î˛·Ó‚Ú‡"

00:45 ÕÓ˘ÌË ÌÓ‚ËÌË

01:05 "Õ‡Ò‡ÏÂ Ò ‚ÒË˜ÍË"

01:50 "¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂ"

02:30 "ÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚ"

03:25 "’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏ"

04:20 " ÓÌÚÓÎÌ‡ ÔÓÍÛÔÍ‡"

09:15 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ Ò  ÛÎÚÛ‡
ÍÛÎÚÛÂÌ ·ÎÓÍ

10:30 «‰‡‚ÂÚÓ ÓÚ·ÎËÁÓ «‰‡‚-
ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

11:20 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ Ú‚
ÙËÎÏ /3809 ÂÔËÁÓ‰/

12:00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12:30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ Â-

ˆÂÔÚ‡ Ì‡ ‰ÂÌˇ/Ô/
13:00 ¿ÔÓÚÂÓÁ Ì‡ Í‡ÒÓÚ‡Ú‡  ÓÌ-

ˆÂÚ Ì‡ ì—ÓÙËˇ —ËÏÙÓ-
ÌËÍÒî, ÒÓÎËÒÚ √ÂÓ„Ë ◊Â-
ÍËÌ, ‰ËË„ÂÌÚ À˛·Í‡ ¡Ë-
‡‰ÊÓÌË

14:05 ¬ Í‡‰˙ ¬ËÚÎ‡ Ì‡‰ ÏÓÂ-
ÚÓ/Ô/‡·ÓÚÌÓ/

14:35 »ÁÍÛÒÚ‚ÓÚÓ Ì‡ 21 ‚ÂÍ
15:15 ◊ËÒÚ‡ Í˙‚ Ú‚ ÙËÎÏ /2

ÂÔËÁÓ‰/
16:00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16:10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16:40 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË /Ô/
16:50 ÀËÒ‡·ÓÌÒÍËÚÂ ÔÓÚ‡ÈÌÓÒÚË

6-ÒÂËÂÌ Ú‚ ÙËÎÏ /œÓ-
ÚÛ„‡ÎËˇ, 2010„./

17:45 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ Â-
ˆÂÔÚ‡ Ì‡ ‰ÂÌˇ/Ô/

17:55 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡
18:00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18:25 »ÒÍË Ì‡ ËÁÓ·ÂÚ‡ÚÂÎ-

ÌÓÒÚ: À˛·ËÚÂÎË Ì‡ ËÒÍ‡
‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÌ‡ ÔÓÂ‰Ëˆ‡
Ì‡ ¡Ë¡Ë—Ë /4 ÂÔËÁÓ‰/

19:15 “Â„ÎÂÌÂ ÚË‡ÊËÚÂ Ì‡ “Œ“Œ
2 Ë ¬ÚÓË “Œ“Œ ¯‡ÌÒ

19:50 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!
20:00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20:30  ‡‰ËÙÂ 2 ÒÂËÂÌ Ú‚ ÙËÎÏ

/5 ÂÔËÁÓ‰/
21:50 —ÚÛ‰ËÓ ÙÛÚ·ÓÎ
22:05 ‘ÛÚ·ÓÎ: ìÃ‡Ì˜ÂÒÚ˙

fiÌ‡ÈÚÂ‰î - ì«Óˇ ÀÛ-
„‡ÌÒÍî, ÒÂ˘‡ ÓÚ ÚÛÌË‡
Ì‡ ìÀË„‡ ≈‚ÓÔ‡î ÔˇÍÓ
ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ ÓÚ Ã‡Ì˜ÂÒÚ˙

00:15  ÓÌˆÂÚ Ì‡ “ÓÏ‡Ò √‡Ì¯
01:05 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ Â-

ˆÂÔÚ‡ Ì‡ ‰ÂÌˇ/Ô/
01:15 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ Ò  ÛÎÚÛ‡
02:30 ÀËÒ‡·ÓÌÒÍËÚÂ ÔÓÚ‡ÈÌÓÒÚË

Ú‚ ÙËÎÏ /1 ÂÔËÁÓ‰/Ô/

�����☼☼☼☼☼

☼☼☼☼☼

☼☼☼☼☼

☼☼☼☼☼

☼☼☼☼☼
☼☼☼☼☼
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ГЛЕДАЙТЕ

РЕЗУЛТАТИ

ПО ЕВРОСПОРТ 1
КОЛОЕЗДЕНЕ

8.30 Милано-Торино
СКИ СКОКОВЕ

9.30 Лятна Гран при,
Куршевел

12.00 Лятна Гран при, Висла
13.00 Лятна Гран при,

Хинтерцартен
14.00, 17.00 Лятна Гран при,

Айнзиделн
18.00, 22.00 Лятна Гран при, Хакуба

0.00, 1.00 Лятна Гран при,
Чайковски
ФУТЗАЛ

11.00, 15.00 СП, Полуфинали

Дама стана шеф
в Левски

Левски обяви новия състав на
Управителния си съвет. Диана
Иванова е новият изпълнителен
директор на “сините”, а Красимир
Иванов поема функцията на фи-
нансов директор. В съвета,
утвърден от Надзорния съвет на
дружеството, са още Станислав
Ангелов - спортен директор, Да-
ниел Боримиров - директор на
ДЮШ, и Стоян Кръстев - адвокат.

Иван Колев
пое Локо ГО

Иван Колев ще смени начело
на Локо ГО уволнения треньор
Ангел Червенков. За последно
през миналия сезон той бе на-
ставник на Славия. Колев ще
вземе като помощник Ангел Слав-
ков, с който работеше и при
“белите”. Той е бивш директор на
ДЮШ на Левски и бивш селекци-
онер на младежкия национален
отбор. Дълги години е работил в
Индонезия, Мианмар и др.

Дунав пробва
молдовец отхвърлен
от Берое

Централният нападател от
Молдова Петру Леуча започна
проби в Дунав. Той е роден на 19
юли 1990 г. в Кишинев, висок е 1,91
м. Играл е в местните Академия
и Искра-Стал, както и в сензаци-
ята Милсами, който отстрани
през миналата година Лудогорец
в пресявките за Шампионската
лига. За последно е бил част от
Дачия Кишинев. Леуча бе на проби
в Берое преди няколко седмици, но
бе отпратен от старозагорския
отбор. Той има 2 мача и 1 гол за
националния тим на Молдова до
21 г., и 1 мач за мъжкия национален
тим. Леуча ще бъде изпробван в
контрола в предстоящата пауза
в първенството.

Юношите биха Грузия

Юношеският национален отбор
на България (до 17 години) стар-
тира с победа в европейските ква-
лификации в група 8 във Финлан-
дия, като се наложи с 1:0 над
Грузия. Успеха донесе от дузпа
Илия Груев-младши (35). Той е фут-
болист от Академията на Вердер
Бремен. В групата са още Финлан-
дия и Швеция, а само победите-
лят се класира за финалите.

КРАТКИ

Най-известният българин в
Япония - бившият сумист и носи-
тел на Купата на императора
Калоян Махлянов-Котошу, бе по-
четен гост при подписването в
Токио на споразумение за сътруд-
ничество в сферата на спорта
между министъра на младежта и
спорта Красен Кралев и Хирокад-
зу Мацуно, министър на образо-
ванието, културата, спорта, наука-
та и технологиите на Япония.
Двамата министри обсъдиха
възможностите за задълбочава-
не на традиционно добрите отно-
шения между двете държави и за-
силен обмен на спортни специа-
листи. Министър Мацуно предло-
жи съдействие на българската
страна за развитие на детско-
юношеския спорт чрез програма-
та Sport for Tommorow, която Япо-
ния развива. Според инициатива-
та в задължителната програма на
началните и основни училища
трябва да са включени 3 часа по
физическо възпитание седмично.

На срещата от българска стра-
на присъства и генералният сек-
ретар на БОК Белчо Горанов.

етър Хубчев официално е
новият национален селекцио-
нер на България. Изборът бе
утвърден от Изпълнителното
бюро на БФС. Договорът на
Петър Хубчев е за една година

Английската футболна асоциация
уволни мениджъра на националния
отбор Сам Алърдайс за уронващо пре-
стижа й поведение. 61-годишният
Алърдайс беше отстранен след само
67 дни на поста, в които води Англия
само в 1 мач - световната квалифика-
ция срещу Словакия, спечелена с 1:0.

“Беше огромна чест да бъда назна-
чен през юли и съм изключително ра-
зочарован от случилото се. Признавам

Хубчев ще води националите 1 година

ППППП
- до края на световните квали-
фикации за Русия 2018. Офици-
алното представяне на новия
селекционер ще бъде в поне-
делник, в зала „Родина“ на
Националния стадион “Васил

Левски” преди световните
квалификации с Франция и
Швеция. Хубчев се е догово-
рил в щаба му да влязат
Георги Донков, Левон Апкарян
и Армен Амбарцумян.

Гришо с успех №200
Хасковлията отстрани 73-ия в света
Душан Лайович за 90 минути в Чънду

Григор Димитров постиг-
на победа №200 като профе-
сионален тенисист и се кла-
сира за четвъртфиналите на
тенис турнира на твърда на-
стилка “Чънду Оупън” в Ки-
тай от категория АТП 250
(награден фонд $940 915).
25-годишният хасковлия има
и 136 загуби в кариерата си.

В Чънду първата ракета на
България и №3 в основната
схема започна директно от II
кръг и срази №3 на Сърбия и
№73 в света Душан Лайович
със 7:6 (1), 6:4 за 90 минути в
първия им сблъсък на корта.
Той започна уверено двубоя
срещу Лайович, но до края
на сета никой от съперници-
те не осъществи пробив. Само
българинът бе близо да взе-
ме 6-ия гейм, но сърбинът
намери начин да защити по-
даването си. В тайбрека оба-
че Димитров бе пълен госпо-
дар на централния корт и го
спечели със 7:1.

на втория сет, след което го
затвърди с гейм на 0. Именно
това изригване на Григор се
оказа ключът към успеха в
този мач, тъй като до края
нямаше други пробиви.

За място на полуфинали-
те 25-годишният българин
ще спори с Диего Шварцман
(Арж, №70), който отстрани с
6:0, 6:4 8-ия в схемата и №35
в света Паоло Лоренци (Ит).

Димитров има тази годи-
на полуфинал в Синсинати
(загуба от Марин Чилич
(Хърв), 2 четвъртфинала - в
Торонто (загуба от Кей Ни-
шикори (Яп) и в Чънду, и IV
кръг на US Open (загуба от
Анди Мъри (Вбр).

Гришо си осигури $24 200
от наградния фонд и 45 т. за
световната ранглиста, в коя-
то заема 21-о място.

Голямата разлика в тайб-
река оказа влияние на игра-
та както на Григор, така и на

Лайович. Българинът се въз-
ползва от подема си и напра-
ви пробив в самото начало

Уволниха Алърдайс след 67 дни начело на Англия
си, че направих някои коментари, кои-
то причиниха смущение. Бях помолен
да разясня това, което казах. Сътруд-
ничих изцяло в това. Съжалявам за
някои коментари по отношение на
други лица”, заяви Алърдайс.

Той беше уличен в корупция от
“Дейли Телеграф”. Журналисти от ве-
стника, представили се за азиатски
бизнесмени, провели преговори със
специалиста. Той се съгласил да из-
ползва своите връзки, за да помогне
на “бизнесмените” и те да получават
процент от трансферни сделки на анг-
лийските клубове. За услугите си “Го-
лемият Сам” поискал сумата от 400 000
паунда. Треньорът разкрил и вратички,
с които да се заобиколят правилата на
Английската футболна асоциация, спо-
ред които трети страни нямат право да
държат трансферни права на футболи-
сти.  Сътрудниците на “Дейли Теле-
граф” предоставили всичките данни от
разработката с писмо до ФА.

Корупционният скандал се разра-
ства, след като “Дейли Телеграф” обя-

ви, че поне още 8 души са замесени в
подобни схеми - всичките мениджъри
на клубове от Висшата лига в момента.

Проблемите на Алърдайс съвсем
скоро ще се стоварят на главите и на
още негови колеги, и то на още ме-
ниджъри на клубове от Висшата лига.
Според вестника те са приемали пари,
за да “помогнат” по специфичен на-
чин на осъществяването на трансфе-
ри. Един от замесените мениджъри
вече е завел иск в съда, чрез който се
надява на вестника да му бъде забра-
нено да публикува името му в броя от
вчера. В онлайн версията на издани-
ето все още не се съобщават конкрет-
ни имена.

“Дейли Телеграф” цитира италиан-
ски футболен импресарио, който е
изтърпял 5-годишна забрана да се за-
нимава с футбол заради участие в уре-
дени мачове, според когото мениджъ-
рите били щастливи да участват в по-
добни сделки и да получават “дребни
пари за кафе”, както самите те се из-
разявали.

Котоошу помага за договор с Япония
По време на посещението си

в Япония министър Кралев про-
веде среща и с министъра, отго-
варящ за провеждането на Олим-
пиадата и Параолимпиадата То-
кио 2020 Тамайо Марукава. Два-
мата обсъдиха програмата на
японското правителство Host Town
за подготовка на спортисти в тре-
нировъчни бази в страната.

Министър Кралев връчи и ку-
пата на българското правителст-
во на японския “одзеки” Гоейдо,
който спечели турнира в Токио в
неделя с абсолютен резултат 15-
0. Купата на българското прави-
телство се връчва вече 10 години.
Тя е учредена по повод успехите
в традиционния японски спорт на
българина Калоян Махлянов–Ко-
тоошу, който през ноември 2005
г. стана първият европеец, носи-
тел на втория ранг в сумо йерар-
хията „одзеки”. Левентът от Джу-
люница държи рекорда по най-
бързо достигане на този ранг.
Спортният министър се срещна с
Махлянов, който вече е треньор
по сумо в школата „Садогатаке”
под името Наруто Ояката.

Снимка АТП

Григор Димитров се радва на спечелена точка срещу
Душан Лайович, срещу когото записа победа №200 в

професионалната си кариера

Младежка
Шампионска лига

Лудогорец - ПСЖ 1:8 0:1 Есен-
де (9) 0:2 Уеа (29) 0:3 Есенде (32)
1:3 Александров (38) 1:4 Нкунку
(39)  1:5 Уеа (48) 1:6 Нкунку (79-д)
1:7 Уеа (85) 1:8 Диаби (88).
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Лейла ДИМИТРОВА

Малко повече от месец преди нача-
лото на мача за световната титла в Ню
Йорк претендентът Сергей Карякин
заяви, че подготвя изненади за шампи-
она Магнус Карлсен. “Целият ми тре-
ньорски щаб търси слабите места в иг-
рата на Магнус, както и в моята, за да
им обърнем по-специално внимание
преди двубоя”, разказа пред агенция
“Р-Спорт” руският гросмайстор. “Рабо-
тата е разгърната изключително широ-
ко, като предстои финален лагер-сбор,
където ще обобщим всичко постигна-
то”, добави претендентът. На въпроса
колко души му помагат Карякин лако-
нично отговори, че разчита на същите
четирима помощници, с които е рабо-
тил и преди Турнира на претендентите,
но намекна, че има и други, за които не
желае да говори. “Нека Магнус се чуди
над този въпрос”, заяви загадъчно той.

Секунданти на Карякин при подго-
товката му за Турнира на претенден-
тите бяха руските специалисти Юрий
Дохоян, Владимир Поткин и Алек-
сандър Мотильов, както и азербайд-
жанският им колега Шахрияр Мамедя-
ров. Претендентът заедно с целия си
щаб ще пристигне в Ню Йорк мини-
мум 2 седмици преди началото на
мача на 11 ноември, но засега пази
точната дата в тайна.

Същевременно световният шампион
вече разузнава на място „терена“. Карл-
сен е в Ню Йорк за серия от демонст-
ративни шахматни прояви с влиятелни
представители на световния бизнес
елит. Визитата му съвпадна с годишна-
та сесия на Общото събрание на ООН,
на която, наред с останалите световни
лидери, се изказа и турският президент

Топалов срещу
Крамник на старта
в Лондон

Два месеца преди началото
на осмото издание на един от
най-престижните турнири в све-
та – Лондон Чес Класик, участ-
ниците вече могат да изготвят
турнирната си стратегия, след
като жребият бе изтеглен. По
неговата воля още в I кръг Ве-
селин Топалов играе с черните
фигури срещу стария си непри-
ятел Владимир Крамник (Рус). В
останалите срещи на старта се
срещат Левон Аронян (Арм) –
Майкъл Адамс (Вбр), Хикару Нака-
мура (САЩ) – Уесли Со (САЩ),
Максим Вашие-Лаграв (Фр) –
Аниш Гири (Хол) и Фабиано Кару-
ана (САЩ) – Вишванатан Ананд
(Инд). Десетимата ще се борят
за разпределението на сериозен
награден фонд, като победите-
лят ще вземе $100 000, а под-
гласникът му – 50 000. Турнирът
в Лондон е третият от верига-
та Гранд Чес Тур след надпрева-
рите в Париж/Льовен и Сейнт
Луис. След първите 2 състеза-
ния в генералното класиране
води Уесли Со с 30 т. и зарабо-
тени $120 000, следван от Аро-
нян 21,75 т. ($66 250), Накамура
21,50 ($62 500). Топалов е седми
във временното подреждане с
10,75 т. и заработени $51 250.

Габриела Антова
върви най-добре
в Ханти-Мансийск

Габриела Антова

След V кръг на световното
индивидуално първенство за
девойки до 14 г. Габриела Анто-
ва е в челото на класирането с
4 т. С 3 победи и 2 ремита
европейската вицешампионка
дели 3-8-о място във временно-
то подреждане, изоставайки на
0,5 т. от лидерките Зу Жинер
(Кит) и Елизавета Соложенкина
(Рус). Световните шампионати
за юноши и девойки до 14, 16 и
18 г. се провеждат в  Ханти-
Мансийск, Русия, като ние имаме
по един представител във всяка
възрастова група. При девойки-
те до 16 г. Виктория Радева е с
3 т., колкото има и юношата ни
в тази група Лъчезар Йорданов.
Представителят ни при 14-го-
дишните Владимир Върбанов е
само с 1,5 т., а в турнира на най-
големите Доника Шивачева е с 2
т., а Тодор Георгиев с 2,5. Всички
надпревари са в 11 кръга и
завършват на 4 октомври.

Задача

ЧЕРНИТЕ НА ХОД ПЕЧЕЛЯТ

Отговор:

1…Оg2 2.Tg2 Дf1 3.Tg1
Kg3 4.hg3 Дh3х.

Êàðÿêèí ïîäãîòâÿ
èçíåíàäè çà Êàðëñåí

Турският президент Реджеп Ердоган (първият вдясно) не може да повярва,
че Магнус Карлсен (срещу него) е отказал да изиграе партия шах с внука му.

По същото време бившият държавен секретар на САЩ Хенри Кисинджър
(четвъртият отляво) се опитва да се справи с устройство за превод

Световният шампион отказа да играе шах с внука на Ердоган

Реджеп Ердоган. На последвалата сре-
ща на Ердоган с американски бизнес-
мени и политици поканен се оказа и
Карлсен. Норвежкият гросмайстор е
уважил мероприятието след покана от
бившия кмет на Ню Йорк Майкъл
Блумбърг, известен шахматен любител
и един от най-богатите хора в света.
Така световният шампион се оказал
лице с лице с Ердоган, който дори ус-
пял да го попита дали ще може да
изиграе една партия шах с внука му. С
типичния си директен изказ Карлсен
отговорил, че за младежа е по-добре

първо да потренира с помощта на мо-
билното шахматно приложение Play
Magnus. Няколко дни по-късно 11 полз-
ватели на въпросното приложение има-
ха шанса да участват в сеанс срещу №1
в света. Всеки от избраните чрез жре-
бий съперници на Карлсен разполага-
ше с по 30 мин. за партията си с шам-
пиона, който пък разполагаше само с
половин час за всички партии! С тради-
ционната си шахматна безпощадност
норвежецът не остави шанс на никой
от съперниците си и приключи сеанса с
резултат 11:0 в своя полза.

ФИДЕ планира да проведе светов-
ното първенство за жени догодина в
Техеран, стана ясно след публикация
на сайта на Международната федера-
ция. В наскоро обновения календар за
2017 г. като домакин на шампионата е
записан Техеран. След като през по-
следните години все по-трудно намира
домакини за елитни женски турнири,
ФИДЕ започна да залага на по-малко
популярни страни, готови да издигнат
имиджа си чрез подобни прояви. През
февруари т.г. Техеран вече прие вто-
рия етап от женската Гран при верига,
като по време на състезанието участ-
ничките, сред които и Антоанета Сте-
фанова, бяха помолени да покриват
главите си с традиционните за страна-
та забрадки. Тогава една от състеза-

Недоволство към ФИДЕ заради
световното първенство в Иран

Така изглеждаха участничките в женския Гран при на ФИДЕ през
февруари в Техеран. Стефанова е пета от ляво на дясно

телките – рускинята Валентина Гуни-
на, се оплака, че по време на разходка
в парка е била неприятно изненадана
от мъж, изскочил от близките храсти.
Той допрял „определени части“ от тя-
лото на шахматистката, след което
избягал. След тази случка никоя от
колежките й не напускаше хотела без
придружител от силния пол.

За разлика от турнира за Гран при,
в който играха 12 шахматистки, в све-
товното първенство забрадени ще тряб-
ва да играят 64 участнички. Веднага
след изясняване на домакинството на
шампионата в шахматните среди започ-
наха бурни дебати по въпроса. Състе-
зателките от САЩ например са преду-
предени от местните власти, че преби-
ваването в Иран крие много рискове.
Един от водещите световни гросмайсто-
ри Найджъл Шорт пък коментира, че
наложеното задължение на участнич-
ките да съобразяват облеклото си с
местните изисквания противоречи на
декларираната от ФИДЕ политика за
борба с половата и религиозна дискри-

минация.
Без да изневерява на хапливия си

стил на коментиране на дейността на
Международната федерация, прези-
дентът на родната централа Силвио
Данаилов написа в своя туитър, че „след
първенствата за жени в Иран, Монго-
лия и Албания, Макро и приятели (става
въпрос за вицепрезидента на ФИДЕ
Георгиос Макропулос) все още пропус-
кат КНДР“.

Президентът на ФИДЕ Кирсан
Илюмжинов обаче не се зае да обясня-
ва избора на домакин за веригата тур-
нири за жени Гран при, тъй като очак-
вал всеки момент отговор на писмото
си до американския президент Барак
Обама. В обръщението си към Обама
шахматният функционер иска „да бъде
защитен от произвола на американски-
те чиновници“ и добавя, че в името на
възстановяването на справедливостта е
готов да вземе американско граждан-
ство. Министерството на финансите на
Щатите обвини Илюмжинов в топли
връзки с лидери от Близкия изток.
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РЕЗУЛТАТИ

Хубчев
ще води
националите
1 година

ГЛЕДАЙТЕ

ФУТБОЛ
ЛИГА ЕВРОПА

ПО БНТ 1
22.05 Ман Юнайтед -

Зоря Луганск
ПО БНТ HD

Отборите на двама
български национали
претърпяха загуби във II
кръг на Шампионската
лига и заемат последните
места в групите си. Георги
Миланов изигра цял мач
при домакинския неуспех
на ЦСКА Москва с 0:1 от
английския Тотнъм в група
Е. Успехът на “шпорите” до-
несе южнокореецът Йон
Мин-Сон (71).

В 31-ата минута Мила-
нов центрира в наказател-
ното поле и намери Зоран
Тошич, но сърбинът стреля
над вратата. Гостите пък
отвърнаха с греда на Деле
Али само 4 минути по-
късно. Малко по-късно и
белгиецът Тоби Ардервей-

18.00 Астана - Йънг Бойс
20.00 Спарта Прага - Интер
22.05 Рома - Астра Гюргево

ПО БТВ ЕКШЪН
20.00 Апоел Беер Шева -

Саутхемптън
22.05 Фенербахче – Фейенорд
0.00 Репортажи от срещите за

деня
ПО РИНГ

20.00 Шалке 04 - Залцбург
22.05 Атлетик Б - Рапид В

Шампионска лига
II кръг

ГРУПА E: ЦСКА Москва – Тотнъм
0:1 Сон (71); Монако – Байер Левер-
кузен 1:1 0:1 Чичарито (73) 1:1 Глик
(90+4); 1. Монако 4 2. Тотнъм 3 3.
Байер Л 2 4. ЦСКА М 1. III кръг (18
октомври): ЦСКА М - Монако и Байер
Л - Тотнъм

ГРУПА F: Борусия Д – Реал М 2:2
0:1 Роналдо (17) 1:1 Обамеянг (43) 1:2
Варан (68) 2:2 Шурле (88); Спортинг
– Легия 2:0 1:0 Руис (28) 2:0 Дост (37).
1. Борусия Д 4 2. Реал М 4 3. Спортинг
3 4. Легия 0. III кръг: Спортинг -
Борусия Д и Реал М - Легия

ГРУПА G: Копенхаген – Брюж 4:0
1:0 Денсвил (54-авт) 2:0 Дилейни (64)
3:0 Сантандер (69) 4:0 Йоргенсен
(90+2); Лестър – Порто 1:0 Слимани
(25). 1. Лестър 6 2. Копенхаген 4 3.
Порто 1 4. Брюж 0. III кръг: Копенха-
ген - Лестър и Порто - Брюж

ГРУПА H: Динамо Загреб – Ювен-
тус 0:4 0:1 Пянич (23) 0:2 Игуаин (31)
0:3 Дибала (57) 0:4 Семпер (85-авт);
Севиля – Лион 1:0 Бен Йедер (53). 1.
Ювентус 4 2. Севиля 4 3. Лион 3.
Динамо З 0. III кръг: Лион - Ювентус
и Динамо З - Севиля

Лестър най-успешният
английски дебютант

Лестър постави рекорд, като
стана първият английски дебю-
тант в Шампионската лига, кой-
то печели и двата си стартови
мача. В I кръг в група G “лисиците”
удариха Брюж с 3:0 като гости, а
като домакини надвиха Порто с
1:0. Така те поведоха в групата
с пълен актив от 6 т. В групите
на Шампионската лига са играли
Манчестър Юнайтед, Манчестър
Сити, Арсенал, Тотнъм, Ливърпул,
Челси, Лийдс, Нюкасъл и Блекбърн,
но нито един от грандовете не
е успявал да направи това, което
сториха играчите на Клаудио
Раниери - да запише 2 победи в
първите си 2 мача.

Петев гледа разгром
на Динамо З

Абдикиралият като национа-
лен селекционер Ивайло Петев
бе на трибуните на “Максимир”
и изгледа как Ювентус разгроми
бъдещия му отбор Динамо За-
греб с 4:0, записвайки първи ус-
пех в  група Н на Шампионската
лига. Миралем Пянич (23), Гонсало
Игуаин (31),  Пауло Дибала (57) и
автогол на вратаря Адриан
Шемпер (85) донесоха разгромна-
та победа на Юве. Петев ще
бъде представен официално днес
като нов треньор на Динамо.

КРАТКИ

Ìèëàíîâ è Àëåêñàíäðîâ
ãóáÿò âúâ II êðúã

Южнокореецът Йон Мин-Сон провира топката зад вратаря на ЦСКА М Игор
Акинфеев пред погледа на капитана Алексей Березуцкий за победата на

Тотнъм с 1:0 в мач от II кръг в група Е на Шампионската лига

На недоволството на Кристиано
Роналдо срещу наставника Зинедин
Зидан е сложена точка. Това стана
ясно след демонстрацията между два-
мата по време на мача на Реал Мад-
рид с Борусия Дортмунд в Шампион-
ската лига. Дербито на II кръг в група
F завърши 2:2 на “Сигнал Идуна Парк”,

ЦСКА падна в Москва от Тотнъм с 0:1, Легия
Варшава отстъпи на Спортинг в Лисабон с 0:2

Бразилецът Бруно Сезар атакува отзад сърбина Мирослав
Радович от Легия Варшава при победата на Спортинг с 2:0

в мач от II кръг в група F на стадион “Жозе Алваладе”

релд пробва мерника си,
но вратарят на домакините
Игор Акинфеев спаси.

През втората част Ми-
ланов сам шутира опасно
в 54-ата минута, но ниге-
рийският страж на “шпори-
те” Винсънт Енияма бе на
поста си.

Кореецът Сон успя да
провре топката зад Акин-
феев и да открие, и попа-
дението му се оказа до-
статъчно на “шпорите” за
крайната им победа. Тотнъм
излезе втори с 3 т. след
първата си победа, а ЦСКА
е последен, 4-ти с 1 т.

 Михаил Александров
се появи на почивката като
смяна в Легия Варшава при
гостуването на Спортинг в

Лисабон в мач от група F.
До момента полският шам-
пион губеше с 0:2 и юно-
шата на ЦСКА, минал и
през Академията на Бору-
сия Дортмунд, не успя да
помогне на тима си.

Домакините откриха
още при първата си сери-
озна атака, а Брайън Руис
(28) бе най-съобразите-
лен при разбъркване след
корнер отляво в наказа-
телното поле на Легия.
Холандският национал
Бас Дост (37) удвои след
хубав диагонален пас на
Адриен Силва. До почив-
ката “орлите” създадоха
още няколко положения,
но не реализираха нови
попадения.

През втората част тем-
пото на мача спадна зна-
чително, а в 69-ата минута
гостите имаха златен шанс
да намалят пасива си. Ми-
рослав Радович бе наме-
рен добре в наказателното
поле, стреля, но ударът му
мина встрани от десния
стълб.

В следващия кръг Легия
гостува на 11-кратния ев-
рошампион Реал М.

Зизу и Роналдо се помириха,
Реал М изпусна Борусия в Дортмунд

Треньорът на Реал М Зинедин Зидан
прегръща голия Кристиано Роналдо

след 2:2 с Борусия в Дортмунд и
показа, че конфликтът между

двамата е загладен

а след първия гол на “Белия балет”, с
който португалецът откри в 17-ата мин.,
двамата си стиснаха ръцете пред ка-
мерите и показаха, че всичко е забра-
вено.

Иначе целият скандал се породи
през уикенда, когато френската леген-
да смени CR7 по време на мача с Лас
Палмас, когато тимът му водеше с 2:1.
Двубоят обаче завърши също 2:2, а
камерите уловиха Роналдо да псува
Зизу. Отделно от това при излизането
си от терена той демонстрира хладно
отношение към френския си наставник.

Вече този инцидент е в миналото и
двамата гледат отново в една посока.
Сега настроението е минорно единст-
вено заради третото поредно равенст-
во във всички турнири и изпуснатата
за пореден път възможност за успех в
последните минути на двубоя с Бору-
сия Дортмунд.

“Тези 90 минути бяха много тежки.
През цялото време страдахме заради
агресията на противника спрямо нас.
Въпреки нея ние направихме много
силен двубой и мисля, че заслужавах-
ме да вземем нещо повече. Когато ти

изравнят в последните минути, е теж-
ко, особено за играчите, защото уси-
лията им отиват на вятъра”, сподели
Зидан след края на двубоя.

След гола на Роналдо Борусия успя
да изравни в края на полувремето, ко-
гато Пиер-Ерик Обамеянг (43) беше
най-съобразителен в близост до врата-
та. Вратарят на “Кралския клуб” Кейлор
Навас боксира, топката се удари в Ха-
мес Родригес, а нападателят на Бору-
сия реагира най-бързо и успя да я вка-
ра в мрежата. В последната минута на
първата част Кристиано вкара нов гол
с глава, но той не беше зачетен поради
засада. Французинът Рафаел Варан
(69) отново изведе гостите напред, след
като засече отблизо топката в мрежата
след шут на Карим Бензема в гредата.
Резервата Андре Шюрле (88) върна ра-
венството. Той се възползва от центри-
ране на американеца с хърватско по-
текло Кристиан Пулишич към Обаме-
янг, но тъмнокожият германски нацио-
нал не успя да я засече с акробатичен
отскок и съотборникът му в Бундестима
я прати отблизо в мрежата на 11-крат-
ните еврошампиони.

Снимки БГНЕС


